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TA T E D E N / TA TEDEN 

Befe in xefexf te 
teste v Evrope 

Ob sedanjem in predvidenem tempu nadaljevanja gradnje cestnih, 
železniških in telekomunikacijskih povezav ter ob upoštevanju 
ugodne zemljepisne lege ima Ptuj zagotovo izredno ugodne možnosti 
za ponoven gospodarski in družbeni razcvet. To dokazuje tudi zgodo
vina. Nedvomno so največji razcvet srednjeveškega Ptuja vzpodbu
dile predvsem pomembne trgovske poti iz ogrskih dežel proti morju in 
Bencikam, ki so Ptuj povzdignile v pomembno trgovsko središče. Na 
pragu 18. stoletja pa je prav zaradi izgube komercialnih poti ob kugi 
in požarih blišč Ptuja usahnil. Nova komercialna cesta Dunaj - Trst 
seje namreč tako kot pozneje železnica Ptuju izognila ter povzročila 
razcvet Maribora, Ptuj pa je pahnila v provincialno obrobje 
podeželskega mesta, ki mu tudi poznejša pomlad evropskih narodov 
ni vrnila nekdanje veljave. 

Kot kaže, pa se na pragu tretjega tisočletja vendarle obrača na bol
je, saj bele iti železne ceste spet vodijo v Evropo in svet tudi prek Ptu
ja. Sodobni evropski scenarij razvojnih osi predvideva gospodarski in 
družbeni razcvet sedmih pasov, ki po dolgem in počez prečkajo Evro
po. Dve od teh osi prečkata tudi slovensko ozemlje in obe vodita skozi 
Ptuj. Os Barcelona - Milano - Budimpešta - Kijev prečka Slovenijo 
po dolgem in vključuje oziroma vodi skozi Ptuj. Se bolj neposredno 
pa vključuje Ptuj druga os Calais - Munchen - Zagreb - Carigrad. 
Obe osi omenjenega evropskega scenarija počasi že preraščata v iz
vedbeni model, gradnja omenjenih povezav pa bo, ob upoštevanju 
naravovarstvenih omejitev, odločilno prispevala k vključevanju Slo
venije, torej tudi Ptuja, v svet. 

Nadaljevanje gradnje avtocestnega omrežja na relaciji vzhod - za
hod in začetek gradnje še nezgrajenih odsekov avtocest na relaciji se
ver - jug pa poleg tega zagotavlja tudi boljšo povezanost slovenskih 
krajev m predvsem vpliva tudi na zmanjšanje števila prometnih nes
reč ter števila mrtvih in ranjenih na naših cestah in nas tudi po tej 
plati približuje evropskim standardom. 

Nova, desetletja načrtovana in končno realizirana prometna pri
dobitev - rekonstrukcija magistralne ceste s podvozom pod železniško 
progo - pa Ptuja očitno ni rešila prometne gneče oziroma tranzitnega 
prometa. Večji del prometne problematike bo rešen šele s posodobitvijo 
celotne magistralne ceste M3 od Slovenske Bistrice prek Ptuja do 
Ormoža, kjer na posameznih odsekih pripravljalna in gradbena dela 
že intenzivno potekajo. Podpisana ugotovitev udeležencev sestanka 
konec maja na Ptuju - Ministrstva za promet in zveze, DARS-a, 
DDC-ja, Mestne občine Ptuj ter občin Ormož, Gorišnica in Videm -
da je za vse udeležence najugodnejša in najprimernejša obkanalska 
varianta obvoznice {varianta CIC), čeprav je najdražja, pa pomeni 
velik korak naprej. Še letos naj bi se lotili izdelave lokacijskega 
načrta, ki bo osnova za odkup zemlje, in gradbenih načrtov, gradnjo 
pa naj bi pričeli že prihodnje leto. 

Preusmerjanje tovornega prometa s cest na železnico pa narekuje 
tudi pospešeno prenovo obstoječega železniškega omrežja, ki bo omo
gočila tudi železnici doseganje hitrosti, ki jih zahtevajo evropski 
standardi. Zato je za Ptuj izredno pomebna tudi načrtovarm posodo
bitev, elektrifikacija in nova /1. ^^^^ 
železniška povezava proti / mS/iH^ Icl^^ 

jnadžarski meji. / (Ju 

Novo, lepo ureieno prometno vozlišče v Ptuju, mestu, ki izhaja iz časov rimske Poetovione, s svojo 
ureditvijo in podvozom pod železnico prometno razbremenjuje staro mestno jedro in omogoča 
normalen pretok vozil, brez zastojev zaradi zapornic. Najstarejšemu slovenskemu mestu ob Dravi^pa 

. i f e svois^en pečgt n o v e ^ 



AKTUALNO 

P T U J / MERCATOR SVS NI V NOBENI NAVEZI S SPAROM 

Tu/f trgov€l z 
blagoslovom oblasti 
Mercator SVS, d.d., Ptuj je največja Mercatoijeva hči. V Mer-
catorjevi trgovini na debelo je v prejšnjem letu njen delež 
znašal 18,5 odstotka, v trgovini na drobno pa 22 odstotkov. V 
njeni sestavi je kar 150 prodajnih enot, katerih prenova je eden 
strateških ciljev te družbe. V okviru triletnega gospodarskega 
načrta predvidevajo za prenovo maloprodajne mreže čez mili
jardo peststo milijonov tolarjev. V to j ih med drugim sili tudi 
vedno večja konkurenca v trgovini. 

V zadnjem času se v Ptuju in 
njegovi okolici veliko govori o 
prihodu Spara in o tem, da ga bo 
pripeljal prav Mercator SVS, 
d.d., Ptuj oziroma njegov gene
ralni direktor Stanislav 
Brodnjak. Ta na govorice takole 
odgovarja: 

"Poslovni sistem Mercator je 
bil polovični lastnik Spara in In-
terspara v Sloveniji, vendar je 

svoje lastniške deleže že prodal. 
Mercator SVS, d.d., Ptuj z Inter-
sparom ali Sparom ni v ničemer 
povezan, obe družbi sta se po na
ših inforamcijah kadrovsko po
vezali in imata skupno vodstvo. 
Res pa je, da smo s tako poceni 
pr ihodom Spara v Ptuj nezado
voljni. Očitno je točna trditev, 
da smo domači trgovci v slabšem 
položaju kot tuji. V infrastruktu-

S t a n i s l a v B r o d n j a k . F o t o : K o s i 

ro mesta, njegovo promoci)o m 
promocijo njegovih institucij 
smo ves čas aktivno vlagali, ven
dar kot vse kaže, to očitno nima 
cene. Pri rekonstrukciji 
Ormoške ceste so nam v proda
jnem centru, ki ga sestavljajo 
diskont, vrtni in gradbeni cen
ter, popolnoma zaprli dohode iz 
smeri mosta in iz smeri zapor
nic. Prepričan sem, da pa Spar 
ne bo imel nobenih težav. 

Spar postaja Mercatorjev na
jvečji konkurent in govorice o 
tem, da smo v Mercator ju SVS 
kakorkoli povezani z njegovim 
prihodom v Ptuj ali celo v Mari
bor, so - milo rečeno - smešne. 
Storili bomo vse, kar lahko stori
mo v okviru lojalnih konkuren
čnih prijemov, da se Spar v Ptu
ju ne bo počutil najbolje. Poceni 
prihod tujcev, ki jim tudi oblast 
na široko odpira vrata, pomeni 
seveda veliko težav za družbe v 
tranziciji in male trgovce. 

Teza, da je management Mer
cator j a SVS ali celo njegov 
predsednik uprave v Ptuj pripel
jala Spar, da bi si zagotovil de
lovno mesto zaradi teženj po 
centralizaciji in združitvi Mer-
catorja SVS v poslovni sistem 
Mercator, je čista izmišljotina. 
Naredil bom vse, kar lahko, da 
bo Mercator SVS obstal kot sa
mostojna družba in to kljub nep
remišljenemu prenosu 100-
odstotnega družbenega kapitala 
na poslovni sistem Mercator 
Ljubljana." 

M G 

P T U J / NA IZREDNI SEJI O USTANOVITVI NOVIH OBČIN 

Mestni svet zavrnil pobudi 
P t u j s k i m e s t n i s v e t n i l c i i n s v e t n i c e s o v p o n e d e l j e l c z a v r n i l i p o b u d i s v e t o v p r i 
m e s t n e č e t r t i M a r i c o v c i z a i z l o č i t e v i z m e s t n e o b č i n e P t u j i n o u s t a n o v i t v i n o v e 
o b č i n e S v . M a r k o t e r z a i z l o č i t e v p r i m e s t n e č e t r t i H a j d i n e i n u s t a n o v i t v i n o v e 
o b č i n e H a j d i n a . i z r a z p r a v p o s a m e z n i h s v e t n i k o v j e b i l o r a z b r a t i , d a i m a j o z a 
o d l o č a n j e n a v o l j o p r e m a l o p o d a t k o v , z l a s t i š e f i n a n č n i h , p r e d v s e m p a p r e m a l o 
p o d a t k o v o t e m , k a j t a i z l o č i t e v p r e d s t a v l j a z a s t a t u s m e s t n e o b č i n e P t u j , č e p 
r a v n a j b i v m e s t n i o b č i n i P t u j p r i p r a v i l i t u d i s v o j e l a b o r a t o t e m . P o l e g t e g a 
p a s o s i n e k a t e r i p r i z a d e v a l i , d a b i p o d r o b n e j e a n a l i z i r a l i v z r o k e , k i s o p r i p e l 
j a l i d o t e g a , d a s e o m e n j e n i č e t r t i ž e l i t a i z l o č i t i i z m e s t n e o b č i n e . Ž a l j e o s t a l o 
l e p r i p o s k u s u , č e p r a v j e d e j s t v o , d a i m a j o č e t r t i p o z d a j š n j e m s t a t u t u m e s t n e 
o b č i n e l e m a l o p r i s t o j n o s t i - s k r č e n e s o n a š p o r t i n k u l t u r o . T a k o k a ž e , d a s p r e 
m e m b e s t a t u t a m e s t n e o b č i n e , k i s o v p r i p r a v i , p r i h a j a j o p r e p o z n o . 

Po ugotovitvah občinskega 
urada primestni četrti naj ne bi 
izpolnjevali z zakonom 
določenih pogojev za lastno 
občino, zlasti še, ker ne izpolnju
jeta pogojev o številu prebival
cev, nimata organiziranega pri

marnega zdravstvenega varstva 
in tudi ne ustanovljene hranilni
ce ali banke. Ne glede na ugoto
vitve občinskega urada v obeh 
primestnih četrtih zatrjujejo, da 
razen števila prebivalcev 
izpolnjujeta z zakonom o lokalni 
samoupravi določene pogoje za 
ustanovitev občin. Da imajo 
prav, jim priznavajo tudi v 
državni službi za lokalno sa
moupravo, kjer so jim bojda 
razložili, da se teh kriterijev ni 
potrebno držati tako dosledno, 
ker bi potem polovica sedanjih 
novih občin v Sloveniji bila 
nezakonito ustanovljena. Usta
novitev lastnih občin primestni 
četrti utemeljujeta z zgodovins
kimi, gospodarskimi in drugimi 
razlogi. 

Zavrnitev pobud obeh pri
mestnih četrti pomeni, da 
mestna občina Ptuj ne bo vlaga
telj predloga za začetek postopka 
za njuno izločitev iz mestne 
občine Ptuj, temveč bosta to pri
mestni četrti sami oziroma je v 
primeru Hajdine pobuda 
vložena že s strani poslanca. De
jansko imajo v državnem zboru 
že dve pobudi s Hajdine: prvo so 
Hajdinčani vložili prek bivšega 
poslanca Janka Vindiša, drugo, 
obnovljeno, pa prek poslanca 

novega mandata Alojza Vesenja-
ka. Poleg tega pa so tudi stranka 
v postopku po odločbi ustavnega 
sodišča iz leta 1994, ki potrjuje, 
da je DZ ob ustanavljanju občin 
ravnal protiustavno, saj sta drugi 
in tretji člen zakona o ustanovit
vi občin ter določitvi njihovih 
območij v nasprotju z ustavo Re-
pubhke Slovenije. Prav v prime
ru Hajdine je prišlo do hudih 
kršitev zakona, saj DZ zaradi ar
bitrarnega odločanja ni ustano
vil občine Hajdina, čeprav je us
tanovil 51 občin z manj kot pet 
tisoč prebivalci, med njimi je 
celo 32 takih, za katere volivci na 
referendumu niso biU. 

V primestni četrti Hajdina so 
zaradi ponedeljkove odločitve 
mestnega sveta prizadeti, ker se 
po besedah predsednika sveta 
Rada Simoniča eno govori, dru
go pa dela. Od mestne občine 
Ptuj zahtevajo jasen odgovor 
tudi o tem, koliko so Hajdinčani 
v zadnjih letih prispevali v pro
računa mestne občine, koliko 
tega denarja pa so dobili nazaj. 

Predsednik sveta primestne 
četrti Markovci Stanislav Top
lak je po seji v ponedeljek pove
dal, da so pričakovali takšen 
razplet. Od svoje pobude ne 
odstopajo, saj takšne razlike, kot 

je sedaj med podeželjem in mes
tom, v bivši veliki občini Ptuj ni 
bilo. Zdaj je tako, da se proble
matika podeželja vtaplja v prob
lematiki mesta. To se je pokaza
lo tudi v ponedeljkovi razpravi 
na mestnem svetu. 

Župan mestne občine Ptuj dr. 
Miroslav Luci je po ponedeljko
vem razpletu pozval k strpnosti 
in proti uporabi nizkih udarcev 
v predreferendumskih razpra
vah. Povedal je tudi, da v prime
ru izločitve obeh primestnih 
četrti iz mestne občine Ptuj , ta 
ne bo izgubila nobenega izmed 
formalnih pogojev za status 
mestne občine Ptuj glede na 16. 
a člen zakona o lokalni samoup
ravi. 

"V primeru izločitve obeh četr
ti iz mestne občine Ptuj in usta
novitve novih občin se postavlja 
še vprašanje delitvene bilance. V 
tem primeru bi bilo potrebno 
uporabiti kriterije, za katere so 
se dogovorile in jih sprejele 
občine z območja bivše občine 
Ptuj. Pri tem bo potrebno psoe-
bej izpostaviti vprašanje komu
nalnih objektov in naprav, za ka
tere po navedenih kriterijih velja 
delitev po namenu. Delitvena 
bilanca pa bo morala zajeti tudi 
kadre, zaposlene v uradu mestne 
občine Ptuj." 

Župan dr. Luci se je v svoji 
ponedeljkovi razpravi dotaknil 
tudi obeh elaboratov za ustano

vitev novih občin, ki sta po nje
govem mnenju v nekaterih delih 
oba žaljiva, posebej še hajdinski, 
s tem da je eden prepričljivejši 
kot drugi. 

Ptujski mestni svetniki so se 
na 5. izredni seji mestnega sveta 
ponovno izrekli za pobudo o us
tanovitvi območne enote kme-
tijsko-gospodarske zbornice Slo
venije s sedežem na Ptuju, do
datno pa so na predlog župana 
mestne občine Ptuj dr. Mirosla

va Lucija na dnevni red 5. iz
redne seje uvrstili odločbo glede 
na pritožbo Plinarne Maribor o 
izbiri koncesionarja za distribu
cijo zemeljskega plina v mestni 
občini Ptuj , ker naj bi jim bila s 
tem povzročena težko popravlji
va škoda. S to odločbo njihovo 
zahtevo za odložitev izvršitve 
odločbe o izbiri koncesionarja 
zavračajo. 

M G 

P U M M O O R M O Ž / DIREKTOR PRISTAL NA ZAHTEVE 

Poloviia delaviev doma 
v o r m o š k e m p o d j e t j u P u m m o , k i je v c e l o t i v n e m š k i las

t i , so p r e š n j o s r e d o o d s t a v i l i d i r e k t o r j a J o ž e t a B u d j o , ker 
se ni s t r i n j a l z o d p u s t i d e l a v c e v te r s t e m , da b i l a s t n i k i 
o d p e l j a l i n e k a t e r e s t r o j e za i z d e l a v o p l a s t i č n i h i z d e l k o v . 
N e m š k i l a s t n i k i f i r m e K W M iz M e r k l i n g e n a s o b i l i v 
o r m o š k e m p o d j e t j u , a n i s o že le l i da ja t i p o j a s n i l , ka j b o d o 
s t o r i l i . In t i s t a d v a d n e v a s i se v p o d j e t j u l a h k o p o g o v a r j a l 
s a m o v n e m š k e m j e z i k u . 

Toda s pomoč jo pravnih svetovalcev so v petek končno našli 
soglasje in odloči l i , da direktor o rmoške Pumme ostaja Jože 
Budja pod pogo jem, če bo izvajal odloči tve nemških lastnikov. 
Podjetje sicer ni v nevarnost i , da preide v stečaj, vendar bodo 
proizvodnjo kolenskih šči tnikov v celoti preselil i v Nemči jo . To 
pa pomeni , d a je od 32 zaposlenih delavcev več kot dvajset 
proglašenih kot tehnološki presežek, saj b o d o v Ormožu zelo 
skrčili pro izvodnjo. Vsi omenjeni delavci bodo dobi l i od deloda
jalca odpravn ino in vse v skladu s lovensko zakonodajo . 

Kot je še dodal Jože Budja, so ga lastniki nemške f irme za
vezali, da še naprej išče nove prostore za podjet je Pummo. saj 
j im konec meseca poteče na jemna p o g o d b a s Plastdispenser-
jem, to podjet je pa potrebuje prostore zase. 

L E N A R T / OBČINSKI SVET DANES O DELITVI OBČINE 

Vsaka K5 v/ece na svojo stnm 
P O B U D E Z A D E L I T E V O B Č I N E L E N A R T B O D O D O B I L E K O N Č N I E P I L O G NA 
I Z R E D N I S E J I O B Č I N S K E G A S V E T A - S V E T N I K I T U D I T O K R A T N E B O D c 
M O G L I M I M O D O S E D A N J E P R A K S E P O T R J E V A N J A P O B U D , S I C E R P A N A J 
B I K A K Š N O R E K L I T U D I O P R A V I H V Z R O K I H Z A N E N A D N I R A Z P R A V 
O B Č I N E L E N A R T - Z A Z D A J S O T O S A M O Š E P O B U D E , O D L O Č I L N O BQ 
M N E N J E D R Ž A V N E G A Z B O R A 

Pobudam Svetega Jurija in Benedikta v Slovensldti goricah za 
izločitev iz sedanje občine Lenart in ustanovitev lastnih občin 
so se po tekočem traku pridružile vse druge krajevne skupnos
ti. Zadnja med njimi je bila prejšnji petek KS Lenart, ki pač ni 
imela druge izbire, kot da napiše formalno pobudo za lastno 
občino. Že doslej je bil Lenart pomembno centralno naselje 
Slovenskih goric in to funkcijo naj bi ohranil ( in verjetno še 
okrepil) tudi v prihodnje. 

V vseh KS so sedanji občinski 
oblasti najbolj zamerili zane
marjanje enakomernejšega raz
voja, v ozadju pa so globlji poli
tični interesi in po mnenju 
poznavalcev lenarškega dogajan
ja tudi apetiti krajevnih velja
kov. Poglavje zase je tudi 
precejšnja nesposobnost 
občinske oblasti in slabe poteze 
občinske uprave, ki večkrat ni 
znala potegniti odločilnih potez 
v dobro celotne občine. 

V pobudi KS Sv. Ana poudar
jajo zgodovinske razloge za usta
novitev občine, ki je bila v letih 
1934 do 1955 med večjimi in 
uspešnejšimi. Na zgodovino se 
sklicujejo tudi pri Sveti Trojici 
in poudarjajo še geografske in 
gospodarske razloge. Trg Sv. 

Trojica je bil z znano romarsko 
božjo potjo med gospodarsko 
uspešnejšimi in konec prejšnje
ga stoletja blizu Lenartu. Sveta 
Trojica je tudi geografsko za
okroženo območje, za samosto
jno občino pa so se Trojičani 
odločili že na poizvedovalnem 
referendumu leta 1994. Takrat 
občine niso dobili, zato so se pri
tožili na ustavno sodišče. Zdaj so 
pritožbo aktualizirali in jo pri
ložili pobudi. 

Za samostojnost se očitno 
odločajo Cerkvenjačani, tudi v 
njihovi pobudi piše, da bi lahko 
kot samostojna občina avto-
nomneje skrbeli za enakomer
nejši razvoj cerkvenjaških goric. 
Vse pobude imajo primerne 
obrazložitve, pri Sv. Trojici in v 
Voličini so pripravili celo krajše 

G o č o v a d a j e v i d e z p r i j e t n e g a , m i r n e g a v a š l < e g a n a 
s e l j a v K S S v . T r o j i c a . B o p r i h o d n j e l e t o ž e v n o v i 
o b č i n i ? 

zgodovinsko-geografsko-kultur 
ne elaborate. 

KS Lenart je vložila pobudo 
bolj formalno, saj je Lenart 
dolga desetletja centralno nasel. 
je osrednjih Slovenskih goric 
Predvsem pa Lenarčani poudar
jajo, da nočejo več živeti 2 
občutki, da so nekoga izko-
riščali. Zdaj je veliko pripomb 
prav na račun Lenarta, ki naj bi 
izkoriščal druger KS. Lahko pa 
slišimo tudi obratne pripombe, 
saj so Lenarčani v preteklosti 
kar precej prispevali za skupne 
potrebe tako na šolskem kot 
cestnem področju. Zamere sicer 
niso nepremostljive, so pa očitne 
in zdaj bi bila dobrodošla kakšna 
modra poteza ljudi, ki vidijo ne
koliko dalje od krajevnih velja
kov, na račun katerih so posa
mezni svetniki že povedali nekaj 
pikrih. Zal bolj po ovinkih, saj se 
nihče noče zameriti. Kdo neki 
lahko reče, da v bodoče ne bodo 
več živeli v eni občini? Plotov 
zato ne kaže graditi do oblakov. 

Zelo umirjeno so o delitvenih 
pobudah govorili v Voličini, 
Tam so poslušali mnenje 
predsednice odbora za ustanovi
tev občine Ivice Šilec in 
predsednika sveta KS Franca 
Jurše. Oba sta povedala, da je 
njihova pobuda lahko tudi zelo 
resno opozorilo sedanjemu 
občinskemu vodstvu in 
predvsem občinski upravi, da 
delajo narobe. Nekaj od vsega 
tega se bo lahko naučil še bodoči 
župan Lenarta, če bo občina os
tala skupaj. V zraku so vse opci
je, od današnje izredne seje 
občinskega sveta pa so odvisne 
nekatere prihodnje poteze KS. 
ki pač stojijo vsaka na svojem 
bregu. Nekatere tudi z dvomi o 
smotrnosti najnovejšega doga
janja, ki je zaznamovalo poli
tični utrip Lenarta. 

M.Tos 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO • 
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič - Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (grafično-tehnični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 

Propaganda: Oliver Težak, 
s 041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 95, 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; « (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
E-pošta: 
tednik® kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISKd.d., Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23/58-92 z d ne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
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SVETOVANJA ZA GOSPODARSTVENIKE 

P ustanavavljanju pisarne Območne gospodarske zbornice Ma
ribor v Ptuju se še vedno zatika. Glavna ovira naj bi bilo poman

jkanja denarja. Dokler pa financiranja odprtja in delovanja pisarne v 
Ptuju ne bodo uredili, bodo enkrat tedensko izvajali svetovanje za 
gospodarstvenike, kot je nekoč že potekalo v okiru Centra za podjet
niško svetovanje. Prvič ga bodo organizirali 18. junija. 

PRIPRAVE NA 30. MEDNARODNI OBRTNI SEJEM 

V Območni obrtni zbornici Ptuj se že nekaj časa aktivno pripravlja
jo na letošnjo predstavitev na jubilejnem 30. mednarodnem 

obrtnem sejmu v Celju, ki bo letos od 1 2. do 2 1 . septembra. Njeni 
î jani oziroma posamezne sekcije naj bi se na njem temeljito predsta
vile. Poudarek bo na predstavitvi proizvodov, ki nastajajo v obrtnih 
delavnicah, saj menijo, da na takšnem sejmu, kot je mednarodni 
obrtni sejem v Celju, ni prostora za izdelke tujega izvora, ki jih obrtni
ki le preprodajajo. Prijave za sodelovanje sprejemajo do 10. junija. 
Upravni odbor Območna obrtne zbornice je tudi sklenil, da bodo 
vsem, ki bodo v Celju letos razstavljali, plačali polovico stroškov na
jema razstavnega prostora. 

ZVEZDICE NAMESTO ČRK 

Sedmega junija je pričel veljati pravilnik o merilih in načinu 
razvrščanja nastanitvenih obratov in marin. Ta določa, da bodo 

prenočitveni obrati za oznako svoje kategorije začeli uporabljati 
zvezdice namesto dosedanjih črk. Pravilnik začne veljati za nove 
tovrstne obrate takoj, že obstoječi pa bodo imeli eno leto časa za pri
lagoditev z opremo, napravami in storitvami, če bodo hoteli doseči 
katero od kategorij. Po novem pravilniku bodo hoteli, moteli, penzio-
ni, prenočišča in gostišča označeni z eno do petih zvezdic, apartmaji 
z največ štirimi, kampi s tremi, turistične kmetije z možnostjo nastani
tev bodo namesto zvezdic lahko imele oznake od enega do štirih ja
bolk, zasebne turistične, stanovanja in počitniške hiše pa do tri zvez
dice. Poleg katgegorij bodo prenočitveni objekti lahko dobili še znak 
zo kakovost, ki bo veljal dve leti, in za specializacijo, ki bo veljal tri 
leta. 

VEČ KOT STO VLOG ZA SPREMEMBO OBRATA 

15. maja letos je potekel enoletni rok za uskladitev vrste obrata 
glede na pravilnik o minimalnih tehničnih pogojih, ki se nanašajo 

na poslovne prostore, opremo in naprave ter o pogojih glede mini
malnih storitev v posameznih vrstah gostinskih obratov. Uskladitev 
predmeta poslovanja z nazivom je še posebej pomembna za ok
repčevalnice in bifeje. Na Ptujskem naj bi po oceni to uskladitev op
ravilo okrog 30 gostinskin obratov. Pokazalo pa se je, da jih je veliko 
več. V oddelku za gospodarstvo Upravne enote Ptuj so do sedaj pre
jeli že več kot 1 00 vlog za spremembo vrste obrata, ki so v glavnem 
posledica tega, ker gostinski obrati ne izpolnjujejo pogojev oziroma 
nimajo kuhinj, da bi lahko pripravljali hrano in zato bili uvrščeni med 
okrepčevalnice. Po novem taki obrati sodijo med bare, ki so nižja ka
tegorija od okrepčevalnic. 

O AKTUALNIH VPRAŠANJIH ZDRAVSTVA 

Razširjene seje strokovnega kolegija ptujske bolnišnice, ki je bila 
5. junija, se je kot gost udeležil pomočnik generalnega direktorja 

Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije dr. Drago Petrič. Go
vorili so o aktualnih dogajanjih v slovenskem zdravstvu, predvsem pa 
o organizaciji in financiranju. V ptujski bolnišnici ocenjujejo, da je bil 
pogovor koristen m da so dobili marsikatero koristno pojasnilo. 

V SOBOTO IN NEDELJO NA PTUJSKI TV 

Ma programu je glasbena oddaja Video-boom 40. V soboto jo 
bodo zavrteli ob 2 1 . uri, v nedeljo pa ob 1 0. 

P r i p r a v i l a : M G 

M A R I B O R / DVE 
TRETJINI SLOVENCEV 
ŽE UŽIVATA PERUT
NINSKO MESO 

Perutnina 

prehrani 
Peru tn ina Ptuj je za Ljubljano 

in Novo Gor ico sredi prejšnje
ga tedna organizirala simpozij 
o perutnin i v zdravi prehrani še 
v Mar iboru . V Kazinski dvora
ni je predaval dr. Dražigost Po
k o m , ki je predstavil razvoj 
znanj in odnosa ljudi do zdrave 
p rehrane . 

Zadnja raziskava slovenskega 
javnega mnenja je pokazala, da 
se dve tretjini Slovencev že preh
ranjujeta tudi s perutninskim 
mesom, ki ima izjemno malo 
maščob, zato uživanje perut
ninskih živil zmanjšuje celo 
vrsto dejavnikov tveganja. To je 
za profesorja Pokorna znak, da 
se naše prehranjevanje približuje 
teoretičnemu modelu zdrave 
prehrane, ki v svetovnem merilu 
temelji na mediteranskem tipu 
prehranjevanja. Slovenci z zdra
vim prehranjevanjem zelo hitro 
sledimo svetovnim trendom, pri 
tem pa ima pomembno vlogo 
tudi Perutnina Ptuj, ki polovico 
piščančjega mesa predela v živila 
z lastnostmi zdravega prehranje
vanja. O odličnosti kvalitete dela 
v Perutnini Ptuj je na simpoziju 
o perutninskem mesu ter o zdra
vem načinu prehranjevanja go
voril tudi dr. Ciril Varga iz Pe
rutnine Ptuj . Profesor dr. 
Božidar Žlender, predstojnik 
oddelka za živilstvo pri Bioteh
niški fakulteti v Ljubljani, pa je 
temeljito predstavil prednosti 
kakovosti perutninskih izdel
kov. Te so v tehnologiji, kakršno 
ima Perutnina Ptuj , še posebno 
skrbno umerjene po merilih, ki 
zagotavljajo tudi vse elemente 
kakovosti perutninskega mesa 
in široke palete različnih izdel
kov, pristopnih za vsak žep. 

JB 
LANI 3532 
KRVODAJAICEV 

Letno krvodajalci s lo
venski krvodajalci podari
jo državi 46 tisoč litrov 
krvi. Na transfuzijskem 
oddelku ptujske bol
nišnice so lani imeli 3532 
krvodajalcev, ki so darova
li več kot 147 litrov krvi. ^ 

G O V ( ^ K t > E ... 
- D v Prenovi počasi, a 
'^'ztruj razvija nova turistična 
lakaja. Igra nekoliko spominja 
"<y?tez)no sinjsko alko, le da v 
>mm primeru tisti, ki ciljajo, ho-
"^ijopeš, cilj pa so obešeni cvetlični 
lončki. 
••' DA so dnevi prejšnjega tedna 
Prinesli Še eno nalezljivo bolezen: 
^t^ajkanje. V času železmčarskega 
^trajka so se namreč tega nalezli 
^^di novi ptujski semaforji. 

- DA je vinska turistična cesta 
^ama tudi za denarnico. Zara-

premah oznak se utegnete ne-
^doma znajti pri državnih sose-

fir"pa za tak^^^ečanja^ 
.. •..unajo ZOOdEM. 
... DA ima novi blok na Osojniko-
vi vse bolj dokazljivo povezavo z 
Dosjeji X. Nekoč čudne poplave, 
danes nei^fiani leteči predmeti z 
gorivih na spodnji balkon in za 
normcsk še čudna sporočila, ki bi 
jih bilo potrebno dešifrirati na 
medplanetamem komunika
cijskem nivoju. 

. . . DA se tudi ptujski dušni pastir
ji razjezijo in to zelo. Tako dapre-
režejo gume napačno parkiranem 
konjičku, na priloženem, uradno 
opremljenem obvestilu pa bentijo 
precej izven dovoljenega stila. Pa 
se ovčice sprašujejo, ali prihaja 
vanje tak navdih od zgoraj ali od 
spodaj. 

. . . D A bi morali Ormož razglasiti 
za mesto petja. Na reviji pevskih 
zborov so namreč vzporedno peli 
tudi ptiči in včasih celo preglasili 
ljudi. 

. . . DA bo današnja tekma Drave 
prava bomba. Upajmo, da ne zno
va v Centru kot ob eni prejšnjih te
kem. 

. . . D A bi nova ptujska prometna 
pridobitev lahko služila v 

pravljične namene. Recimo: Moj 
podvoz je lahko tudi bazen. Kljub 
pravljičnosti pa je bilo pri prvi 
"kopalki" kar nekaj groze. 
. . . D A sta se vlada in uspešna 
ptujska firma očitno dogovorili za 
sodelovanje. Tako so dobili profe
sorji polovico maličnega regresa v 
PP bonih. 

V I D I S E .. . 
. . . D A je videmski župan na svo
jem terenu teniško izzval 
gorišniškega in iz doline Dravcev 
poželjivo gledal na bližnje haloške 
obronke. Po rezultatu sodeč pa je 
ostal ta del Haloz še vedno 
sosednji občini. 



FOTOKŠPORTAZA 

G R A D N J A P T U J S K E G A P O D V O Z A / Fotografi je: M Ozmec 

April 1 9 9 6 - / u n i / 1 9 9 7 
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PISE: B E R N A R D A B. P U L K O / SEJSELI - III. 

Rajski e f e l r f Indijsliega e c e a n c i 
Križarjenje med "pravimi 

Sejšeli" (tako imenujejo stare gra
nitne otoke) nas je zaneslo na La 
pigue, enega večjih otokov. Težko 
je bilo verjeti, da je na otoku, kjer 
Živi nekaj več kot dva tisoč ljudi, 
na voljo le ducat avtomobilov. Si
cer pa so nas na pristaniškem po
molu pričakala dvokolesa in vo-
lovska vprega v taksi službi. 
Vožnja (in hoja) po mehki, beli 
peščeni cesti, ki se vije med palma
mi in drugo tropsko vegetacijo, je 
kot dar božanstev temu ljudstvu in 
svetu. Življenje na La Digu je 
umirjeno in zdi se, kot da čas mi
ruje. Niti zmerno odmerjeni tu
rizem ni povzročil domačinom na
padov civilizacijske mrzlice. Ena 
redkih turističnih atrakcij je stara 
koliba, v kateri iz kokosovih ore
hov pridobivajo olje. Primitivni 
način pridelave redno zaposluje 
nekaj parov pridnih rok in enega 
vola. Nepozabno doživetje je bila 
Petite Anse, plaža na vzhodni stra
ni otoka, kjer se neustrašni valovi 
Indijskega oceana neovirani pri
kradejo do obale. Pravijo, da so 

N e k a j k i l o g r a m o v t e ž a k 
p l o d " j a c k f r u i t " ( A r c t o -
c a r p u s h e t e r o p h i l l u s ) 

med majem in oktobrom nevarni. 
Mi smo na srečo lahko preizkusili 
svoje spretnosti in neustavljivo 
moč oceana v nepozabni igri s pes
kom in valovi. 

Ne tako hribovit kot Mahe (na
jvišji vrh meri čez 1000 čevljev) je 
drugi največji sejšelski otok, Pras-
lin. Otok je miren in le malo posel
jen. Domačini so kot po drugih 
otokih spet prijazni in nekoliko 
nezaupljivi. Ali pa je to le za
hodnjaški privid. Slovita atrakcija 
je botanična redkost, ki se imenuje 
"coco-de-mer" (Lodoicea maldivi-
ca). Palma z vznemirljivimi plodo
vi in presenetljivimi razsežnostmi. 
Popularni orehi z obliko zadnjice 
so vznemirjali Afričane že daleč v 
preteklosti. Ko so jih naplavili 
morski valovi, so pobožni afriški 
domorodci verjeli v božjo provo-
kacijo in časti vreden dar. Naravni 
rezervat Vallee de Mai je edino na
ravno rastišče palm, s katerih 
bingljajo ritke zavidljivih velikos
ti. Danes raste le še kakih štiri 
tisoč palm in so edinstvena (tudi 
endemična) atrakcija. Tudi sicer je 
Vallee de Mai zelena, dobro zaras
la in na gosto prepredena divjina, 
ki si jo je vredno ogledati. V njej 
sem bila presunjena od svoje 
majhnosti. Kar predstavljajte si, 
da so listi dreves veliki trideset 
metrov in več ... Najdba, ki sem se 
je zelo razveselila, pa je bila majh
na. Majhna in rdeča. To so bila se
mena neopaznega grma, ki jih za
gotovo poznate. Mi jih imenujemo 
zrna sreče. Tam sem lahko nabira
la svojo srečo kleče, s tal, zrno za 
zrnom in jo spravljala v žep ... 

Ko sem zaradi manjše težave 
obiskala bolnišnico na Praslinu, 
sem pravzaprav šele dojela zaosta
lost sproščene civilizacije. Lokalna 
bolnišnica ni bila usposobljena 
niti za izvrševanje manjših, osnov
nih posegov. Nameščena je bila v 
več manjših kočah, kjer so bile 
bolniške postelje in drugi prostori. 

Sejšelska kuhinja je eksotična 
mešanica. Izvira iz številnih idej, 

G r a n i t n i o t o k L a D i g u e 

ki so se zbirale skozi čas. Prefinje-
na francozka hrana, kitajske jedi, 
indijski recepti in vroče afriške 
začimbe so oblikovali kreolsko ku
hinjo. Osnovne sestavine so riž in 
ribe ter aromatična zelenjava. In 
seveda eksotične začimbe, kot so 
cimet, ingver, muškatovec, "cayen-
ne" (vrsta zelo ostre paprike), pa 
klinčki in še kaj. Plodovi kruho-
vca, sladki krompir in druge go-
moljnice so precej popularne. 
Bambusovi vršički v solati, želvja 
juha ali zrezek, ribe, pečene na 
odprtem ognju, pečene banane v 
kokosovem mleku, piškoti iz 
sladkega krompirja z vanilijevo 
kremo ... Kat-kat je naslednja pril
jubljena hrana iz banan in tunine, 
potopljenih v osoljeno in poprano 
kokosovo mleko. Tudi sladice so 
duhovito pripravljene: kokosove 
torte, kristalizirane banane, 
palačinke iz buč z vanilijevim siru
pom in podobne zadeve so nes
ramno hotele, da sem v mesecu dni 
'pridelala' veliko dodatnih kilogra
mov ... 

Za vse tiste, ki bi se jim na 
Sejšelih lahko stožilo po čem 
domačem, sta se zakonca itali
janskega rodu odločila, da bosta 

gostom postregla z najboljšim, kar 
premorejo naši sosedi. Verjemite 
mi, da je poseben čar zapraviti ro
mantični večer ob pršutu, olivah 
in dobrem italijanskem vinu ter 
opazovati, kako tone sonce v nes
končnem oceanu. 

Cousin je le nekaj milj oddaljen 
od Praslina. Na sedemindvajsetih 
hektarjih je prava mala zelena 
Meka. Prostor pod soncem, o kate
rem sanjajo ornitologi. Leta 1968 
je bil otok zakupljen od medna
rodnega društva za zaščito ptic 
(International Council for Bird 
Preservation). To je danes še edini 
otok, kjer smo lahko videli čopasto 
pojočo ptico (Brebornis seychel-
lensis). Obisk otoka je dovoljen le 
trikrat tedensko za največ dvajset 
ljudi hkrati. Doživetje je bilo 
čudovito. Oprezno prisluškovanje 
kljunatim pevcem, nemoteče 
oprezovanje za puhastimi mladiči, 
sprehajanje z želvami, nabiranje 
hišk mehkužcev in koral me je 
spomnilo na otroška leta, ko sem 

prebirala knjižico o Marinki na 
morju. 

Sto milj jugozahodno od Mahea 
leži Aldabra. Nanjo je prvi opozo
ril Charles Darwin. Leta 1970 je 
London Royal Society razglasilo 
največji koralni atol na svetu za 
naravni rezervat, da bi preprečili 
tragedije, kot se je zgodila leta 
1964. Takrat sta Velika Britanija 
in Združene države Amerike tajno 
postavili na otok vojaško nadzorno 
bazo za Indijski ocean. Danes je 
otok skrbno nadzorovan (za obisk 
je potrebna posebna dovolilnica) 
in varovan. Zaradi velikosti, sta
rosti in izoliranosti je Aldabra sve
tovni fenomen kjer je ekosistem 
ostal praktično nedotaknjen. Al-
dabro sestavljajo štirje veliki otoki 
in približno deset manjših. Lagu
na, ki jo obdajajo, je največja take 
vrste na svetu in po velikosti us
treza morju. Področje Aldabre 
zavzema več kot sto štirideset 
kvadratnih kilometrov. Ducat lju

di in dvesto tisoč gigantskih želv 
(Dipsochelys elephantina) pa so 
domala edini prebivalci otoka. Al
dabra in Galapagos sta edini 
področji, kjer omenjene želve še 
prosto žive. 

Življenje na Sejšelskih otokih se 
najbrž bistveno ne razlikuje od 
življenja na kakšnih drugih 
osamljenih, od civilizacije zapos
tavljenih otokih, kjer človek in na
rava bivata v pristnem sožitju. Po
sebna je narava, ki je tam sredi 
oceana, oddaljena tisoč milj od 
najbližjega soseda, ostala takšna, 
kot pripada le Sejšelom. 

Slovo. Nepozabna doživetja, pri-
rodno razkošje obiskanih krajev in 
neminljivi čar belih peščenih si
pin. Zagorele spomine sem 
pospravila globoko vase in se za
obljubila, plavajočim biserom in 
predvsem sebi, da se bom vrnila. 

J a h a n j e n a o t o k u C o u s i n p a gr3 t a k o l e . . . 
Fotogra f i j e : M . O . , A . H . , B . B . P . 

T E D N I K O V O N A G R A D N O V P R A Š A N J E 

Ali prepoznate krai 
na fotografiji? 

A l i p o z n a t e k r a j n a f o t o g r a f i j i ? Foto: M i l e n a Z u p a n i č 

'z ptičje perspekt ive je videti vse nekol iko d rugače . V naslednj ih številkah Tednika b o m o 
objavljali fotografi je večjih krajev in vasi ali ponnembnejših ob jektov z o b m o č j a , kjer živite 
^ i , naši bralci Tednika , ki s m o jih posnel i iz zraka. Dobro si jih oglej te in poizkušajte u g o 
toviti, za kateri kraj gre. Med Vašimi pisnimi o d g o v o r i , ki jih boste poslali d o izida naslednje 
številke Tednika , do četrtka, 19. junija, na naslov Uredništvo Tednika , Raičeva 6, Ptuj, 
bomo izžrebali s r e č n e g a dobi tn ika . V pisarni uredništva g a bosta čakali dve vstopnic i za 
'^estival narodno-zabavne g lasbe, ki bo sep tembra . ( M Z ) 



P O MASIH KRMIM 

PISE: S T A N K A G A C N I K / OB RAZSTAVI V MIHELICEVI GALERIJI 

Rtba raromKtM - n o v hkovnt KZZMV 
v umetnosti frtmteta MihelUa 
v Mihe l ičev i galeriji na Ptuju j e še zmeraj na ogled najso - | 
dobnejš i grafični o p u s akademika in čas tnega občana mes 
ta Ptuja Franceta M i h e l i č a . Gre za graflčni c ik lus na temo 
riba faronika. Po leg kurenta in nimfe Dafne pos tane sedaj 
Mihe l ičev navdih in nov l ikovni motiv še riba faronika, za 
katero l ahko trdimo, da motivno dopolnjuje , a o b e n e m za-
okroža trojico s imbolov Mihe l i čeve fantas t ične in gro
te skne umetnos t i . 

France Mihelič, najstarejši 
živeči slikar in grafik med slo
venskimi slikarji, je eden tistih, 
ki znajo in zmorejo prisluhniti 
svojemu najintimnejšemu svetu, 
izluščiti nakopičene zaklade v 
sebi in jih preoblikovati v na
jrazličnejše umetniške govorice. 
Pri njem lahko s spoštovanjem 
govorimo o fenomenu ustvarjal
ne in življenjske energije, saj 
svojim visokim letom navkljub 
še vedno ustvarja enkratne in 
neponovljive likovne stvaritve. 
Prav zato smo se odločili, da za 
umetnikovo 90-letnico razstavi
mo v Miheličevi galeriji na Ptu
ju umetnine, ki so sad zdajšnega 
slikarjevega ustvarjanja in 
predstavljajo Miheličevo najso
dobnejšo likovno izpoved iz 
današnjih dni. 

Umetnik pravi, da je motiv 
ribe faronike odkril povsem 
naključno oziroma je bil pos
redni povod zanj literarno delo 
ekspresionističnega pisatelja 
Ivana Preglja Plebanus Joannes, 
ki ga je pisatelj napisal leta 1920. 
Vendar lahko iz pogovora z 
umetnikom sklepamo, da je ven
darle tudi ta motiv, kot večina 
drugih, tesno povezan z njegovi
mi spomini in doživetji iz mla
dosti. V spominu so mu ostale 

srednjeveške freske na zu-
nanjščinah cerkev, ki prikazuje
jo sv. Krištofa, kako nosi Kris
tusa na ramenih, ob njegovih no
gah pa se pojavlja riba faronika 
kot morska deklica, ki 
predstavlja predvsem v ljudskih 
pobožnostih simbol hudega, 
skušnjave, zapeljive pevke (sire
ne), ki Krištofa ovira na njegovi 
poti. 

Motivno je riba faronika v Mi
heličevi umetnosti ohranila ne
kaj pradavne in groteskne vsebi
ne, ki pa se z umetnikovo lastno 
likovno artikulacijo spretno pro-
jecira v današnji čas. Za Mihe
liča je riba faronika hladen in 
tragičen motiv, ki prav tako gro
teskno napoveduje skorajšnji 
konec sveta. Skrivnostna, a 
hkrati nesramno zapeljiva in 
grozeče grda ždi globoko v 
vodnih globinah in čaka na svoj 
trenutek, ko bo zamahnila s svo
jim velikim repom ter pokončala 
svet, ki ga nosi na svojem hrbtu, 
in življenje na njem. Napoveduje 
tragične in mračne dogodke apo-
kalipse, strah in bojazen ljudi 
pred neznano, a kot kaže, neiz
bežno usodo. V Miheličevem li
kovnem svetu riba faronika ni 
navadna riba, ampak nekak 
konglomerat različnih vodnih 

F r a n c e M i h e l i č , R i b a f a r o n i k a , s i t o t i s k , 1 9 9 5 

F r a n c e M i h e l i č n a o t v o 
r i t v i r a z s t a v e R i b a F a r o 
n i k a v M i h e l i č e v i g a l e r i j i 
n a P t u j u 2 4 . a p r i l a 1 9 9 7 . 

F o t o : B o r i s F a r i č 

bitij. Na njej in okrog nje se je 
nabralo v dolgih letih čakanja 
veliko najrazličnejših stvari in 
usedlin. 

Na grafičnih upodobitvah 
Franceta Miheliča je fantastična, 
a groteskna obenem, včasih lepa 
in prijazna, drugič grda in hu
dobna, saj že stoletja grozi in 
čaka v svojem vodnem kral
jestvu na usodni trenutek za 
"poslednjo sodbo". 

In temu grozljivemu in strah 
zbujajočem pričakovanju je Mi
helič vpletel v svoje grafične 
umetnine na prefinjen in delo
ma prikrit način erotične ter lju
bezensko zapeljive sestavine 
ženskega telesa kot nekakšno 
protiutež, ki vztrajno kljubuje in 
si hkrati prizadeva za nenehno 
hrepenenje, ljubezen in novo 
življenje. Ta prenos svojih 
doživetij in spoznanj mu je uspe
lo preliti v specifične konfigura
cije linij in tekstur tako prefinje-
no, da je motiv ribe faronike v 
grafiki ali risbi kdaj pa kdaj ko
maj razpoznaven in določljiv ter 
ga hote ali nehote lahko zamen
jamo z drugimi umetnikovimi 
nadrealističnimi liki in simboli. 

Izvor in gibalo Miheličeve 
umetniške ustvarjalnosti je re
zultat duhovne in materialne 
produkcije hkrati , ki je veliko 
več kot zgolj tisto, kar lahko zaz
namo s človeškimi čutili. Vse 
preobrazbe, spreminjanje oblik 
in njihove številne kombinacije 
bodo živele v svetu Miheličeve 

umetnosti toliko časa, dokler 
bodo prisotne tudi v resničnem 
svetu. Slikar je s svojimi umetni
nami kronist časa in zbuja v nas 
s svojstvenim likovnim izrazom 
spoznanje o minljivosti časa, o 
skrivnostnem spominu, o tragiki 
človeškega življenja, ljubezni in 
smrti , o nenehni preobrazbi na
rave in ljudi. 

Presenečeni ugotavljamo, da je 
Miheličev duhovni svet brez 
dna, brez spon, da ustvarjalna 
energija sili nenehno na piano in 
mu ne da spokojnega miru. Mi
helič še vedno ustvarja, riše, sli
ka ... 

Zatrdimo lahko, da so tako kot 
prej sna desetletja v slovenski li
kovni umetnosti tudi devetdese
ta leta temeljito zaznamovana in 
prežeta s slikarsko poetiko Fran
ceta Miheliča in njegovo 
mogočno umetniško osebnostjo. 
Njegova umetnost je stilno pre
poznavna, a kljub vsemu vedno 
drugačna v svojem speminjanju 
in preoblikovanju slikarjevih 
stalnih motivov. Ob koncu dru
gega tisočletja nas nagovarja kot 
sublimna izpoved na čutni, emo
cionalni in intelektualni ravni 
hkrati . 

Na razstavi nismo predstavili 

le grafičnega opusa Riba faroni
ka, temveč tudi dokumentarne 
fotografije o življenju in umet
nosti slikarja. Poseben čar 
predstavljata tudi filma Fantas
tična balada (1957) in Portret 
Miheliča (1985) režiserja Boštja
na Hladnika ter dokumentarne 
televizijske oddaje Jožeta 
Hudečka in Iztoka Premrova, 
posnete med letoma 1970 in 
1997. Razstavo, na kateri smo 
nakazali na transformacijo 
umetniških galerij v umetniške 
muzeje, si lahko ogledate do 21. 
septembra 1997. 

PTUJ / KONCERT ZBORA CARMINA SLOVENICA 

Iziemen zborovski komerl 
Petega junija je bil za izbrane mlade pos luša l ce št ir ih os
novnih šol (Dornava, Gorišnica , Markovci in Olge Meg l i c ) 
i z jemen večer. Kakih 160 mlad ih pevcev mlad insk ih zborov 
s teh šol se je tokrat prese l i lo v parter Narodnega doma in 
pr i s luhn i lo koncertu mlad inskega zbora Carmina Sloveni-
ca iz Maribora. 

Ta imenitni zbor pod 
vodstvom Karmine Silec, ki je 
nadaljevalec tradicije Rajštrove-
ga M P Z Maribor, s svojimi 
dosežki in izvirnimi pristopi do 
izvedb že nekaj let preseneča slo
vensko in mednarodno zborovs
ko sceno. 

Spored zbora je bil karseda 
raznolik in v izvedbi zanimiv. 
Silčevi oder oz. praktikabli za 
gole izvedbe skladb več ne 
zadoščajo, saj v dogajanje vključi 
cel prostor. V prvem, slo
venskem delu smo slišali dve 
Lebičevi skladbi (Poletje in 
Urok), ki sodita v najzahtevnejši 
izvajalski razred in sta uokvirjali 
koreografsko domišljen sklop 
pesmi in plesov slovenskih po-
krajih (Rezija, Goričko in Bela 
krajina). Mlade pevke so nam 
predstavile tako folkloren, odprt 
način petja, igranje na ljudske 
glasbila in več plesnih elemen
tov, vključno z belokranjskim 
nemim kolom. Pevkam so se po
dale stilizirane štajerske ljudske 
noše. Ta sklop je lepo zaključila 
virtuozna Ježeva Igraj kolce. V 
drugem, prav tako stilno ubra
nem delu, smo poslušali osem 
skledb iz španskega govornega 
področja. Vsaka po svoje je 
odslikavala glasbeno kulturo na
roda, po izvedbeni strani pa so 
bile pesmi podprte z zanimivimi 

ploskanimi ritmi, ki so mladim 
poslušalcem pričarali kolorit Ve-
nezele, Andaluzije, Katalonije, 
Mehike, Dominikanske republi
ke in Brazihje. 

Karmina Šilec, ki je zbranim 
poslušalcem koncert povezovala 
kar sama, popolnoma suvereno 
obvlada in domisli vsak detajl iz
vedbe. Njeni pevci so izjemno 
samostojni (solisti in celota), 
vendar v nenehnem kontaktu s 
svojo zborovodko, pa če ta stoji 
pred zborom ali pa tudi ne, če 
tako narekuje koreografija. 

Omenim naj še odlične nasto

pe treh solistk, ki so ob klavirski 
spremljavi Olge Pechene izvedle 
pesmi Osterca, Granadosa in 
celo Mozartovo arijo. V okviru 
Carmine Slovenice deluje nam
reč tudi solopevski oddelek. 

Mladi poslušalci so zbrano in 
zavzeto sledili slušno-sc^nske-
mu dogodku in z navdušenimi 
aplavzi nagrajevali mlade pevke. 
Koncert je organizirala glasbena 
pedagoginja OS Markovci, dvo
rano pa je ponudil ptujski ZKO. 

Navdušenju v dvorani pa so se 
občasno pridružili tudi matu
ranti skrajšanih programov 
srednjih šol s piščalkami in 
kričanjem pred Marakujo oz. 
pod Narodnim domom. Marsi
kateri od njih bi se na koncertu 
bolje počutil in več odnesel od 
večera. 

Mlf/o Gobec 

C a r m i n a S l o v e n i c a TEDNIKOVA KNJIGARNICA/ MEDNARODNI KNJIŽNI KVIZ 9 7 - 1 1 I 
Slovo osnovni šoli 

Osmošo lke in osmošolc i bodo 
te dni poslednj ič sedli v osnov
nošolske klopi . Mnogo lepih 
spominov jih bo spremljalo iz 
šole, tiste br idke bodo pomni l i 
še leto ali dve, potem pa bo os
tala kop ica vragoli j in svetlejših 
plati drgnjenja šolskih klopi. 
Upam, da j im bo knj iga ostala 
zvesta sopotn ica, kamorkol i se 
bodo odpravi l i . Tistim pa, ki se 
j im je branje priskuti lo, žel im, da 
bi č imprej srečali pravo knj igo. 

Pravo knj igo? Kakšna pa je 
prava knjiga? Takšna, d a j o z ve
sel jem beremo do konca. In 
takšna, da jo beremo večkrat in 
vedno nekaj novega pove. 
Takšnih pravih knjig ni malo: 
skoraj vsak bralec ima svojo 
pravo knj igo, eno, dve ali več. 
Med zadnj imi novostmi na slo
venskem knj ižnem trgu je pes
niška zbirka Toneta Pavčka, ki 

bo gotovo mnog im mladim pos
tala prava knj iga, saj so FULAS-
TE PESMI, kot je pesnik 
podnaslovi ! MAJNICE, prava 
najstniška poezi ja. Tone Pavček 
je doslej svoje pesniške obl ike 
namenjal odrasl im in najmlajšim 
bra lcem. S knj igo Prave in nep
rave pesmi je nagovori l učence 
srednjih razredov osnovne šole, 
tako je nova pesniška zbirka 
pr ičakovano namenjena najstni
kom. Za pokušino in vsem 
osmošo lcem v pozdrav preberi
te šesto pesem iz Majnic: 

FUL GAZELA 
Naj je dobro ali s labo - vse je 

ful. 
Naj gre v klas ali v pozabo - vse 

je ful. 
Naj se guliš ali uriš karate, 
plavaš k rav i a l i žabo - vse je 

fu l . 
Skačeš noro preko jarka, kjer 

je most, 

sam loviš nesrečo z vabo - vse 
je ful. 

Greš na trening, v šolo, križem 
svet, 

padeš v enko in v ogabo - vse 
je ful, 

le če neka dobra faca, ve se 
kdo, 

hodi l jubeznivo s tabo - vse je 
ful, 

saj potem si kapo v kiapi slej 
ko prej 

in imaš izrek za rabo: Vse je 
ful ! 

V zbirki je štirideset pesmi , ki 
so igrive, l jubeznive in polne 
topl ine ter razumevanja 
današnje mladine. Knj iga je izšla 
pri založbi Mladika v zbirki Tre
petl ika (23. knj iga te zbirke). Po
seben čar ji dajejo ilustracije 
pr iznanega ilustratorje in 
mojstra str ipa Kostje Gatnika. 

Preden se lotite reševanja en
ajste uganke pa še ena 
Pavčkova drobt inica: 

Na svetu si, da gledaš sonce. 
Na svetu si, da greš za son

cem. 
Na svetu si, da sam si sonce 
in da s sveta odganjaš - sence. 

E N A J S T A U G A N K A 
je rekorderka, saj boste morali 

zapisati najdaljši iskani po jem. 

Kot je bilo v Tednikov! knjigarnici 
letos že večkrat zapisano, so 
zadnja leta zelo popularne 
knjižne izdaje o zdravi prehrani. 
Založniki kar tekmujejo med 

sabo, kdo bo izbrskal še kakšno 

prehrambeno novotari jo, ki je 

premami la kupce onkraj naših 

meja. Kaj in kako jesti, da bi os
tali mladi in zdravi, nam razlaga
jo različni avtorji, ki vsi po vrsti 
obljubljajo čudežno hrano. Na
jveč pristašev si je pridobi l vege
tarijanski način prehranjevanja, 
ta je tudi predstavljen v največ 
knjižnih publ ikaci jah. Ali poznate 
osnovno značilnost vegetari
janstva? Odgovor je tudi v 
današnjem nagradnem 
vprašanju! 

Nagradno okence čimprej 
pošljite na naslov KNJIŽNICA 
IVANA POTRČA PTUJ, Minorits-
ki trg 1, z oznako KVIZ. Pripravili 
smo vam lepo knjižno nagrado. 

Nagrajenka devetega 
vprašanja pa je Katja Do l iška , 
Videm pri Ptuju 2, in prejme ka
seto z g lasbo za izboljšanje kon
centracije Sončna hiša. Ponjo 
naj pride v mladinski oddelek 
knjižnice v Malem gradu. 

Ullana Klemenili 
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Dominikanski 
samostan 

Skoz i vezn i t rakt j u g o v z h o 
d n e g a t rak ta s t o p i m o n a juž
no no t ran je s a m o s t a n s k o 
dvor i šče , ki g a n a v z h o d n i 
strani ome ju j e že o m e n j e n i 
pr iz idek, na z a h o d n i st rani p a 
j u g o z a h o d n i pr iz idek, v kate
rem d a n e s d o m u j e Z g o d o v i n 
ski arhiv Ptuj , na severn i strani 
je dvo r i šče o m e j e n o z j u ž n i m 
s a m o s t a n s k i m t r a k t o m , na 
južn i p a z rečno e s k a r p o . 

T u d i j u g o z a h o d n i podk le ten i 
samos tansk i pr iz idek, ki stoj i 
na neko l i ko izs topa joč i rene
sančn i eskarp i , je nasta l v 
več ih e t a p a h . Pr iz idek je že 
vr isan v mes tn i u t rdbn i načr t iz 
leta 1644, u p o d o b i t e v iz leta 
1681 p a g a kaže kot pr i t l ično 
pos lop je . V i d n a je g r a d n j a iz 
k lesancev , ki se v j ugov 
z h o d n e m de lu s icer o p e č n e 
z g r a d b e nadal ju je v pn /o 
nads t rop je , kar govo r i z a t o , 
d a je t a pr iz idek mora l nastat i 
ali s o č a s n o z e s k a r p o in ve l iko 
v insko klet jo ali p a na jpozne je 
d o leta 1644. J u g o z a h o d n i 
p r iz idek in s a m o s t a n s k o p o s 
lop je se s t ika ta z voga l i , za to 
s o j u v nads t rop ju poveza l i s 
h o d n i k o m , nas lon jen im n a 
kotn i o b o k . N a v z h o d n o st ran 
se je pr iz idek odp i ra l z 
n a d s t r o p n i m a , d v o l o č n i m a ar
k a d n i m a h o d n i k o m a , nastal i 
m a o k r o g leta 1700, ki su jo 
tud i zazidal i p o letu 1826 . V 
t e m pr i z idku se je naha ja la s a 

m o s t a n s k a ž i tn ica, v 
nads t rop ju p a so v č a s u pr ior-
j a D o m i n i k a Imanger ja (1714 -
1717) uredi l i šes t sob i c . In-
ventarn i p o p i s , ki je nasta l p o 
razpus tu s a m o s t a n a leta 
1786, prav i , d a se je v pri t l ič ju 
naha ja la p i sa rna , s o d a r s k a in 
m iza rska de lavn ica , s p o d a j je 
b i la v i nska klet, v nads t rop ju 
p a s o b a in ž i tn ica. 

Seve rno s t ran ico j u ž n e g a 
no t ran jega s a m o s t a n s k e g a 
dvo r i šče o m e j u j e d a n e s neu 
g l e d n o j u ž n o proče l je j u ž n e g a 
s a m o s t a n s k e g a t rak ta . V prit
l ičju s o v idn i os tank i pet ih 
š i las to ločn ih o k e n . O d osta l ih 
štir ih o k e n se p o s e b e j raz l iku
je pe to , na j zahodne j še o k n o , 
ki je o b o j e s t r a n s k o v r e z a n o v 
s teno in je tud i na jbo l je o h r a n 
j eno . Os ten je iz prav i lno reza
nih b l okov p e š č e n c a se nav
zven l i jakasto o d p i r a , okensk i 
okvi r je prof i l i ran z ž l e b o m , v 
v rhu p a so v idn i os tank i k ro-
gov ič ja t e g a d v o d e l n e g a ok
na , ki g a je zak l jučeva l go tsk i 
štiri l ist, o b e okenc i p a s ta se 
zak l jučeval i s s rčas to zak l ju 
č e n i m t r i l is tom. Prav p rep ros 
tos t g e o m e t r i č n o ob l i kovane 
g a k rogov i č ja in jez ičast i nas 
tavek de l i l nega s teb r i ča g o v o 
re z a z g o d n j o da tac i jo o k n a v 
s red ino 13. sto let ja . Os ta la 
štiri o k n a so nas ta la v d v e h 
g r a d b e n i h f azah . Starejš i s ta 
o b e skrajn i okn i . Z a h o d n o 

Z g o d n j e g o t s k o o k n o , d o 
m i n i k a n s k i s a m o s t a n , p r i t 
l i č j e j u ž n e g a p r o č e l j a 
j u ž n e g a s a m o s t a n s k e g a 
t r a k t a , s r . 13. s t o l . 

o k n o je f r a g m e n t a r n o o h r a n 
j e n o , o k e n s k i okvi r i m a p o s 
nete r o b o v e , oh ran jen je nas
tavek de l i l nega s tebr iča . V 
okv i ru s o v i dne odpr t i ne z a 
fDalice, ki s o nos i le zastekl i tev. 
Čeprav se o k n o zak l juču je 
š i l as to ločno , pa je zak l juček 
š e zmera j neko l i ko po t l ačene 
ob l i ke , v v rhu p a so os tank i 
k rogov i č j a , ki je v v rhu po l k ro -
ž n o zak l j učeno . Še p rep ros 
te jše ob l i ke kaže v z h o d n o 
o k n o , ki je i zk lesano iz mar 
m o r n i h spol i j in i m a p rep ros te 
p o s n e t e r o b o v e . Tud i tuka j je 

J u ž n o p r o č e l j e j u ž n e g a s a m o s t a n s k e g a t r a k t a , o k n a p r v o t 
n e s a m o s t a n s k e o b e d n i c e , 1230 i n s r . 13. s t o l . 

D o m i n i k a n s k i s a m o s t a n , j u g o z a h o d n i s a m o s t a n s k i p r i z i 
d e k , a r k a d n i h o d n i k , o k . 1700 . Fo to : P. V e r n i k 

š i las to ločn i zak l juček še z m e 
raj bol j po t l ačene ob l i ke , o b e 
okenc i se zak l juču je ta š i lasto
l očno , n a d n j ima p a k r o g o -

v i čno pol je zak l juču je mo t i v 
p o l k r o g a . Vse t o govo r i z a čas 
n a s t a n k a o k r o g le ta 1230, k o 
s o d o m i n i k a n c i pr ičel i z idat i 

Z g o d n j e g o t s k o o k n o , d o 
m i n i k a n s k i s a m o s t a n , p r i t 
l i č j e j u ž n e g a p r o č e l j a 
j u ž n e g a s a m o s t a n s k e g a 
t r a k t a , o k . 1 2 3 0 ( 7 ) . 

Z g o d n j e g o t s k o o k n o , d o 
m i n i k a n s k i s a m o s t a n , p r i t 
l i č j e j u ž n e g a p r o č e l j a 
j u ž n e g a s a m o s t a n s k e g a 
t r a k t a , o k . 1 2 3 0 . 

Fo to : P. V e r n i k 

svo j s a m o s t a n . 

OB JUBILEJU / DR. CVETKO DOPLIHAR - SEDEMDESETLETNIK 

» Š e enitrat bi s e odloiil za Ptuj« 
Ir ajstega jun i ja 1997 praznuje dr. Cvetko D o p i i h a r 70 . 
življenjski j u b i l e j . Še do nedavnega je bi l akt iven direktor 
ptujskega Obdravskega zavoda za živinorejo in veteri
narstvo. V aktivni delovni dobi j e po l eg bogatega strokov
nega de la n a področju kmetijstva, ž ivinoreje, veterinarstva 
opravljal v gospodarstvu funkci jo g lavnega direktorja 
Kmetijskega k o m b i n a t a Ptuj . V j a v n e m življenju j e op
ravljal vrsto p o m e m b n i h na log , bi l predsedn ik o b č i n s k e 
skupšč ine in p o s l a n e c gospodarskega zbora republ i ške 
skupšč ine . Bi l je tudi č l a n vodstev s trokovnih i n gospo
darskih združenj v Slovenij i , m e d drugim je nekaj č a s a 
vodil ž iv inorejsko p o s l o v n o s k u p n o s t 

Zato je prav, da ob tej življenjski 
obletnici zapišem vsaj delček nje
govih strokovnih in gospodarskih 
prispevkov na delovnih področjih, 
kjer je delal. Za ta priložnostni za
pis sem ga obiskal na domu, kjer se 
je razvil širok pogovor. 

• Na Ptuj ste prišli leta 1953 
kot mladi diplomirani veterinar v 
takratno okrajno veterinarsko 
ambulanto. Razmere za delo in 
življenje so bile za mladega stro
kovnjaka težke. Kako se spomin
jate tega časa? 

"Po končani gimnaziji v Celju in 
diplomi na Veterinarski fakulteti v 
Zagrebu sem opravil strokovno 
pripravništvo v Veterinarskem 
Znanstvenem zavodu v Ljubljani. 
^ Sloveniji je bilo veliko poman-
ikanje veterinarjev. Ponudili so mi 
Ptuj in odločil sem se. Tu se je 
pričela oblikovati mlada veteri
narska ekipa. Ptujsko kmetijsko in 
živinorejsko zaledje je bilo bogato 
Po tradiciji v govedoreji, konjereji, 
prašičereji in perutninarstvu. Ve
terinarska ambulanta je bila okra-
"̂ a ustanova. Vsi smo bili polni 
strokovnih ambicij in mislim, da 
ŝ ô jih tudi sčasoma uresničili, saj 
Se je ambulanta razvila v močno 
Strokovno ustanovo - živinorejsko-
^eterinarski zavod. Poleg osemen-
'evalnega centra smo razvili kirur

gijo ter interno in laboratorijsko 
dejavnost in močno pospeševalno 
službo." 

• Seveda se je to dogajalo štiri 
desetletja. Kaj pa v tistem začet
nem času? 

"Živinoreja je bila med drugo 
svetovno vojno precej prizadeta z 
različnimi kužnimi boleznimi in 
razredčena, saj je vojna zahtevala 
svoj delež. Tudi povojni obvezni 
odkup jo je prizadel. Zato smo bili 
veterinarji močno zaposleni z odp
ravljanjem kužnih bolezni in 
plodnostnih motenj pri govejih 
plemenicah, saj je bil izpad pri 
brejosli več kot 50-odstoten. 
Pričeli smo uvajati umetno ose
menjevanje in tako odpravljati ta 
veliki izpad. Ni bilo prizadeto 
samo kmečko, ampak tudi na
rodno gospodarstvo. Razvili smo 
močan osemenjevalni center s se
lekcioniranimi biki plemenjaki, ki 
so bili uvoženi iz zahodnih dežel. 
Center sem vodil do odhoda iz za
voda. Posledice našega dela so se 
pokazale čez nekaj let, ko smo 
dvignili pri govedu prirejo mleka 
in mlečnost ter prirejo mesa. 

Razmere za delo so bile težke, z 
neurejenim delovnim časom. Na 
terenske intervencije smo se vozili 
s starimi, predvojnimi, odsluženi
mi avtomobili, pa tudi s kolesom. 

Stanovanj pa itak za nas ni bilo." 
• V začetku šestdesetih let se 

je pričela gradnja prašičje farme 
in s tem intenzivna vzreja mes
nega tipa prašiča. Tudi pri tem 
imate svoj pionirski delež. 
Prevzeli ste vodenje farme 
prašičev, ki je letno spitala takrat 
45.000 prašičev. Težav je bilo ve
liko, kako ste jih premagovali? 

"Delo veterinarskega stro
kovnjaka ni bilo samo na preven
tivnem in kurativnem področju, 
ampak se je pri tem srečeval z vse
mi drugimi težavami, ki se poraja
jo pri reprodukciji živali. Zato smo 
se lotili največjih težav s sistema
tičnim raziskovanjem. Sam sem se 
lotil raziskovanja in preučevanja 
dejavnikov, ki so vplivali na 
plodnost. Namreč plodnost je po
memben dejavnik v reprodukciji, 
ker je izpad v rodnosti pomenil 
tudi velik finančni izpad. Na 
področju teh raziskav sem dosegel 
naslov magistra in doktorja 
znanosti. Moje raziskovalne 
dosežke so pridno uporabili tudi 
na drugih farmah. Omenili mo
ram še to, da smo pričeli plemeni-

ce osemenjevati na ptujski farmi 
med prvimi, kar je pomenilo velik 
strokovni in gospodarski dosežek 
v prašičereji." 

• Leta 1968 ste bili imenovani 
za glavnega direktorja Kme
tijskega kombinata Ptuj, ki ste ga 
vodili deset let. Kako bi opredeli
li takratne proizvodne in gospo
darske dosežke, za katere ste do
bili tudi Kraigherjevo nagrado? 

"Kmetijski kombinat Ptuj je bil 
v takratni ptujski občini med tre
mi največjimi, v Sloveniji pa med 
večjimi kmetijskimi delovnimi or
ganizacijami. Združeval je veliko 
dejavnosti, kar je zahtevalo tudi 
veliko usklajevanja v razvoju in 
tudi vodenju. To je bilo možno z 
dobro kadrovsko zasedbo. Za stro
kovne kadre smo bili vedno odprta 
organizacija. Štipendirali smo ve
liko mladih na različnih stopnjah, 
pa tudi zaposleni so imeli vse 
možnosti za študij ob delu. 

V posameznih panogah smo do
segali dobre proizvodne in gospo
darske rezultate. Težko je našteti 
vse. Če pa opredelim na splošno, 
smo razvijali vse panoge, vse smo 
tehnološko in strojno opremljali. 
Veliko denarja smo vložili v nakup 
zemljišč, melioracije in druge veli
ke naložbe. Prevzeli smo tudi 
gradnjo ptujskih toplic in s tem 
omogočili izkoriščanje termalne 
vode za zdravstvene, rekreacijske 
in turistične namene. Kmetijski 
kombinat Ptuj je dejansko dosegel 
skozi leta dobre proizvodne in fi
nančne rezultate, kar je ocenila 
tudi Gospodarska zbornica Slove
nije in tako sem dobil Kraigherje
vo nagrado leta 1976. Mislim, da je 
to bila edina nagrada, podeljena 
kaki kmetijski organizaciji v Slo
veniji." 

• Za predsednika občinske 
skupščine ste bili izvoljeni leta 

1978. Ali ste kot predsednik lah
ko v tistem času osebno pripo
mogli k razvoju občine? 

"V takratnem delegatskem siste
mu je bil predsednik občinske 
skupščine bolj usklajevalec pri 
uresničevanju s planom sprejetih 
nalog. Menim, da sem tudi na tem 
področju pripomogel k takratne
mu gospodarskemu in družbene
mu razvoju občine." 

• Po izteku mandata ste 
prevzeli direktorsko mesto Obd
ravskega zavoda za živinorejo in 
veterinarstvo. Kako ste se po
novno vključili v "čisto" stroko? 

"Čeprav sem opravljal različne 
naloge, nisem nikoli bil izven stro
ke. Redno sem spremljal novosti 
in razvoj v veterinarski in živino
rejski stroki. Izkušnje in znanstva, 
ki sem jih nabral, sem lahko učin
kovito uporabil pri nadaljevanju 
razvoja zavoda. Strokovno se je 
moral vedno potrjevati, saj so bile 
težnje to dejavnost preseliti v 
kakšno regijsko središče. Namreč 
Ptuj je z ukinitvijo okraja leta 1957 
izgubil položaj uradnega regijske
ga središča. 

Za zavod bom navedel samo ne
kaj podatkov, ki govorijo sami po 
sebi o bogati dejavnosti. V letu 
1990 je delalo na področju 
zdravstvenega varstva živali 57 
diplomiranih veterinarjev, od tega 
7 magistrov in 3 doktorji znanosti. 
Opravili so v tistem letu 79.000 po
segov zdravljenja. Zavod je ose
menjevalnem centru imel 36 bikov 
plemenjakov vrhunske kvalitete, 
deloma uvoženih iz Nemčije in 
Avstrije, precej bikov pa je bilo že 
vzrejenih v domačih rejah. Od leta 
1953 do 1990 je bilo v zavodu ose-
menjenih 1,5 milijona govejih ple-
menic. Osemenjevanje svinj so 
pričeli strokovnjaki zavoda že leta 
1967 in se je najbolj razširilo proti 

koncu osemdesetih let, saj je bilo 
1987 osemenjenih že 1.000 pleme-
nic. Leta 1974 so v zavodu pričeli 
osemenjevati kobile, in sicer med 
prvimi v takratni Jugoslaviji. V za
vodu sta se razvili selekcijska 
služba in služba mlečne kontrole. 
Svetovalna služba je bila sprva le 
za živinorejo do leta 1990, tistega 
leta pa se je preoblikovala v sveto
valno službo za vse kmetijske pa
noge." 

• V Ptuju živite 44 let, soobli
kovali ste njegov razvoj. Ali bi se 
še enkrat odločili za Ptuj? 

"Ptuj se je v teh letih razvil z no
vimi mestnimi in primestnimi sta
novanjskimi naselji, z novimi in
dustrijskimi, obrtnimi in trgovski
mi conami. Ob tem je bilo ohran
jeno in oživljeno staro mestno jed
ro. Če bi -imel še enkrat možnost 
izbire, ali priti v Ptuj ali ne, bi se 
odločil za Ptuj. Skupno z razvojem 
gospodarstva in družbenih de
javnosti v ptujski občini sem imel 
tudi možnosti in pogoje za stro
kovni in osebni razvoj. Pri tem 
sem se srečeval s čudovitimi 
ljudmi, strokovnjaki in sodelavci." 

• Ali v tem tretjem 
življenjskem obdobju uresničuje
te izkoriščanje prostega časa z 
dejavnostmi, za katere ni bilo 
časa v aktivni delovni dobi? 

"Čas imaAi izpolnjen tudi z de
javnostmi, katerim sem se moral 
prej odpovedati." 

Za pogovor iskrena hvala. Čes
titam vam k jubileju. Želim vam 
veliko let, zdravja in zado
voljstva. 

Franc Tetlikovli 
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TURNIŠČE / SREČANJE STAREJŠIH OBČANOV 

Sreianje pnjateljev in dobrih ljudi 
v soboto popoldan je v tur-
niškem parku na asfaltnem 
igrišču potekalo srečanje sta
rejših od 70 let iz mestne četr
ti Breg. Od 284 j ih je prišlo 
nekaj nad sto, čeprav j ih je 
udeležbo obljubilo 220. Gro
zeči oblaki, ki so se pojavili 
pol ure pred prireditvijo, so 
naredili svoje. Vreme pa je 
kljub vsemu vzdržalo in omo
gočilo prijetno srečanje prija
teljev in dobrih ljudi. 

S toplimi besedami sta ude
ležence srečanja pozdravila 
predsednik sveta mestne četrti 
Franc Štrucl in podpredsednik 
Alojz Šegula. Slednji se jim je 
še posebej zahvalil za vse, kar so 
naredili v dobro kraja in njego
vih ljudi. Spomnil pa se je tudi 

T a k o j e b i l o v s o b o t o v t u r n i š k e m p a r k u , k o s o s e 
s r e č a l i s t a r e j š i o d 7 0 l e t . F o t o : K o s i 

nesebičnega in požrtvovalnega 
dela društva upokojencev Ivana 

Rudolfa, ki se prav tako trudi za 
lepši dan starejših oziroma vseh 
upokojencev. Za lepe trenutke 
na sobotnem srečanju sta skrbe
la tudi lovski sekstet L D iz Les-
kovca in duo Apolo. 

Srečanje v turniškem parku 
bo postalo tradicionalno 
srečanje starejših iz četrti Breg. 
V soboto pa se je porodila mar
sikatera dobra misel o tem, da je 
to območje, ki bi mu morala 
mestna občina posvetiti večjo 
pozornost kot doslej. 

M G 

PTUJ / LJUDSKA UNIVERZA 

V tretjem življenjskem obdobju 
Pri Ljudski univerzi Ptuj že od jeseni deluje študijska skupina 
za tretje življenjsko obdobje, v katero je vključenih 30 članic. 
Pod vodstvom strokovnjakinj so obravnavale etnološke, umet
nostne, zdravstvene in druge teme. 

Članice so se dobivale vsako 
sredo v prostorih Ljudske uni
verze, sedaj pa kot v vseh šols
kih okoljih zaključujejo ak
tivnosti. Ena zadnjih je bila ob
likovanje šopkov in ikeban (na 
posnetku), kar so udeleženke še 
posebej z veseljem napravile. V 
dejavnostih študijske skupine za 
tretje življenjsko obdobje je 
namreč bistveno tudi to, da med 
seboj izmenjujejo izkušnje, ki so 

jih pridobile v letih polne za
poslenosti. Sicer pa se z vesel
jem družijo in pri tem izvedo 
tudi od strokovnjakov, ki jih po
vabijo medse, marsikaj zanimi
vega. Seveda so se tudi članice 
te študijske skupine za konec 
odločile še za izlet. Ene so obis
kale Prekmurje, druge pa odpo
tovale na Elbo. Po počitnicah bo 
študijska skupina za tretje 
življenjsko obdobje ponovno 

pričela aktivnosti. Načrt za pri
hodnje leto so članice že pripra
vile, je povedala voditeljica štu
dijske skupine Rozika Ojstršek, 
k sodelovanju pa vabijo tudi 
moške, ki se zaenkrat še niso 
priključili. 

M Z 

O b l i k o v a n j e š o p k o v z r o ž a m i i z l a s t n i h v r t o v i n 
t r a v n i k o v j e e n a z a d n j i h l e t o š n j i h a k t i v n o s t i š t u 
d i j s k e s k u p i n e z a t r e t j e ž i v l j e n j s k o o b d o b j e . 

PTUJ / TRETJA POMLADNA VETRNICA ZA OTROKE IN STARŠE 

Zavrtele so se 
vetrtthe pisanih barv 
Sobotna tretja otroška prireditev Pomladna vetrnica na Ptuju je bilo 
športno, tekmovalno in zabavno obarvana. Pomladno srečanje za otroke 
in starše je tudi letos pripravilo Društvo prijateljev mladine Ptuj v sode* 
lovanju s Centrom interesnih dejavnosti in vrtcem Ptuj, potekalo pa je na 
igrišču vrtca Med vrti 2 . 
Najmlajši so se zabavali v 
igri Močan kot s lon , spet 
drugi so žele l i biti zviti kot 
l i s ica, hitri kot zajec, na
tančni kot Marko Milic, 
gibčni kot kača , vesel i l i so 
se v teku in na toboganu, 
postavljali mini tabor in 
doživeli še mnogo drugega. 
Tekmovalne igre so bi le na
menjene otrokom in njiho
vim staršem, pripravil in vo
dil j ih je prof. športne vzgoje 
Miran Muhič , najboljši pa 
so tako kot zmeraj prejeli 
nagrade in odličja kot pravi 
športniki . Po leg športnega 
programa je letošnja 
Pomladna vetrnica predsta
vila še najmlajše ptujske ta
bornike , tekmovalce 
Gimnast ičnega društva Ptuj , 
mladinski oddelek Knjižnice 
Ivana Potrča z Liljano Kle-
menč ič in knjižno uganko . 
Zraven je bi la tudi prodajal
na P ikapolon ica z igralnim 
kot ičkom za najmlajše in ves 
popoldan sta bili odprti de
lavnici , kjer so tudi letos iz
delovali p i sane vetrnice kot 
n e k a k š e n s imbol prireditve. 

Organizatorji športno-zabavne 
prireditve so poskrbeli tudi za 
različne dobrote, med katerimi 
ni manjkalo slastnih čokoladnih 
palačink, a si jih je moral vsak 
obiskovalec zaslužiti. Na igrišču 
vrtca je bil sončni sobotni po
poldan živahen kot že dolgo ne, 

K a k o s o n a s t a j a l e v e t r n i c e v o t r o š k i d e l a v n i c i ? 

S a m o d o b r a p o l o v i c a t i s t i h , k i s o p r i p r a v i l i l e t o š n j o 
p r i r e d i t e v P o m l a d n a v e t r n i c a P t u j a 

glasno pa je bilo zaradi dobre 
glasbe in veselja vseh malih in 
velikih obiskovalcev. Čisto za 
konec so organaizatorji pripra
vili še glasbeno presenečenje -
nastop skupine Je' bela cesta iz 
Slovenske Bistrice. 

Prihodnje leto lahko pričaku
jemo četrto Pomladno vetrnico, 
če bodo organizatorji le imeli 
dovolj volje, idej in ne nazadnje 
finančnih sredstev, otroci in 
starši pa se bodo lahko zagotovo 
že jeseni zabavali na prireditvi 
Jesenski živžav na Ptuju. 

Tekst in fotografiji: 
T a t j a n a M o h o r k o 
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iPOMMH I pred: EV NOVOSTI ZA 

5 f r o / z a okopavmie vrtnin 
)ja polju pri Forminu je Kme-

jjjski zavod Maribor v sodelovan-
jy s firmo Intacta iz Izole sredi 
prejšnjega tedna pripravil prikaz 
jelovanja okopalnika za vrtnine. 
(}re za traktorski priključek, s ka
terim je mogoče na razmeroma 
enostaven način okopavati raz
lične vrtnine in tudi poljščine, 
^er se za pridelavo vrtnin odloča 
r̂je več kmetij in ker je tako pri

delovanje delovno intenzivno, bo 
0iorda stroj, ki je proizvod itali
janske firme Badallini, nado
meščal številne pridne kmečke 
roke. Predstavitev stroja si je og
ledalo nekaj strokovnjakov, pa 
tudi zainteresiranih kmetov, ki 
so v poskusu lahko spremljali 
okopavanje korenja in čebule. 
Osnovna verzija je šririredni oko-
palnik, ki ga je mogoče nastaviti 
na različne medvrstne razdalje od 
15 centimetrov naprej. Dodati 

Predstavitev stroja za okopavanje vrtnin na polju pri Forminu. 

mu je mogoče vodilo za upravl
janje in dozator gnojila. Stroj ob
deluje zemljo do globine 10 centi

metrov. Cena osnovnega modela 
je nekaj manj kot 5 tisoč DEM. 

JB 

VITOMARCI / 1 7 LET TRAJAJOČA GRADNJA MRLIŠKE VEŽICE 

Uudie nephiaimeio ai^r'm 
V Krajevni skupnosti sv. Andraž v Vitomarcih se že nekaj 
let ukvarjajo z dokončanjem mrliške vežice, ki na pokopa
lišču stoji kar 17 let in ni bila nikoli do konca urejena. Lani 
seje vodstvo KS odločilo za obnovo in razširitev vežice, za
menjali naj bi strešno kritino in vežico predali namenu še 
do konca letošnjega leta. Za dokončanje vseh del bodo po
trebovali še dodatne tri in pol milijone tolarjev. 
Vitomarčani mrliške vežice v 

kraju že nekaj let nimajo v upora
bi, tako da se morajo znajti pač po 
svoje. Franc Cucek, predsednik 

gradbenega obora, je povedal, da 
bi vežico lahko že zdavnaj do
končali, če bi ljudje plačali vse 
zneske grobarine. Od 380 lastni-

Vitomarši(e mrliške zgradba še nekaj mesecev ne bo mogoče 
uporabljati 

kov grobov naj bi jih po zadnjih 
podatkih stroške plačalo le kakih 
100, pred mesecem dni pa so dobili 
na dom že nove položnice za 8 
tisoč tolarjev. Čuček je dejal, da bi 
lahko za ureditev mrliške vežice 
prispevali tudi tisti v KS, ki še 
niso lastniki grobov, saj bi na tak 
način zbrali mnogo več sredstev. 
Letos stroški grobarine znašajo to
rej 8 tisoč tolarjev in v dveh obro
kih bi do konca leta lahko zbrali 3 
milijone tolarjev, kar bi bilo v naj
večji meri dovolj za dokončanje 
del. Nekaj dodatnih sredstev bi 
prispevala KS in ostanek občina 
Destmik - Trnovska vas. 

V vežico so že pred meseci napel
jali vodovodni priključek, uredili 
električno napeljavo, saj sta v pros
torih do nedavnega lahko svetili le 
dve luči, v drugi fazi pa jih čaka 
ureditev odprtega poslovilnega 
prostora. Potem nameravajo v 
nu-liški zgradbi urediti še sanitari
je in čajno kuhinjo. V Vitomarcih 
samo upajo, da bodo imeli dovolj 
denarja za dokončanje tako po
trebne mrliške vežice do konca 
letošnjega leta, do takrat pa bi mo
rali zneske grobarine poravnati vsi 
lastniki grobov. 

Tekst in fotografija: 
T. Mohorko 

JURŠINCI / OBČNI ZBOR DVS PTUJ 

Ne hiteti v Evropo 
Predsednik Društva vinogradnikov in sadjarjev Ptuj Simon 
Toplak je na nedavnem občnem zboru dejal, da je v 
letošnjem letu samo v trsnicah za dva milijona nemških 
mark škode, saj je ponekod uničenih tudi do 90 odstotkov 
cepljenk. Juršinskim in okoliškim trsničarjem s skoraj sto
letno tradicijo je spomladanska pozeba že vzela velik del 
pričakovane letine, kljub tem izgubam pa še zmeraj ostaja
jo največji pridelovalci cepljenk v Sloveniji. Na občnem 
zboru so se dotaknili številnih problemov, spomnili pa tudi 
na uspešne vinogradnike in podelili blizu sto različnih priz-
nai\j za vinske vzorce z letošnjega ocenjevanja v marcu. 

Predstavnik vinogradništva Rajh - Gabrovec (na desni) prejema 
naziv šampiona za sauvignon iz rok juršinskega župana Alojza 
Kaučiča in Janka Matjašiča, predsednika DVS Ptuj. Foto: Kosi 

Zadnja ocenjevanja vzorcev vin 
v Juršincih kažejo na dvig kvali
tete vinske kapljice, nekaterim 
vinogradnikom in kletarjem pa 
gre pri tem še posebna pohvala, je 
bilo slišati na občnem zboru. Naj
več zlatih odličij za vina je prejel 
priznani vinogradnik Janez Dru-
zovič iz Drbetincev. Člani DVS 
Ptuj so se zavzeli za ustanovitev 
ptujskega vinorodnega okoliša 
Slovenske gorice - Haloze, kajti 
o slovenskih vinorodnih okoliših 
še vse ni dorečeno. 

V Juršincih so bili mnenja, da 
se v Sloveniji premalo spodbuja 
obnova vinogradov in sadovnja
kov, čeprav kmetijsko ministrst
vo vsako leto daje v ta namen 
sredstva v obliki subvencij. Me
nili so tudi, da pred pričakova
nim vstopom v Evropsko skup
nost vsaj kmetijcem zdaj ne kaže 
najbolje, zato ne bi bilo dobro hi
teti v zvezo, ampak se prej raje 
bolje pripraviti na vstop. Sicer pa 
so vinogradniki in sadjarji ptuj
skega društva na občnem zboru 
začrtali nove naloge, tudi v okvi
ru Trsničarske zadruge Juršinci, 
in poudarili, da bodo tradicijo te 
dejavnosti ohranjali s pridom še 
naprej. 

TM 

OD TOD IN TAM 

G O R I Š N I C A • 
D a n e s se ja 
o b č i n s k e g a sve ta 

Gorišniški svetniki se bodo 
danes ob 17. uri sestali na redni 
seji z nekoliko krajšim dnevnim 
redom kot ponavadi. Podrobne
je bodo pregledali poročilo ko
misije za šolstvo, po seji pa si 
bodo na terenu ogledali Domin-
kovo domačijo, grad Bori in po
tek del na nekaterih večjih in
vesticijah v občini. 

Občinski svet naj bi danes po
novno razpravljal o investicijah 
v šolstvu in dejavnostih osnov
nega šolstva, medtem ko bo ko
misija za šolstvo dala mnenje o 
kandidatih za ravnatelja OŠ 
Gorišnica. Poleg svetniških 
predlogov in vprašanj bodo 
potrdili najugodnejšega ponud

nika za gradnjo Zdravstvenega 
doma v Čirkulanah, več časa pa 
naj bi po seji posvetili ogledu 
poteka investicij na 
gorišniškem in cirkulanskem 
območju, obnovi Dominkove 
domačije v Gorišnici, ki bo na 
ogled že jeseni, in še borlskemu 
gradu, kjer se pripravljajo na 
začetek mednarodnega tabora 
Idriart. 

TM 

G O R I Š N I C A • 
J u t r i t e m e l j n i 
k a m e n p r i š o l i 

v občini Gorišnica se že od 
lanskega lata pripravljajo na 
pričetek gradnje večnamenske 
dvorane in prizidka k osnovni 
šoli, saj so v ta nemen rezervira
na sredstva v proračunu in v 
programu samoprispevka. Te
meljni kamen za pričetek 

gradnje bodo položili jutri, v pe
tek, 13. junija, ob 15. uri. 

V povabilo sta občina 
Gorišnica in tamkajšnja OŠ za
pisali, da bo krajša svečanost 
izzvenela kot zahvala vsem, ki 
so podprli to idejo in izrekli svoj 
ZA za gradnjo. Gradnja bo pote
kala v več fazah, najprej pa bodo 
začeli graditi večnamensko dvo
rano. Po prvih podatkih je vred
nost naložbe v tej fazi dobrih 
250 milijonov tolarjev. Sicer pa 
bodo gorišniški svetniki na 
današnji seji potrdili najugod
nejšega izvajalca gradbenih del 
pri OS. 

Jutrišnja svečanost v Gorišnici 
bo tudi kulturno obarvana, za 
program bodo poskrbeli učenci 
in delavci šole, pričakujejo pa 
tudi predstavnika z ministrstva 
za šolstvo in šport. 

TM 

f sodiniku z a p r e i r r š i r e 
Do petka zjutraj je bilo na Ptujskem (območje bivše občine 
Ptuj) po podatkih pomočnice glavnega republiškega 
zdravstvenega inšpektorja in vodje Območne enote Mari
bor Marlene Trapečar pregledanih 70 gostinskih lokalov. 
Pregledi so se nanašali na m^sničevanje zakona o omeje
vanju uporabe tobačnih izdelkov v gostinskih lokalih in 
tudi na prepoved reklamiranje alkohola. 

Iz predpisa, ki se nanaša na pre
poved reklamiranja alkoholnih 
pijač, je razvidno, da je prepoved-
no reklamiranje alkoholne pijače 
in ne firme, ki jo proizvaja. Pre
poved tako ne zadeva kozarcev in 
drugega drobnega inventarja z 
napisi alkoholnih pijač. Pri 
tobačnem zakonu so ugotovili de
vet kršitev in napisali prav toliko 
predlogov sodniku za prekrške. 
Zaradi reklamiranja alkohola pa 
je bilo napisanih 13 prijav sodni
ku za prekrške. Marlena Trapečar 
ob tem ugotavlja (ugotovitve se 
našajo na celo območno enoto), 

da v glavnem vsi spoštujejo 
določila zakona o omejevanju 
uporabe tobačnih izdelkov in da 
so zakon vzeli zelo resno. Tudi 
med občani skorajda ni 
prekrškov, doslej niso izrekli no
bene mandatne kazni. Prav tako 
so glede cigaretnega dima urejene 
zadeve v zdravstvu, šolstvu in 
slaščičarnah, saj doslej niso preje
li nobene prijave. Po doglednem 
času bodo preglede ponovili, in 
če bo potrebno, napisali nove pri
jave. 

Tudi obisk pri nekaterih ptuj
skih in okoliških gostincih je po

kazal, da se skušajo kar v največji 
meri držati določil novega 
tobačnega zakona. Še vedno pa je 
največji problem pri lokalih z 
enim prostorom, kjer naj bi se po 
mnenju republiške inšpekcije 
sporni primeri reševali posa
mično in tudi s pomočjo ureditve 
ustrezne klima naprave ali zračne 
pregrade med dvema deloma iste
ga prostora. Ker je takšnih pri
merov veliko, je Obrtna zbornica 
Slovenije že predlagala po
daljšanje roka za uskladitev ozi
roma ločitev prostora v teh obra
tih. Obrati, kjer se hrana pri
pravlja pred gosti, pa so pravilo
ma obrati, kjer se ne kadi. 

Poglejmo sedaj, kaj so nam po
vedali v nekaterih gostinskih lo
kalih na Ptujskem. 

Bojan Miško, Bo cafe, Sloven
ski trg, Ptuj: "Lokal smo odprli, 
ker smo želeli z njim obogatiti 
ptujsko gostinsko ponudbo v tem 
zaradi zapornic bolj nedostop

nem predelu Ptuja. Ker imamo 
ne sam prostor, je naša želja, da bi 
si gostje pri nas ne prižigali ciga
ret, ker jim želimo ob pijačah po
nuditi najrazličnejša peciva, sla
dolede, tople sendviče, v kratkem 
tudi različne salate." 

Nada Ducman, pivnica Zlato-
rog, Ptuj: "Kadilcem smo name
nili zadnjo sobo. Gostje so zelo 
previdni, v glavnem vsi vprašajo, 
ali se in kje se lahko kadi, čeprav 
so prostori vidno označeni. Res 
pa je tudi, da tri četrtine naših 
gostov kadi. Ne morem reči, da 
težav ni, kot nosilka dejavnosti 
jih najbolj občutim, ker ne vem, 
kako bi prostorsko zadevo uredi
la, da bi bilo vsem prav. Vem pa 
tudi, da bomo morali gostinci na 
račun protikadilskega zakona 
marsikatero požreti." 

Jelka in Vlado Slodnjak, res
tavracija Antonius: "Kajenje 
smo dovolili v ribiški sobi in v 
točilnici, v steak sobi in v letnem 

vrtu pa ne. Gostje našo odločitev 
spoštujejo in se ne pritožujejo. 
Vsi spoštujejo, da smo že v Evro
pi." 

Antonija Kraj ne, podjetje Vi-
tal Kidričevo: "Pri nas je omeje
vanje uporabe tobačnih izdelkov 
prisotno že dlje časa, nismo čaka
li na zakon. V primerjavi z drugi
mi pa je pri nas izvajanje zakona 
v praksi bistveno lažje, ker ima 
naša restavracija Pan veliko pros
torov. Za kadilce smo določili 
predprostor pred jedilnico, točil
nico in avlo pred dvorano. Teraso 
kopališča, kjer strežemo hrano, 
smo ogradili od dela, kjer je ne 
strežemo in kjer je kajenje dovol
jeno. Kaditi pa ni dovoljeno tudi 
v tovarniški jedilnici, prav tako 
tudi ne v bifeju. Gostje v glavnem 
omejevanje kajenja spoštujejo." 

Dragica Esih, gostilna Rozika, 
Ptuj: "Prostor za kadilce smo 
določili levo od točilnice, prav 
tako je kadilcem na voljo tudi del 

poletne terase. Za zdaj težav ni, 
gostje raje izbirajo prostor, kjer 
ni dovoljeno kaditi." 

Kadilski zakon gor, kadilski za
kon dol, nesporno dejstvo je, da 
ko bo življenje brez cigarete tudi 
v Sloveniji postala nujnost in 
trend, bo tudi zakon o omejevan
ju uporabe tobačnih izdelkov, ki 
je po mnenju kadilcev najrigoroz-
nejši protikadilski zakon na sve
tu, postal vsakdanja zadeva. Do 
takrat pa bo večina v njem iskala 
luknje, čeprav bi ga v glavnem 
morali razumeti kot "investicijo" 
v zdravje. 

MG 

PRODAJA KURILNEGA 
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GRAJENA / OSMOSOLCI ZNOVA REGIJSKI PRVAKI 

Zo zdrave zobe ob zdravi prehrani 
Takšen naslov nosi vseslovenska akcija Stomatološke sekcije Ljubljana, ki med slo
venskimi osnovnošolci že 14 let izbira razrede z najčistejšimi zobmi. Na širšem ptuj
skem območju se je letošnji akciji od septembra do aprila pridružilo 24 osnovnih šol 
(lani jih je bilo le 10), v povprečju pa so bili rezultati dobri. In znova so imeli največ čistih 
zob na OŠ Grajena. Prvo nagrado so si prislužili osmošolci, saj so zbrali kar 98,9 odstotka 
vseh možnih točk, grajenska šola s 170 učenci pa je v akciji zbrala dobrih 90 odstotkov. 

"Namen te akcije v zoboz
dravstvu je, da bi otroci imeli 
lepe in zdrave zobe, saj jih 
lahko k temu motiviramo tudi 
s tekmovanji. Vedno znova jih 
opozarjamo, da morajo skrbeti 
za redno in vsakodnevno ustno 

in zobno nego, s tem 
zmanjšujejo zobno gnilobo. 
Vsaj enkrat na mesec učencem, 
vključenim v akcijo, nenapove
dano pregledamo zobe, kar sto
r imo z antiplak tableto, ki zob
ne obloge obarva z rdečo barv

no. Seveda si preventivne se
stre vedno znova želimo, da bi 
bilo rdeče brave čim manj , in 
moram povedati , da smo v 
zadnjih letih dosegli veliko. 
Vsak otrok s čistimi zobmi raz
redu prinese točko, ob koncu 

Nasmeh 26. osnovnošolcev iz Grajene pove veliko o zdravili zobeh 

pa zmaga tisti razred, ki )e 
zbral največ točk. Še kako se 
zavedamo, da bi bilo akcijo 
težko izpeljati brez pomoči 
ravnatelja in šolskega kolekti
va, ki nam pomaga celo šolsko 
leto, pa tudi pomoč staršev je 
pri tem zelo pomembna. Starši 
imajo največ možnosti nadzo
rovati otroka, ko si ta čisti 
zobe, mi pa jim svetujemo, da 
naj mu pomagajo do desetega 
leta, naprej pa le spremljajo 
vsakodnevno čiščenje zob. Ak
cija je v dobrem letu precej na
predovala, kar se vidi tudi pri 
večjem številu vključenih šol, 
na drugi strani pa preventivne 
sestre ugotavljamo, da otroci 
bolj skrbijo za svoje zobe. Ak
cijo končamo konec aprila, ko 
zbrane rezultate pošljemo 
predsednici organizacijskega 

odbora prim. dr. Tatjani 
Deniš l ič , predstavniki zmago
valnih razredov pa se potem 
zberejo na zaključni prireditvi 
v Ljubljani. T a m najboljši 
prejmejo priznanja in darilo 
generalnega pokrovitelja - pod
jetja Lek. Poleg te akcije zo
bozdravstvena služba vodi tudi 
tekmovanje za zlato ščetko, 
vsi nagrajenci pa ob koncu do
bijo prakt ične nagrade," je po
vedala Melita Trop, preventiv
na sestra iz ptujske enote zo
bozdravstva. 

REDNI OBISKI 
PRI ZOBO
ZDRAVNIKU 

oš Grajena je letos z 
osmošolci že drugič zapored re
gijski zmagovalec akcije Za 
zdrave zobe ob zdravi prehra
ni. Marsikdo bo vprašal, kako 
to, da imajo vsi učenci v razre
du tako zdrave zobe morda ob 
ne tako zdravi prehrani . Tro-
pova pravi, da k temu veliko 

pripomorejo redni obiski ^ 
zobozdravniku in redno 
vanje zob doma, kajti v šoli 
to skoraj nimajo pogojev. 
no o tem naj bi v prihodnje več 
razmišljali tisti , ki pripravljajo 
projekte za osnovne šole, in bj 
kakšen šolski prostor namenili 
tudi zobozdravstveni prevenij, 
vi. Grajenski osnovnošolci sq 
redni in pogosti obiskovalci oj. 
dinacije Vere Škerbot , višje 
den t i s tke , ki pomaga učence^ 
pri ohranjaju zdravih in ureje, 
nih zob. Redne preglede zob po 
osnovnih šolah, v vrtcih in šoj. 
skem centru opravljajo preven-
tivne sestre: H e l e n a Seidl . 
Stefanovič, Brigita J u r e š , Ve. 
sna K r e p s in Mel i t a T r o p , prj 
akciji pa sodeluje tudi dr, 
Jožica Reberc , vodja organiza-
cijske enote zobozdravstva. Si-
cer pa si ptujsko zobozdravstvo 
lahko samo želi zdravih zob pri 
otrocih in še več tako uspešnih 
akcij, kot sta bili zadnji dve. 

Tekst in fotografija: 

Tatlana Mohork« 

HAJDINA / TEKMOVANJE V NEMSCIN 

Med osmošolci je letos tekmovalo v znanju nemščine 
131 učencev iz vse Slovenije, predvsem pa s Štajerske. 
Drugod po Sloveniji se namreč pri pouku bolj posvečajo 
drugim jezikoiiL Največ znanja je pokazala Barbara 
Blažič iz Hajdoš, ki obiskuje osmi razred osnovne šole 
Hajdina. Dosegla je 98 od 100 možnih točk. 

Barbara Blažič z mentorico Silvo Hajšek. 

Barbara se je nemščine 
pričela učiti v četrtem razredu, 
že v petem pa jo je pričela 
poučevati sedanja mentorica 
Silva Hajšek. "Barbara je že 
lani obiskovala šolski dodatni 
pouk in dosegla srebrno priz

nanje, letos pa je bila res 
odlična. Njeno znanje je plod 
dodatnega pouka, aktivnega 
dela v razredu in lastne zavze
tosti. Reševala je že tudi matu-
ri tetne naloge, torej tiste, ki jih 
rešujejo mladi ob koncu 

Med 73 zlatimi priznanji za 
znanje iz nemščine je šest 
učencev s širšega ptujskega 
območja. Poleg Barbare Blažič 
s Hajdine so prejeli zlato priz
nanje še Natali Horvat iz Sre
dišča ob Dravi (mentorica Rez
ka Novak), Dušanka Murko iz 
Ljudskega vrta (mentorica Jeli-
ca Primožič), Jerneja Čeh iz 
Juršincev (mentorica Sabina 
Lenart) , Barbara Lešnik iz 
Majšperka (mentorica Lili Ka-
menšek) in Peter Surič iz Olge 
Meglic (mentorica Tatjana 
Pungračič). 

srednje šole," je povedala Silva 
Hajšek. 

Barbara se nemščine ne uči 
kaj posebej veliko, pravi, da jo 
"ima v ušesih". Sicer gleda tudi 
televizijske programe v 
nemščini , drugače pa se z 
nemščino v živo še ni srečala. 
Po osnovni šoli se bo vpisala 
tako kol še tri njene sošolke v 
mariborsko drugo gimnazijo. 
Sicer pa je letošnja generacija 
hajdinskih osmošolcev zelo 
ambiciozna: od 35 osmošolcev 
se jih bo kar polovica vpisala v 
gimnazije. 

Ml 

"»J /IZ(DKNJ,GEMKRAJNCAINA ,TODRie 

xivi svoie sanie ' 
Tako je naslov pravkar izšli knjigi pesmi in 

proze avtorjev Milana Krajnca-Ninija in Anite 
Kodrič. Knjigo je izdal Klub ptujskih študen
tov v nakladi 500 izvodov in s pomočjo osmih 
sponzorjev. Javno predstavitev je doživela na 
literarnem večerti pred dnevi v ptujski gleda
liški kleti. 

A'̂  sanjaj svojega življenja, živi svoje sanje je že 
tretja knjižica pesmi in proze komaj 22-ietnega 
Ptujčana, š tudenta Milana Krajnca-Ninija. 
Tud i prejšnji knjigi je izdal skupaj v soavtorst-
vu, in sicer po pr incipu dvojčka, knjige, ki se 
bere ločeno z obeh strani . Za razliko od 
prejšnjih dveh so pesmi tokratne soavtorice 
knjige Anite Kodrič prvič vključene v zasnovo 
knjige kot njen neločljivi del, kot take v knjigi 
torej nepogrešljive, saj sestavljajo šele pesmi 
obeh avtorjev pravo celoto. 

Ko pr ičnemo brati knjigo, se srečamo najprej 
z Ninijevimi pesmimi, nato z Ani t in imi , po
tem se pesmi izmenjujejo in šele takrat je moč 
opaziti , da gre pravzaprav za zgodbo. T o je lju
bezenska zgodba med fantom in dekletom, ki 
se konča nesrečno. Če seveda štejemo za nes
rečo, da se je ljubezen pač končala. Mlada zal
jubljenca, od katerih je eden komaj dopolnil 
dobrih 20 let, drugi pa je še najstnik, še nista 
doumela, kot je razbrati iz knjige, da ju konec 
vodi k začetku nečesa novega, morda še 
srečnejšega. 

Vsekakor gre za izredno redko li terarno for
mo, ljubezenski roman v verzih, ki sta ga - ne
vede - pisali dve osebi. On in ona. Drug druge
mu sta izpovedovala svoja čustva, razmišljanja, 
hotenja, pisala o zunanjih dogodkih in doga
janju v sebi v verzih, tu in tam pa tudi v prozi. 
Tako prebiramo izrazito liriko zelo osebne, na 
posameznih mestih skorajda in t imne izpove
di. Medtem ko so njene pesmi še izrazito mla
dostniške, so mnoge Ninijeve presegle t ipična 
mladostna razmišljanja in obravnavajo splošna 
vprašanja, veljavna za vse čase in starosti. 

Pa vendar so tudi med Ani t in imi , seveda sko
raj v celoti dekliškimi pesmimi, najde kakšna 
drugačna. Denimo ta: 

Vidiš me, 
a me ni, 
ohjetnaš me 
a to nisetnjaz. 
Noriš... 
Pri Ninijevih pesmih je tokrat prvič opaziti 

zavedanje o staranju - vsega in predvsem same
ga sebe. Posebno vrednost dobivajo spomini , 
ki jih izgubljamo s t istimi, ki odhajajo. 

Spremljajo m£ spomini na vsa leta ... 
Srečujem ljudi, vendar ne vem, koga čakajo ... 
Zasledujejo me obrazi, kijih ne poznam ... 
Gledam v ogledalo, a ga ne poznam ... 
Pisem mu... 
Njega ni več.' 
Ali je res tako dobro vse, kar je staro? Nini se 

prepričuje, da ne, da gre naprej , da se ne bo 
"več obračal nazaj, ne bo več sedel na starem sto
lu," pa vendar prav ti zapisi vsebujejo nostalgi
jo po vseh teh starih rečeh. Ugotovitev "... 
tišina je zgradila zidove, staram se do katere 
se dokopljejo običajno ljudje v mnogo ka
snejših letih, nekateri pa nikoli , čeprav živijo 
to isto življenje, je za 22-letnega avtorja prese
netljiva. Podobno obravnava tudi teme prija
teljstva, izgube zaupanja, smrt i ... Nini sam je 
razložil, da je v knjigi Ne sanjaj svojega življen
ja, živi svoje sanje obračunal s svojim lanskim 
letom življenja, v katerem se je moral posloviti 
od svojega (zaradi mamil umrlega) prijatelja, v 
katerem se je srečal z Anito in v katerem so 
prispevali tudi drugi v njegovo skodelico živl
jenja. Tako je vključil v knjigo tudi nekaj pe
smi drugih avtorjev, ki sicer doprinesejo k 
boljšemu vpogledu v avtorjevo življenje, žal pa 
lirično s t rukturo knjige zmotijo. 

Prepišimo za konec zadnjo poved knjige, pod 
katero sta podpisana oba avtorja: "Živeti v pre
teklosti pomeni vsak dan malo umreti, midva pa bi 
raje živela." Seveda bo življenje to, ki bo izpod 
peresa mladega Milana Krajnca-Ninija, najbrž 
pa tudi Anite Kodrič prineslo tudi še marsika
tero pesem. 

Milena Zupanli 

ORMOŽ / SPREJEM OB 80-LETNICI STANKA KOCIPRA 

^Vedno sem se pmirtil Mek" 
v soboto je ormoški župan 

Vili Trofenik pripravil sprejem 
rojaku pisatelju Stanku Koci
pru, ki izhaja iz Slovenskih go

ric, kjer je preživel svojo mla
dost. Po drugi svetovni vojni se 
je odselil v Argent ino in tam 
živi že 53 let, njegovo srce pa je 

ostalo v Prlekiji. Tud i v soboto 
je to večkrat poudari l in ni mo
gel skriti navdušenja ob pri
pravljenem sprejemu. 

Pred časom je Kociper praz
noval 80. rojstni dan, zato mu 
je župan ob tej priložnosti po
daril spominsko darilo. V 
krajšem kul turnem programu 
pa je Peter Kirič prebral nekaj 
odlomkov iz njegovega znane
ga dela Goričanec, zapel pa je 
moški nonet od Miklavža pri 
Ormožu. 

Stanko Kociper je znan kot 
velik dobrotnik, med drugim 
je daroval za nove cerkvene 
zvonove v farni cerkvi pri Mi
klavžu pri Ormožu. Zato so mu 
tamkajšnji farani v nedeljo pri' 
pravili krajšo slovesnost. 

MS Stanko Kociper se je vpisal v častno knjigo občanov. 
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PTUJ / KROŽEK ZA UMETNOSTNO Z G O D O V I N O 

Učimo sOf dokler živimo 
y tretjem življenjskem obdobju se začno v nas prebujati 
fiizlični interesi, ki j ih v mladosti nismo vedno uspeli ures
ničiti. To je bila za marsikoga umetnostna zgodovina. Veliko 
lepega smo že videli doma, po Evropi, nekateri še po drugih ce
linah, vendar vselej le z očmi vodičev raznih agencij. Počasi pa 
$i človek zaželi gledati s svojimi očmi, zato pa mora več vedeti. 
2ačeli smo razmišljati, da bi morda tudi v Ptuju organizirali 
lu-ožek ali skupino (po zgledu mnogih drugih mest v Sloveniji), 
v kateri bi svoje znanje o umetnosti izpopolnili . Vedeli smo, da 
se direktor Ljudske univerze tudi sam ukvarja s slikarstvom, in 
potrkali s svojo željo na njegova vrata. Ljubeznivo nam je dal 
vsak torek na razpolago uči lnico in nam priporočil tudi mlado 
in simpatično predavateljico, umetnostno zgodovinarko Tat
jano Kraljevo. 

Od februarja smo se ob torkih 
zbirali na Ljudski univerzi in 
začeli z najzgodnejšimi obdobji 
likovnega in arhitekturnega 
ustvarjanja, se preselili v grško 
in rimsko umetnost, nadaljevali 
s starokrščanskim in 
zgodnjekrščanskim obdobjem. 
Seznanjali smo se različnejšimi 
motivi, tehnikami, slogi, razp
ravljali o kulturni dediščini in še 
marsičem, kar nas je zanimalo. 
Da bi svoje znanje preverili in 

jog lob i l i , smo se za zaključek se

mestra odpravili na izlet na Ko
zjansko. V sončnem jutru smo si 
ogledali romansko zgradbo cer
kve, freske in prezbiterij iz 
poznogetske dobe na Sv. Gorah 
v Bistrici ob Sotli. Pot nas je vo
dila v izredno lepo obnovljen 
grad Podsreda, kjer smo občudo
vali zbirko stekla iz Rogaške Sla
tine in odkrili razstavo Ivane 
Kobilce in Ferda Vesela. Nav
duševali smo se nad slikami slo
venskih gradov, saj veliko teh 
poznamo le še po imenu. V 

Olimju smo videli tudi eno 
najstarejših lekarn. Rokoko s 
prekrasnimi štukaturami nas je 
navdušil pri Sv. Roku nad Šmar
jem pri Jelšah, z barokom in Je-
lovškovimi freskami pa nas je 
impresionirala Sladka Gora. 

Po stari slovenski navadi smo 
preverili latinski izrek dulce et 
utile in si svoje želodce okrepčali 
z dobrotami pri Ježovniku v 
Olimju, suha grla po poplaknili s 
Halerjevim pivom. Pokušali pa 
smo tudi vino na gradu v Orešju 
na Bizeljskem in na koncu še ko
zarček sladkogorčana. 

Obogateni z novimi spoznanji 
smo se vrnili domov in tako 
končali I. semester svojega 
"šolanja". 

Hvala vsem, ki ste nam to 
omogočili. Vabimo še koga, da 
se nam pridruži. Jeseni pa spet 
nasvidenje! 

S l u š a t e l j i k r o ž k a z a 
u m e f . z g o d o v i n o 

C I R K U L A N E / NA OBISKU V SOLI PRED K O N C E M LETA 

Uspehi - vzpodbuda 
za nova tekmovanja 
v letošnjem šolskem letu osemletko v Čirkulanah in 
podružnico v Zavrču obiskuje 271 otrok, kar je za dober odde
lek manj kot lani. Ravnatelj Franc Kekec se sprašuje, kjer is
kati vzrok za upadanje števila šoloobveznih otrok v tem koncu 
Haloz, ko pa se na drugi strani pojavlja še drug problem - jese
ni bo namreč Zavrč z novo šolo enakovredna osemletka cirku-
lanski. V Čirkulanah pogoje za devetletno šolanje imajo, v 
načrtu pa je gradnja prizidka s telovadnico. 

Ravnatelj OŠ Cirkulane F r a n c 
Kekec pred koncem leta pravi: 
"Letošnje leto je za našo šolo 
znova uspešno tako po znanju 
kot po doseženih rezultatih 
naših učencev na različnih tek
movanjih. Zmeraj pravim, da 
lahko tudi med majhno množico 
otrok najdeš dobre tekmovalce. 
Uspešno je bilo šolsko leto tudi 
zaradi predstavitev projekta Tu
rizem v Halozah, s katerim smo 
se pred tedni predstavili še na 
dnevih izobraževanja, pripravili 
pa smo tudi projekt Dober dan, 
pomlad. Kot šola bi radi imeli 
svoj spominek; razmišljamo o 
majhnem košu, ki naj ne bi bil 
nikoli prazen. S turizmom se to
rej na šoli veliko ukvarjamo, saj 
na tak način želimo pri naših 
učencih vzbuditi več zanimanja 
za promocijo Haloz in ljudi." 

Obisk na OŠ Cirkulane smo 
izrabili za pogovor z učenci, ki 
so letos sodelovali na različnih 
tekmovanjih (od matematike, 
fizike, slovenskega jezika in ve
sele šole do športnih tekmovanj) 
ter delali v šolskih krožkih in 
projektih. 

Urška Kolednik je predstavila 
projekt Dober dan, pomlad in 

dramski krožek: "Projekt Dober 
dan, pomlad smo učenci nižje 
stopnje skupaj z vrtcem nameni
li pomladi in varstvu našega 
okolja. Zadovoljni obrazi naših 
staršev so na predstavitvi pove
dali, da smo dobro delali. Učenci 
tretjih razredov pa smo 
vključeni tudi v dramski krožek 
in smo že pripravili tri igrice ob 
praznikih, ob koncu šolskega 
leta pa pripravljamo še eno." 

Andreja Jurgec , ki sodeluje v 
računalniškem in novinarskem 
krožku, je povedala, da so se pri 
računalniškem krožku - vodila 
ga je Nada Jurenec - ukvarjali 
največ z otroškimi programi, 
pozneje , ko so spoznali upora
bne programe za pisanje in ri
sanje, pa so sklenili znanje upo
rabiti tudi kot pomoč pri delu in 
imajo sedaj še novinarski 
krožek. Prvo glasilo so sestavili 
lani, letos pa tretje- in četrtošolci 
namaravajo pripraviti še druge
ga. Mar t ina Emerš ič je pri 
n e m š k e m krožku osvojila srebr
no priznanje, bronastega pa so 
dosegli trije. Njihova mentorica 
je bila Zinka Štumberger, z njo 
pa se je Martina pripravila tudi 
na tekmovanje za zlato priznan

je, a za rezultat še ne vedo. Lidija 
Emerš ič je povedala, da so v 
okviru projekta Turizem v Halo
zah usposobili 17 vodičev ter 
posneli zgoščenko in videokase-
to o zgodovinskih zanimivostih 
gorišniške in završke občine. Za 
promocijo bodo sedaj prosili tu
ristične agencije. Na šoli z 
Jožetom Marinom trenirajo tudi 
16 učencev - judoistov. Z desetih 
tekmovanj so prinesli 20 medalj, 
je povedala T a m a r a Fors tner ič . 
Mladi fiziki sedmošolci, ki jim je 
mentorica Danica Zelenik, so v 
Mariboru dosegli odlično drugo 
mesto in na državnem tekmo
vanju trinajstega, sta povedala 
Pr imož Horvat in Mate j TCelc. 
Tekmovanja za Vegovo priznan
je se je udeležilo 128 učencev od 
2. do 8. razreda in podelili bomo 
45 priznanj, osem učencev pa je 
sodelovalo tudi na regijskem 
tekmovanju v Dornavi. Dva 
učenca sva osvojila srebrno Ve
govo priznanje - poleg Tade ja 
Dobruna še Dejan Emerš ič . V 
tekmovanju za Cankarjevo priz
nanje je 11 učencev osvojilo bro
nasto priznanje, ena učenka 
srebrno in ena zlato. Uspešni pa 
so bili tudi veselošolci, saj se je 
ena od učenk udeležila še držav
nega tekmovanja., je povedala 
Nataša Kolednik. 

Besedilo in posnetka: 

T a t j a n a M o h o r k o 

'Jčenci OŠ Cirkulane so bili uspešni pri šo l skem 
^elu In na tekmovanj ih 

P T U J / POKLICNA IN TEHNIŠKA STROJNA SOLA 

210 ur šolsliega dela 
za terenski ttvto 
Učitelj Stanko Kostanjevec je pričel projektno učno delo v Po
klicni in tehniški strojni šoli na Ptuju že pred sedmimi leti. 
Takrat so pri praktničnem pouku strojništva izdelali pečico, za 
katero so dijaki 1. letnika programa strojništva v 3-letnem 
programu porabili 105 šolskih ur. Izkazalo se je , da so za delo 
z natančno določenim ciljem bolj motivirani, zato je Stanko 
Kostanjevec projekte nadaljeval. Uvajal je vedno nove izdelke, 
tako da se je letos šola predstavila na dnevih slovenskega 
izobraževanja v Ljubljani z inovacijskim projektnim učnim de
lom pri praktičnem pouku - izdelavo terenskega avtomobila. 

Na dnevih izobraževanja so 
predstavili več avtomobilov na 
posebnem vrtljivem nosilcu, da 
so si jih lahko obiskovalci ogle
dali z vseh strani. Za predstavi
tev so izdali tudi pisno razlago in 
potek projekta, tehniško in teh
nološko dokumentacijo za iz
vedbo projekta ter prikaz na vi-
deokaseti. 

Dijaki prvih letnikov izdeluje
jo terenski avtomobil 210 ur 
praktičnega pouka. Najprej 
določijo problem - cilj, nato 
načrtujejo pot do cilja ter prično 
izvedbo. T u seveda najprej 
spoznajo osnove dela v stro
jništvu, se spoznajo z delovnim 
mestom in delovnim orodjem, 
nato pa pilijo, žagajo, strgajo, 
vrtajo, povrtavajo, ... postorijo 
skratka vse, kar je potrebno, da 
iz nekaj kosov kovine nastane 
ličen terenski avtomobil. Osnov
ni model napravijo vsi enak. 

nato pa ga opremijo vsak po svo
je, kolikor ima pač kateri ustvar
jalne žilice in ročnih spretnosti. 
Izdelajo luči, antene, tablice, og
ledala, varnostne loke, posebne 

rešitve v kabini ... In tako nista 
ob koncu niti dva terenska avto
mobila enaka. 

Sicer pa vodi učitelj Stanko 
Kostanjevec na šoli tudi krožek, 
pri katerem izdelujejo predmete, 
v katere vložijo dijaki na stotine 
ur svojega dela. Eden takih je, 
denimo, Eifflov stolp, ki so ga iz
delali lani, prav sedaj pa je že vi
deti končno podobo kolesa du
najskega zabavišča Prater, ki ga 
bodo prvič razstavili ob prazno
vanju šolskega jubileja jeseni. 

M Z 

Učitel j Stanko Kostanjevec ob inovac i jskem 
projektu izdelave terenskega vozi la. 

ŠOLSKI ZVONEC 

PTUJ • Še eno zlato 
priznanje za znanje kemije 
Zlato Preglovo priznanje za znanje iz l<emije je prejel tudi 
osmošolec Uroš Tomanič iz osnovne šole Breg na Ptuju, ka
terega je za tekmovanje pripravila mentorica Irena Tomanič. 
V prejšnji številki Tednika smo o zlatih v kemiji namreč 
poročali, vendar Uroša Tomaniča žal nismo zapisali. Zlati ke
miki so že prejeli priznanja, in sicer prejšnji teden v Ljubljani. 

MIKLAVŽ • Ob tednu gozdov 
Učenci nižjih razredov osnovne šole Miklavž pri Ormožu so 
se še prav posebej spomnili na teden gozdov. Učiteljica Ma
rija Prapotnik daje okolju in naravi, v kateri otroci živijo, velik 
pomen. Zato so že pred časom uredili učno gozdo pot, na 
zemljišču pri šoli pa je že nekaj generacij posadilo svoja dre
vesa. Nasad urejajo in varujejo pred divjadjo, ki je je v teh 
krajih veliko. Ob tekšnem delu se otroci naučijo veliko ko
ristnih reči in svoje znanje so petošolci pomerili tudi na šols
kem kvizu, ki je potekal na temo gozdov. V strokovni žiriji, ki 

je ocenjevala pravilnost odgovorov, pa tokrat niso sedeli 
učitelji, ampak gozdarji, ki so otrokom povedali marsikaj za
nimivega. 

ORMOŽ« Proti drogam 
Osmošolci počasi končujejo osnovno šolanje in ormoške ot
roke bo nadaljnje šolanje odpeljalo od doma. Veliko jih bo 
obiskovalo velike šolske centre, kjer so razmere takšne, da 
je zelo preprosto priti v stik z drogo. Nekateri pa so jo posku
sili že kar v domačem kraju. Nesmiselno si je zatiskati oči in 
reči, da droge v Ormožu ni. Otroci bodo svoje mnenje in 
odločitev v zvezi z drogami sprejeli sami. Da bi jim bilo lažje 
reči ne in da bi poznali posledice, pa je za osmošolce vodja 
policijskega okoliša Ormož Mitja Novak v sodelovanju z 
učiteljico Metko Lešničar pripravil predavanje. Nista se pos
večala temu, kako katera droga izgleda, ampak pogovoru, v 
katerem so mladostniki povedali svoje mnenje. Povsem 
iskreni najbrž niso bili in prepogosto so izpostavljali, da so 
za jemanje drog krivi starši, razmere v družini. Na takšne iz
govore jim je M. Novak odvrnil, da so v trenutku, ko drogo 
vzamejo, sami. Sami lahko odločajo da ali na. Takrat niso 
krivi ne starši, ne učitelji, ampak vsak posameznik. 

M Z , v k i 

PTUJ / AKTIVNOSTI DRUŠTVA UPOKOJENCEV 

Alfred Bradai - nestor 
ptuiskih fotografov 

V četrtek, 5. junija, popoldne 
je bila seja upravnega odbora 
društva upokojencev Ptuj , na 
katero so bili povabljeni tudi 
člani nadzornega odbora in 
predsedniki sekcij . Glavna 
tema razprave je bilo vprašanje 

najema gost inskega lokala v 
klubskih prostorih ptujskih 
upokojencev. Toči ln ica že več 
let ni donosna , izgubo je bilo 
treba kriti iz dela na jemnine 
drugih prostorov. Sedaj sta oba 
najemnika (Turis t ična agenci
ja Kuren t in trgovina s h r ano za 
drobne domače živali) našla 
ustreznejše prostore , zato sta 
dosedanje prostore v Aškerčevi 
9 odpovedala. Na seji so bili 
soglasni, da sedanji prostor 
točilnice dajo v najem na
jboljšemu ponudniku , za ljubi
teljsko dejavnost sekcij društva 
pa bodo us t rezno uredili pros
tora, ki sta bila doslej v najemu. 

Po seji so udeleženci odšli v 
prostore točilnice, kjer je bila 
slovesno odprta razstava fotogra
fij Alfreda Bradača na temo 
"Počitniški dom upokojencev z 
okolico in pristaniščem Izola". 
Obiskovalci so bili presenečeni 
nad čudovitimi motivi, ki jih je 
izbralo izkušeno oko fotografa, 
prikazuje pa lepote pokrajine in 
našega malega obmorskega mes
teca Izole. 

"Tam sem bil večkrat, napravil 
na stotine posnetkov, za razstavo 
pa sem izbral najboljše, ki so za
nimivi tudi za javnost. Vse to je 
moje delo v laboratoriju, ki ga 
imam v svojem stanovanju," je 
na slovesnosti povedal sam 
avtor. 

Naj dodamo, da je Alfred Bra
dač kljub svojim 85 letom še zelo 
dejaven in ga upravičeno šteje
mo za nestorja ptujskih fotogra
fov. Uspešno vodi tudi foto 
sekcijo pri D U Ptuj. To je letos 
že tretja njegova razstava v pros
toru točilnice. Njegova je bila 
tudi ideja, da je treba točilnico 
narediti prijaznejšo, kar mu je 
uspelo. Letošnjega februarja so 
se na sveže prepleskanih stenah 
pojavile njegove izbrane fotogra
fije - Pustni motivi iz Ptuja. V 
marcu je bila odprta razstava 
njegovih posnetkov "Ptuj 
ponoči". Ko bo točilnica dana v 
najem zasebnemu ponudniku, 
bodo za podobne razstave us
trezno uredili dvorano D U Ptuj. 

F . F i d e r š e k 

ZDAJ V KULTURI 

Oddelek za družbene dejavnosti 
vodi I. Vidovič 

s 1. juni jem je ptujski župan Miroslav Luci imenoval za vodjo 
odde lka za družbene dejavnosti d ip lomiranega ekonomista Iva
na Vidoviča. Ivan Vidovič je na oddelku zaposlen že do lga leta, 
nazadnje na mestu pomočn ika vodje. Spomnimo se, da je bil 
pred imenovanjem nove direktorice dobrega pol leta vršilec 
dolžnosti direktorja Pokraj inskega muzeja Ptuj. Dosedanja vodja 
oddelka, zgodovinarka Kristina SamperI Purg, se je vrnila na svo
je prejšnje delovno mesto v Zgodovinski arhiv Ptuj. 

R. Jerič v galeriji Drava 
v galeriji Drava na Ptuju so prejšnji teden odprl i razstavo aka

demskega slikarja Rada Jeriča iz IVIaribora z naslovom Šopek 
slik. Jerič razstavlja ciklus suhih šopkov vrtnic. "Pred nas je pos
tavil celoten ustvarjalni proces, na začetku katerega je skoraj po
po lnoma veristično naslikan šopek suhih vrtnic, ki se zaključi z 
barvno eksplozi jo, naslikano v maniri abstraktnega ekspresioniz
ma," je zapisal Milan Pirker. Razstava bo na ogled do 27. junija. 

Z b r a l a M Z 
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P T U J / MARJAN PODOBNIK V PERUTNINI 

g^zitivne ukrepe 
Na kratkem obisku v Perutnini Ptuj seje v ponedeljek po
poldan mudi! podpredsednik slovenske vlade Marjan Po
dobnik. Predstavniki podjetja so mu predstavili svoje 
dosežke in težave, ki j i h spremljajo predvsem na tujih 
trgih, od vladnega predstavnika pa so želeli izvedeti, kaj 
lahko oziroma namerava narediti vlada za izboljšanje 
položaja gospodarstva. 

Podpredsednik viade Marjan Podobnik (tretji z leve) na 
obisku v Perutnini Ptuj. 

Predsednik podjetja dr. Ro
man Glaser je gostu predstavil 
nekaj pomembnejših uspehov 
podjetja s 1.500 delavci in 300 
zadružniki. Perutnina je največji 
proizvajalec perutninskega mesa 
in izdelkov v Sloveniji, njena 
letna poizvodnja znaša 26 tisoč 
ton mesa, od tega okoli 11 tisoč 

ton izdelkov, v njihovi široki pa
leti je kar 300 različnih izdel
kov. Perutnina ima licenco za iz
voz na vse evropske trge, na 
hrvatskem pa ima samostojno 
podjetje - delniško družbo Per
utnina Zagreb. Na tuje trge pro
da Perutnina 40 odstotkov svoje 
proizvodnje, najpomembnejši 

tuji kupci p a so Italija, Velika 
Britanija, Švedska, Nemčija in 
Romunija, med državami bivše 
Jugoslavije pa Hrvatska, Bosna 
in Hercegovina in Makedonija. 
Na tujih trgih se Perutnina 
srečuje s številnimi problemi, ki 
so posledica politično in eko
nomsko neurejenih odnosov, 
predvsem z državami nekdanje 
Jugoslavije. Direktorica profit-
nega centra Trgovina Nada 
Krajnc je opozorila, da Perutni
na na trgu Zvezne republike Ju
goslavije ni prisotna že šest let, 
čeprav je bil tam nekoč njen naj
večji trg. Težave so tudi v 
Hrvaški zaradi visokih, 100-od-
stotnih zaščitnih carin, v Bosni 
in Hercegovini pa zaradi neur
avnotežene trgovinske bilance s 
to državo. Z zaščitnimi carinami 
se srečujejo tudi na trgih Evrop
ske unije. Perutnino težijo tudi 
nerealen tečaj tolarja in visoke 
kreditne obresti, od vlade pa želi 
imeti pravočasne in natančne in
formacije o njenih gospodarskih 
potezah. Marjan Podobnik je 
predstavnikom Perutnine česti
tal za dosedanje uspehe in oblju
bil nekaj ugodnih vladnih ukre
pov, napovedal nujnost znižanja 
obrestnih mer ter seveda po
spešeno dogovarjanje s potenci
alnimi kupci Perutnininih iz
delkov, pri tem je v ospredju 
vladna strategija čimprejšnjega 
polnopravnega članstva Sloveni
je v Evropski uniji. 

J . Bračič 

PREJELI SMO 

Pobuda županu in 
mestnemu svetu 

Ptujske ženske, zbrane na petem srečanju 
»Ženski večeri", u«smo se ženske dogovorile, da 
opozorimo ptujsko javnost in pristojne v mestni 
občini na neustrezni odnos do mladih, »gotavlja-
mo, da je še nekako poskrbljeno za organizirane 
dejavnosti in prosti čas za osnovnošolske otro
ke, zelo slabo ali sploh ne pa za srednješolsko 
mladino. V Ptuju ne premoremo prostora, ki bi 
bil namenjen mladim, kjer bi se shajali, dobivali 
informacije o vsem, kar jih zanima v zvezi z 
odraščanjem, zaposlovanjem, potovanji, kje in 
kako najti poti iz stisk. Vse to jim lahko nudijo 
strokovno usposobljeni mentorji izven šolskih 
prostorov. 

Tako nimamo ne prostor^ ne programov za 
odraščajočo mladino, ki ji ostajajo na voljo le disko
teke, gostinski lokali in seveda ulica. 

Že nekaj časa smo v Ptuju priča čudnemu odnosu 
do vprašanj mladih. Odsotnost vsake politike na tem 
področju je zavrnila možnosti za ureditev prostorov 
ob sodelovanju države. Še več! Ob delitvi proračun
skih sredstev imajo drugi programi prednost pred 
programi za mlade. Tudi financiranje CID kaže na 
nepoznavanje potreb in zahtev tovrstne dejavnosti. 

Zavedati se moramo, da smo odrasli odgovorni za 
vzgojo in razvoj mladih. Tako ptujske ženske poziva
mo župana in mestni svet, da je skrajni čas, da omo
gočite ureditev ustreznih prostorov za mlade. 

Neuradno smo izvedele, da je na voljo državni de
nar ob sodelovanju občine s sredstvi in programi. 
Zato upravičeno pričakujemo, da boste storili vse, 
kar je potrebno, da pridobite prostore in omogočite 
odvijanje različnih programov in dejavnosti mladih. 

Skupina za pripravo "ženskih večerov": Anka 
Ostrman, Lidija Majnik, Branka Bezeljak 

Glazer, Ma\da Goznik, Nevenka Dobljekar 

P T U J / BITKA ZA TRETJO LEKARNO SE KAR TRAJA 

Na tehink! nmtri in f f i n f r i i i i i j 
Po za zdaj še veljavni lekarniški mreži so za območje 
bivše občine Ptuj planirane tr i lekarne v Ptuju (od tega 
dve enoti javnega zavoda in ena koncesijska) in po ena v 
Kidričevem, Majšperku, Gorišnici in Vidmu. Svet mestne 
občine Ptuj je lani 27. junija izdal soglasje javnemu zavo
du Lekarne Ptuj za odprtje nove lekarniške enote v mest
ni občini Ptuj. V sklep je tudi zapisal zahtevo, da se pos
topek za ustanovitev enote prične čimprej. Priporočil pa 
je, da izbere lokacijo nove enote na desnem bregu Drave. 

Od takrat lokacijo vztrajno 
iščejo, ker so v mestni občini 
Ptuj dobili zeleno luč, da naj jo 
poiščejo sami. Sicer pa so si ptuj
ski lekarnarji še pred izdajo tega 
soglasja prizadevali, da bi prišli 
na lokacijo ob Potrčevi, kjer naj 
bi po usmeritvah razvoja 
zdravstva (do sedaj te še niso 
bile spremenjene), ki ga je spre
jela še stara občina Ptuj, nastala 
enotna zdravstvena cona s celo
vito zdravstveno ponudbo. Le
karno so želeli zgraditi v prizid
ku trakta zobozciravstva, a jim ni 
uspelo pridobiti zemljišča. 
Načrtovali so, da bo ta delala ne
prekinjeno 24 ur dnevno, kar bi 
omogočilo pacientom oskrbo z 
zdravili tudi v času delovanja 
dežurne službe zdravstvenega 
doma. Tudi druge lokacije so se 
pokazale neprimerne. Na koncu 
so jo našli tik ob zgradbi 
Zdravstvenega doma Ptuj, njen 
lastnik je občina Ptuj. Zato so z 
dopisom 25. februarja letos ptuj
ski zdravstveni dom zaprosili za 
soglasje, da v njihovi soseščini 
zgradijo novi objekt, namenjen 
lekarniški dejavnosti. Njihova 
vloga ni prišla na februarsko 
sejo sveta javnega zavoda 
Zdravstveni dom Ptuj, pač pa na 
aprilsko, tam pa se je zapletlo 
med drugim zato, ker posamezni 
člani sveta niso imeli vseh po
trebnih inforinacij za odločanje. 
Dr. Henrik Žlebnik, direktor 
Zdravstvenega doma Ptuj, ki se 
te seje zaradi odsotnosti ni ude

ležil, je pozneje povedal, da 
načeloma pri njih tej gradnji ne 
nasprotujejo, če ne predstavlja 
morebitne ovire za njihov na
daljnji razvoj oziroma dostop v 
prostore Zdravstvenega doma 
Ptuj. Po njegovem je lahko 
odločujoč dejavnik pri gradnji 
nove lekarne le program, torej 
24-urna oskrba z zdravili na tej 
lokaciji. Zaradi gradnje nove le
karne v Ptuju se je s posebnim 
pismom odzvala tudi koncesio-
narka Neda Toplek, ki jo med 
drugim zanima, "na osnovi 
kakšnih podatkov in argumen
tov je ustanovitelj javnega zavo
da Lekarne Ptuj izdal soglasje, 
da se na Ptuju organizira še ena 
lekarniška enota". Ob tem nava
ja, da je razdalja od obstoječe le
karne do lokacije, kjer naj bi se 
zgradila nova, le okrog 240 me
trov, čeprav bi oddaljenost med 
lekarnama morala biti najmanj 
400 metrov cestne razdalje od 
obstoječe. 

Velja dodati, da je praksa, da se 
v krajih z več lekarnami 
upošteva medsebojna oddalje
nost, pri čemer mora biti nova 
lekarna oddaljena najmanj 400 
metrov cestne razdalje od obsto
ječe, pri čemer se upošteva raz
dalja peš poti po dovoljenih pre
hodih čez ceste. V primeru nove 
lekarne je po izračunih ptujskih 
lekarnarjev cestna razdalja nad 
600 metrov. 

V mestni občini Ptuj so se se
daj, da bi se izognili novim ne

potrebnim zapletom, glede na 
dejanske razmere in potrebe 
(javni zavod s tremi enotami in 
koncesijska lekarna oskrbujeta 
69.521 prebivalcev ali ena lekar-
na 17.380, normativ za izračun 
števila lekarn je 7000 prebival-
cev) odločili, da bo prvo soglasje 
njihovo, zatem pa naj bi ga dal 
tudi Zdravstveni dom kot dober 
sosed. Ko bodo zadeve urejene v 
Ptuju, bo javni zavod Lekarne 
Ptuj, kot je povedal direktor 
Jože Gorenc, zaprosil za soglasje 
še lekarniško zbornico Sloveni-
je. V tem trenutku je tudi že zna
no, da lokacija lekarne na de
snem bregu Drave ne pride v 
poštev zaradi neugodnih podat
kov, saj znaša mesečna realizaci
ja receptov le okrog 860, kar je 
premalo za pozitivno poslovanje 
enote; realizacija na enega far
macevta mora biti vsaj 2000 re
ceptov mesečno. Denar za 
gradnjo nove enote bodo ptujski 
lekarnarji zagotovili sami. 

Za ustanovitev lekarne v 
Gorišnici, ki jo prav tako name
ravajo zgraditi, potrebujejo so
glasje še dveh svetov občin, 
Majšperka (kjer so o tem 
odločali v torek zvečer) in Dor-
nave. Zanimivo, da^se tudi tam 
zapleta zaradi lokacije, ampak iz 
čisto drugačnih razlogov kot v 
Ptuju, kjer bo potrebno še en
krat izmeriti razdaljo med ob
stoječo koncesijsko lekarno in 
predvideno novo (najboljše, da 
to opravijo za to pooblaščene in
stitucije), če se seveda ne bo po
javil še kakšen drug zadržek 
(ovira), ki bi lahko pretehtal ne 
glede na ponujeni program in 
potrebe ter glede na enakomer
no dostopnost lekarniških stori
tev za vse prebivalce mestne 
občine Ptuj. Za nas uporabnike 
je najpomembnejša kvaliteta. 

MG 

T R N O V S K A V A S / SEJA KRAJEVNEGA SVETA 

R e f e r e n d u m 7 . s e p t e m b r a 

v sredo, 4. junija, so se na 11. 
redni seji sestali člani sveta KS 
Trnovska vas. Na seji so govorili 
o gramoziranju krajevnih cest, o 
sanaciji divjih odlagališč in mos
tov, ki jih je poškodovalo neurje, 
o težavah pri realizaciji posebnih 
pogodb krajanov in o gradnji 
cestne razsvetljave. 

Največ časa pa so porabili pri 
predlogu sklepa o razpisu referen
duma za novi krajevni sanujpiis-

pevek. Določili so tudi novi ključ 
za delitev sredstev krajevnega sa
moprispevka: 

- 54 % za prizidek k osnovni šoli 
in za gradnjo večnamenskega 
prostora (telovadnice) ter gradnjo 
čistilne naprave, 

- 25 % za vzdrževanje krajevnih 
cest, 

- 19 % za delovanje KS in 
vzdrževanje skupnih prostorov in 

- 2 % za delovanje društev v KS. 
Imenovali so tudi volilno komi

sijo in določili datum referenduma 
za uvedbo krajevnega samopris
pevka; ta bo 7. septembra. 

Svet KS Trnovska vas je svoje 
naredil, sedaj so na potezi kra
jani in od njih je odvisno, 
kakšno bodočnost bodo izgla
sovali svojim otrokom. 

Zmago Šalamun^ 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H D N I 

B o / z a 27, april 
Apri la letos je predsednik Social-
derTXDkratske stranke Slovenije 
Janez Janša na eni izmed svojih 
t iskovnih konferenc sporoči l , da 
bo njegova stranka parlamentu 
predlagala, naj odpravi praznik 
27. april - dan upora in namesto 
tega z a dan upora in državni 
praznik proglasi 26. junij 1991. 
Janša je dejal, da gre za odpravl
janje zgodovinske netočnosti o 
27. apri lu 1941, češ d a tedaj 
sploh ni bila ustanovl jena Osvo
bodi lna f ronta s lovenskega naro
da, ampak proti imperialistična 
fronta, ki ni bi la usmerjena proti 
Nemčij i , ampak proti zahodnim 
kapitalističnim državam. Medtem 
so poslanci SDS v državnem 
zboru že tudi formalno sprožili 
postopek za sp remembo zakona 
o praznikih in dela prostih dne
vih. Socialderrrakratska stranka 
poleg spremembe da tuma za 
dan upora predlaga tudi uvedbo 
novega državnega praznika -
dneva priključitve Primorske Slo
veniji. Vsekakor je po svoje para
doksalno, d a socialdemokrat i 
predlagajo vzpostavitev novega 
državnega praznika ravno za ne
kaj, kar je evidentna posledica 

usmeritev in delovanja Osvobo
dilne fronte, katere ustanovitve in 
v loge ne pr iznavajo.. . 

KAJ JE BILA OF 
V Leksikonu Cankarjeve založbe 
iz leta 1984 piše, d a j e bila "Osvo
bodi lna f ronta s lovenskega naro
da, OF, vsel judska množična po
lit ična organizaci ja naprednih in 
svobodol jubnih Slovencev ne 
g lede na nj ihovo ideološko in so
cialno pr ipadnost, ustanovljena 
na pobudo KPS 27. apri la 1941 v 
Ljubljani z nalogo, d a povede 
slovenski narod v boj za osvobo
ditev in družbeno preobrazbo. 
Ustanovile so jo štiri skupine: 
KPS (kot organizator in ed ina ho
mogena pol i t ična sila), krščanski 
socialisti, s lovensko sokolstvo in 
kulturni delavci; do jeseni 1941 
se ji je priključilo še več manjših 
skupin. /.../ Od juni ja do konca 
leta 1941 je OF izoblikovala 11 
temeljnih točk narodnoosvobo
di lnega programa - napovedala 
je boj okupator ju do zmagovite
ga konca (ta boj je bil istočasno 
boj za zedinjenje vseh Slovencev 
v okviru enotne Jugoslavije)." 

Janševo pobudo o odpravi 27. 
apri la kot dneva upora je takoj 
podpr l komentator Družine, ki je 
zapisal: "Da ni bi la 27. apri la 
1941 ustanovl jena OF, ampak 
Proti imperialistična fronta, ve 
vsak. In d a ni bila ta uperjena 
proti Hitlerjevi Nemčij i , ampak 
tudi proti Angli j i , Franciji in Ame
riki, ker sta tedaj Hitler in Stalin 
še prijateljevala, KPS je pa pri
pravljala revolucijo v imenu Stali
na, ve tudi vsakdo. Da Slovenija 
sedem let po svobodi še vedno 
praznuje ustanovni dan organi
zacije, usmerjene proti zahodnim 
zaveznikom, kot dan upora, je 
znamenje, kdo pri nas kroji resni
co. Obenem je to za Slovenijo 
vel ika sramota: laž se prodaja 
kot resnica." 
V zvezi s p red logom skupine 
poslancev socialdemokratske 
stranke (SDS) za sp remembo za
kona o praznikih in dela prostih 
dnevih ter s tem povezano pobu
d o z a ukinitev državnega prazni
ka o b dnevu ustanovitve O s v a 
bodi lne fronte, 27. aprila, se je 
protestno oglasi la Zveza 
združenj borcev in udeležencev 
narodnoosvobodi lnega bo ja Slo

venije (ZZB). Predsednik borčev
ske organizacije Ivan Delničar je 
dejal, d a so trditve, ki j ih navajajo 
v SDS kot argument za ukinitev 
državnega praznika 27. aprila, ko 
je bi la v Vidmarjevi vili v Ljubljani 
leta 1941 ustanovl jena OF, 
"plehke, neosnovane in zgodo
vinsko in polit ično netočne". 
Spraševanja o tem, ali se je OF 
najprej imenovala Protiimperia
listična fronta ali ne in ali je bila 
res ustanovl jena 27. ali 26. apri la 
ali ne, so po mnenju Delničarja 
nebistvena. "Bistveno je 
predvsem to, d a so se tokrat 
odločil i za upor proti okupatorju 
in oboroženi boj. Sicer pa je glav
ni odbor ZZB pobudo SDS oce
nil kot izrazito škodlj ivo polit ično 
namero, ki v sedanjem družbe
nem dogajanju vnaša v slovenski 
prostor še eno žarišče sporov in 
razhajanj na podlagi enostran
skega vrednotenja naše skupne 
zgodovine." (Dnevnik, 27. maja 
1097). 

"PRESENEČENA" 
SDS 
Iz Socialdemokratske stranke so 
sporočil i , da so "presenečeni" 
nad odz ivom ZZB. "Člani ZZB s 
svojimi argumenti niso prepričali, 
saj razen besednjaka, ki smo ga 
bili vajeni v preteklem režimu, 
niso navedli strokovnih argu
mentov za kritiko predlaganih 
sprememb. Očitek, d a bo s spre

j e m o m predlaganega zakona 'na 
raven parlamentarnega akta 
umeščena zgodov inska 
netočnost ' , ne vzdrži. Dejstvo je, 
d a ZZB ni nikoli priznala, d a je 
bila 27. apri la v resnici ustanovl
jena Protiimperialistična fronta z a 
boj proti imperial izmu. ZZB v 
odpr tem pismu poslancem 
Državnega zbora v zvezi s pred
laganimi spremembami zakona 
o praznikih in de la prostih dnevih 
v Republiki Sloveniji istoveti im
perial izem in okupaci jo, čeprav 
so jugoslovanski (tudi slovenski) 
in sovjetski komunist i d o napada 
Hitlerjeve Nemčije na Sovjetsko 
zvezo 22. juni ja 1941 z izrazom 
imperialisti zmerjali le osov
ražene Angleže in Američane. 
Nacist ična Nemči ja je bi la do 
tega da tuma poli t ična zaveznica 
komunist ične Sovjetske zveze in 
z njo vseh komunist ičnih strank 
Evrope. Ko ZZB danes želi spel
jati razpravo o predlaganih spre
membah na nepomembna 
vprašanja in očrniti predlagatelje 
(SDS) kot tiste, ki netijo nove 
spore, skuša le prikriti svoj delež 
v petdesetletnem zavajanju slo
venske javnosti o pravi naravi 27. 
aprila", piše v javni izjavi Social
demokratske Slovenije. 

"NEKOREKTNI 
DOKAZI" 
Dr. Pleterski piše, d a j e neustrez
no dokazovati svoj prav tako, kot 

počenja SDS. Dne 27. (ali 26.) 
apri la se je res sestalo "samo" 
osem ljudi in ustanovilo organi
zacijo, ki je povod za praznik. 
Vendar pa je teh osem ljudi 
"predstavljalo štiri poli t ične (na
zorske) skupine, ki so se čutile 
dolžne, d a se samostojno 
združijo za slovenski upor oku
patorju. Samostojno, kajti Narod
ni svet (ustanovile so ga 10. apri
la stare stranke, pri čemer so 
do ločno izključile ponujeno so
delovanje KPS kot prepovedane 
v Kraljevini Jugoslaviji) se je na 
zahtevo italijanskih okupatorjev 
medtem sam razpusti l . . ." Dr. Ple
terski tudi opozarja, d a je 
netočna "trditev, d a je do lga de
setletja vladal molk o tem, kaj se 
je v resnici zgodi lo 27. (ali 26.) 
apri la in da je šele 1960. leta bilo 
prvič omenjeno, d a se je tega 
dne ustanovila "Protiimperialis
t ična fronta". /.../ Nekorektno je 
danes zamolčal i , da se je 
istočasno z ustanovitvijo organi
zacije pojavljal tudi po jem (ime) 
'osvobodi lna fronta slovenskega 
naroda' in sicer v sočasnem leta
ku slovenskih komunistov Slo
venskemu narodu' konec aprila 
1941." Dr. Pleterski navaja, da je 
šlo do 22. juni ja 1941 za dve vari
anti imenovanja iste organizacije 
(OF in Protiimperialistična fron
ta) , po tem datumu pa se je ohra
nilo edino ime Osvobodi lna fron
ta (OF). 

Jak Koprive 
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pTUJ / IZBIRA DOBREGA GOSPODARJA GOZDA 

Oobri gospodaril fudi 
na ptuiskem obaioiiu 
Območna enota Zavoda za gozdove Slovenije v Mariboru je 
ob letošnjem tednu gozdov izvedla izbor za naziv dober go
spodar gozda. Z akcijo so želeli obvestiti širšo javnost, da 
imamo lastnike gozdov, ki se zavedajo pomena gozdov in 
2najo z njimi skrbno ter odgovorno ravnati. Med lastniki 
gpzdov pa želijo tako vzbuditi tekmovalni duh in pozitivno 
lionkurenco. Okrepiti želijo tudi sodelovanje med Zavo
dom za gozdove in lastniki, ki se v sedanji organiziranosti 
gpzdarstva mnogokrat še ne znajdejo najbolje. 

Za naziv dober gospodar gozda so 
lahko predlagani lastniki, ki iz
polnjujejo naslednje pogoje: da so 
lastniki gozda vsaj 10 let, da v času, 
ko so lastniki, niso izvedli nedov
oljene sečnje, da s svojim delom ne 
povzročajo nepotrebne škode v 
gozdu in na gozdnih prometnicah, 
da po izvedbi del kvalitetno opra
vijo gozdni red, da pri delu v goz
du uporabljajo primemo mehani
zacijo in zaščitna sredstva, da 
kažejo interes za izvedbo potreb
nih gojitvenih del in le-ta izvajajo, 
ne glede na morebitno sofinanci
ranje, da imajo pozitiven odnos 
tudi do živalskega sveta, da v času 
delovanja Zavoda za gozdove Slo
venije z njim sodelujejo in upošte
vajo njegova strokovna mnenja in 
usmeritve. Revirni gozdarji so na 
izbor predlagali 30 lastnikov goz
dov in med njimi je bil šestim do
deljen naziv dober gospodar gozda. 
Plakete in priložnostna darila so 

bila tem lastnikom izročena na 
javni prireditvi, ki je bila ob tednu 
gozdov v Lovrencu na Pohorju. 

"Posebej želim poudariti, da je 
bil naziv dober gospodar gozda do
deljen tudi dvema lastnikoma goz
dov s ptujskega območja, in to Ru
dolfu Gajšku iz Zg. Sveče 14 pri 
Stopercah ter Francu Mlakarju iz 
Zgornjega Gruškovja 17 pri Pod-
lehniku. Poglejmo utemeljitve za 
podelitev priznanja: 

Rudolf Gajšek iz Spodnje Sveče 
spada med manjše gozdne posest
nike. V lasti ima le 4,30 hektarja 
gozda. Les uporablja le za kurjavo 
in občasno pomoč pri družinskem 
proračunu. Nekaj zgodnejših let je 
delal v gozdarstvu. Znanje, ki ga je 
tako pridobil, s pridom uporablja 
v svojem gozdu. Gospodarjenje v 
gozdu razume in sprejema kot stal
no skrb za gozd skozi vse življenje 
gozda. Ob vseh posegih mu je naj
pomembnejše tisto, kar v gozdu 

ostane. Sproti in pravočasno 
opravlja negovalna dela v mlajših 
delih gozda, starejše pa skrbno 
čuva. Gozd obnavlja tam, kjer je ta 
najslabši, in tako v drugih delih 
dobro izkorišča naravno rodovit
nost rastišča. Gozd mu poleg mate
rialnih koristi daje tudi osebno za
dovoljstvo in ponos. 

Franc Mlakar iz Zgornjega 
Gruškovja stanuje sredi haloških 
gričev. V lasti ima 7 hektarjev goz
dov. Kljub temu da se je v zadnjih 
letih na tem področju zamenjalo 
več gozdarjev, je Franc Mlakar 
vedno poiskal stik in strokovno 
pomoč. Posebno skrben je pri negi 
mladega gozda. Tudi on se zaveda, 
da je majhna površina gozda lahko 
le dopolnilo pri dohodku kmetije. 
Zato nikoli pretirano ne posega v 
gozd in ga tako ohranja za prihod
nost. Gozdarji upamo, da bo izbor 
v naslednjih letih pridobil na po
menu, saj se zavedamo, da je do
brih gospodarjev več. Želimo tudi, 
da bi prerasel okvir Območne eno
te Maribor. Tako bi lahko čez ne
kaj let izbirali ne samo dobre go
spodarje gozda, temveč najboljše 
gospodarje gozda v Sloveniji," je 
povedal Andrej Kovačič, diplomi
rani inženir gozdarstva, vodja 
Krajevne enote Ptuj. 

J B 

C O G E T I N C I / TURIZEM NEKOLIKO DRUGAČE 

Prleška konjenica se je na svo
jem letošnjem popotovanju usta
vila tudi na turistični kmetiji Fir-

bas v Cogetincih pri Cerkven j aku. 
Tam sta jih med drugim pozdravi
la župana Lenarta in Sv. Jurija ob 

Sčavnici Slavko Kramberger in 
Slavko Mihalič. Pričakala jih je 
lepa množica domačinov in rado
vednežev, ki so uživali ob pogle
dih na plemenite konje in hrabre 
konjenike. Celo dame so bile med 
njimi. Pr i jazni gospodar Alojz 
F i rbas j im je p o n u d i l domače 
žganje in vino, na seniku pa so si 
uredili priročna ležišča, saj so pri 
Firbasovih prenočili. Obiskovalci 
so lahko videli na delu domačega 
kovača in sedlarja in veliko starih 
kmečkih strojev, ki so tako ali 
drugače povezani s konji in njiho
vim delom na kmetijah. S tem so v 
Coget incih naznani l i novo ob
dobje turizma, ki vse bolj prodira 
na slovenskogoriško podeželje. 

Besedilo in posnetek: 
M.TOŠ 

PTUJ / MESTNA ČETRT UUDSKI VRT 

Sreianje mnogih ''velikih o f r o f c " 
"Mesec junij vabi, vabi nas iz svojih stanovanj, 

med ljudi, med prijatelje." Tako je pripravljalni 
odbor mestne četrti Ljudski vrt Ptuj zapisal na 
vabilu za občane, ki so že prekoračili 70. leto sta
rosti. V ponedeljek, 2. junija, popoldne je bilo 
družabno srečanje s kosilom v domu upokojencev 
Ptuj. V novi prostorni jedilnici se je zbralo okoli 
200 starejših ljudi, krepko je prevladoval nežni 
spol, vendar je imela moška manjšina predstavni
ka, ki je edini med navzočimi bil rojen v 
prejšnjem stoletju in mu le še leto in pol manjka 
do okroglih 100 let! To je Štefan Voda iz Ul. Lac
kove čete 9 v Ptuju. 

Mestna četrt Ljudski vn nadaljuje tradicijo 
prejšnjih krajevnih skupnosti, ki so vsako leto orga
nizirale srečanje starejših občanov. Danes ta mestna 
četrt obsega območje treh prejšnjih krajevnih skup
nosti, zato je bilo na srečanju sklenjenih mnogo no
vih poznanstev. 

Zbranim sta najprej govorili članici pripravljalne
ga odbora, prizadevni Silva Razlag in Anica Šeru-
ga, manjkal tudi ni pozdrav predsednika mestne 
četrti Ljudski vrt Milana Ostrmana, ki je predsta
vil vlogo mestne četrti v sistemu lokalne samoupra
ve. 

Pester kulturni program so pripravili učenci 
osnovne šole Ljudski vn pod vodstvom učiteljice 

Viktorije Dabič. Vsebina programa je bila prilagoje
na velikim otrokom oziroma po ljudsko tistim, "ki 
jim že gre na otročje", zato so prisotni nagrajevali 
nastopajoče s prisrčnim ploskanjem. Posebej je nav
dušil udeležence nastop zbora ljudskih pevk pri DU 
Ptuj, ki so pod vodstvom Marije Zamuda poleg 
venčka narodnih zapele še več drugih ljudskih pe
smi. Med družabnim srečanjem pa so med omizji 
spodbujale navzoče, da so jim pritegnili - tako tisti, 
ki imajo posluh, kot oni, ki samo radi zapojo. Pri 
tem so prav gotovo odkrile precej "starih talentov". 

Izkazalo se je tudi osebje kuhinje Doma upokojen
cev Ptuj, ki je udeležencem pripravilo okusno in pe
stro kosilo s sladico ter jih presenetilo s hitro in kul
turno postrežbo. 

Za konec naj še izpolnim željo nmogih, ki so se 
med srečanjem obrnili name s prošnjo, da naj se v 
imenu vseh udeležencev srečanja zahvalim vodstvu 
mestne četrti Ljudski vn s predsednikom Milanom 
Ostrmanom in njihovemu pripravljalnemu odboru 
za pripravo družabnega srečanja in njegovo fi
nančno pokritje, hvala vsem pripravi j alcem in izva
jalcem kulturnega programa in ne nazadnje - hvala 
vodstvu Doma upokojencev Ptuj, njihovim kuhari
cam in strežnemu osebju. Želimo si enako prijetne
ga srečanja tudi prihodnje leto! 

F. F i d e r š e k 

O D TOD m TAM 
MOSTEC • 
Ljudski shod ZLSD 

v soboto bo v Mestecu ljudski shod, na katerem 
bo Združena lista skupaj s podpisniki pobude pre
vetrila stališča predsedstva v zvezi z odločitvijo us
tavnega sodišča glede referenduma pod geslom 
"Ohranimo naše bogastvo". Na podlagi odločbe us
tavnega sodišča spremenjeno referendimisko 
vprašanje namreč tako bistveno odstopa od ix)bude, 
ki jo je podpisalo 52 tisoč volivcev in volivcev, da to 
ni več referemdumsko vprašanje, ki so ga predlaga
li. Zato je ZLSD, kot pobudnik referenduma "Ohra
nimo naše gozdove" pobudo in predlog za referen
dum umaknila iz pr(K:edure. 

M G 

DORNAVA# 
Koncert skupine Šukar 

Domavski grad, najpomembnejši kulturni spo
menik iz obdobja baroka v Sloveniji, je v zelo sla
bem stanju, negotova pa je tudi njegova prihodnost. 
Pred letom so se domačini povezali v poseben od
bor, ki želi preprečiti njegov propad. Z različnimi 
aktivnostmi so stopili na pot obnove, da ostane grad 
živ in v njem življenje. Lani so začeli organizirati 
dobrodelne koncerte in druge aktivnosti in tudi da
nes (v četrtek) ob 18. iu:i pripravljajo na grajskem 
dvorišču dobrodelni koncert z znano skupino 
Sukar. 

M S 

PTIIJ* 
Ženski večer s Sonjo Votolen 

Gostja ptujskega ženskega večera, ki bo 19. jimija 
ob 19. uri v hotelu Mitra v Ptuju, bo Sonja Votolen, 
pesnica in pisateljica iz Kidričevega. Sonja Votolen 
velja v slovenskih literarnih krogih za eno vidnejših 
pesnic, zato je prav, da jo pobliže spoznajo tudi ude
leženke pogovorov v okviru ptujskih ženskih 
večerov. Njene pesmi bodo brale članice KUD Mil
ka Zoreč iz Hotinje vasi. 

M G 

SEJEM VINO'97 # 
Ptujski kleti dve zlati medalji 

Na ocenjevanju v okviru letošnjega vinskega sej
ma v Ljubljani je ptujska klet Slovenske gorice -
Haloze prejela dve zlati medalji, prvo za vino char-
dormay, izbor, letnik 1993, drugo pa za žgano pijačo 
grenki pelinkovec, ki mu daje okus in aromo pelin s 
haloškega območja. V kletarstvu so z zlatima medal
jama zelo zadovoljni, saj potrjujeta uspeh njihove 
odločenosti, da bodo na izziv skupnega evropskega 
trga odgovorili z visoko kakovostjo svojih proizvo
dov. 

J B 

PTUJ • Šesti tek ob mejah 
Slovenije 

Ptujski tekaški klub Maraton pripravlja ob 6. 
obletnici osamosvojitve Slovenije že 6. tek ob mejah 

Slovenije, na katerega se bodo odpravili prihodiijci 
st)botc), 21. junija, ob 20. uri izpred Mestne hiše v 
Ptuju. Po štirih dneh neprekinjenega teka ob mejah 
Slovenije se bodo v Ptuj vrnili vsredo, 25. junija, na 
dan slovenske državnosti, ko bo v Ptuju večja slove
snost. Vsebino in posebnosti letošnjega teka so 
predstavili na tiskovni konferenci, minulo sredo, 
11. junija, v gostišču Antonius. 

C M 

GOMILA • Ob 50-letnici TD 
in ob dnevu samostojnosti 

50-letnico deloviinja turističnega društva bodo na 
G m i l i proslavili nadvse svečano. Predsednik Mar
tin Zajdela je povedal, da bo osrednja slovesnost 29. 
junija ob 14. uri. Z njo bodo obeležili tudi dan sa
mostojnosti in peto obletnico postavitve novega 
razglednega stolpa. Pričakujejo, da jih bo ob jubile
ju nagovoril predsednik Turistične zveze Slovenije 
dr. Maiian Rožič. Izdali pa bodo tudi katalog, v ka
terem bodo predstavili Gomilo z domom in stolpom 
ter drugimi turističnimi zanimivostmi. 

M G 

PODRAVJE • Štab CZ o 
sanaciji razlitja kurilnega olja 

Na 7.seji se je včeraj, 11. jtmija, sestal regijski štab 
civilne zaščite za Podravje, ki ga vodi Drago Klo
bučar in med drugim analiziral informacijo o 
inšpekcijskih pregledih na področju varstva pred 
naravnimi in drugimi nesrečami v posameznih 
občinah, sanacijo po razlitju kurilnega olja v Haj-
došah, posamezne požare v minulem letu 19% ter se 
seznanil s potekom usposabljanja in opremljenostjo 
občinskih štabov in regijskih enot civilne zaščite. 

O M 

GORNJA RADGONA • Podjet
niški forum osnovnošolcev 

Podjetje SUN iz Gornje Radgone je v letošnjem 
šolskem letu izvajalo program podjetniškega uspo
sabljanja osnovnošolcev, ki je potekal med učenci 
sedmih in osmih razredov na osnovnih šolah 
Apače, Bakovci, Cankova, Dornava, Gornja Radgo
na, Kapela, Murska Sobota, Radenci, Slivnica, Sto-
govci ter Videm ob Sčavnici. V okviru usposabljan
ja so minuli četrtek, 5. junija, v OŠ Gornja Radgona 
izvedli podjetniški forimi, na katerem so učenci 
predstavili svoje poslovne načrte. 

O M 

VELIKANEDEUA# 
Četrta velikonedeljska noč 

Prostovolnjo gasilsko društvo iz Velike nedelje 
pripravlja to soboto, 14. jimija, ob 14. uri ob tam
kajšnjem gasilskem domu tradicionalno 4. veliko-
nedeljsko noč. Med bogatim programom bodo izbi
rali najlepšo udeleženko večera. Gosta večera bosta 
Strašna Jožeta iz TV oddaje Po domače, za dobro 
voljo pa bo skrbel Hmeljarski kvintet iz Savinjske 
doline. 

O M 

DESTRNIK / OBČNI ZBOR RDEČEGA KRIZA 

5 0 lei delovanja " o d sna k s r c u 
v letošnjem letu mineva 150 let od začetka delovanja 
Rdečega križa na Slovenskem Veliko krajevnih organiza
cij pa v letošnjem letu praznuje 50-letnico delovanja. Tako 
se tudi na Destmiku lahko pohvaUjo, da njihova krajevna 
organizacija RK deluje že 50 let. 

Okrogli jubilej so člani 
K O R K Destmik slovesno pros
lavili v nedeljo, 8. junija, v dvo
rani gasilskega doma na Destr-
niku. Pokrovitelj prireditve je 
bil župan Franc Pukšič. Najprej 
je prisotne pozdravila predsed
nica organizacije RK Destrnik 
Marija Stger, ki je letos prevzela 
predsedniško mesto od dolgo
letne predsednice Marije Štum

berger. Za kulturni program so 
poskrbeli učenci osnovne šole 
Destrnik, godba na pihala P G D 
Destrnik, Destrniški oktet, 
mlajša folklorna skupina 
domačega prosvetnega društva 
in pevke Spominčica folklorne 
skupine Splošne bolnice Ptuj. 
Med slavnostnimi govorniki so 
se zvrstili župan Franc Pukšič, 
predsednica območne organiza

cije RK Ptuj Zalika Obran in 
predstavnica transfuzijskega 
oddelka Splošne bolnice Ptuj. 

Na slovesnosti so spregovorili 
o zgodovini organizacije in o or
ganiziranosti krvodajalstva v 
kraju, poročilo je podala 
prejšnja predsednica Marija 
Štumberger, ki je povedala, da 
se je v 50 letih delovanja organi
zacije zvrstilo 150 krvodajalcev, 
letno pa jih je darovalo kri od 20 
do 40. Točnih podatkov nimajo, 
saj je prej veliko krvodajalcev 
dajalo kri v svojih dt lovnih or
ganizacijah. Med aktivnimi 
krvodajalci pa izstopa Mirko 
Horvat, ki je daroval kri že 54 
krat in je na slovesnosti prejel 
priznanje in obesek RK. 

Med drugimi je priznanje pre
jela tudi Erika Maurič, ki vodi 
podmladek RK na OŠ Destrnik. 
Vsi skupaj pa se zavedajo, da je 
krvodajalstvo in delovanje RK 
vedno pomembnejše, kot je de
jal župan občine Destrnik -
Trnovska vas Franc Pukšič: 
'Glede na prisotne spremembe 
družbenega in gospodarskega 
sistema je delovanje RK, na 
žalost, vedno bolj potrebno, saj 
je vse več socialnih razlik, zara
di brezposelnosti, staranja pre
bivalstva in preveč liberalno 
materialno vodene države." 

Z m a g o Š a l a m u n 
V kulturnem programu so nastopili člani mlajše folklorne 
skupine PD Destrnik 
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N o v i z a k o n o k m e -
t i f s k i h z e m l j i š č i h 

7. - zadnje nadaljevanje 
• Kaj razumemo pod 
besedama "agrarne 
operacije" in kaj 
urejamo z njimi 

Beseda "agrarna" je izpeljana 
iz latinske besede "ager", ki po
meni polje oz. zemljišče, prav 
tako beseda "operacija" prihaja 
iz latinske besede "operatio", ki 
pomeni delo, izvajanje dela, 
poseg itd. Pod besedama "ag
rarne operacije" razumemo 
zemljiške posege. 

Z agrarnimi operacijami se 
urejajo kmetijska zemljišča za
radi izboljšanja kmetijskih 
zemljišč oziroma izboljšanja 
pogojev obdelave. 

V Z K Z so urejene tele agrar
ne operacije: 

a) medsebojna menjava kme
tijskih zemljišč; 

b) arondacija (beseda izhaja 
iz francoske besede arrondir = 
zaokrožiti) kmetijskih zemljišč 
ali slovensko zaokrožitev kme
tijskih zemljišč zaradi npr. us
tanovitve skupnih pašnikov, 
združene obnove ali naprave 
trajnih nasadov itd.; 

c) komasacija (beseda izhaja 
iz latinske commasatio = 
združevanje). Pod to besedo 
razume Z K Z najprej zložitev, 
nato pa ponovno razdelitev 
kmetijskih zemljišč med 
prejšnje lastnike, tako da dobi 
vsak čimbolj zaokrožena 
zemljišča; 

č) melioracija (beseda izhaja 
iz latinske besede meloratio 
kar pomeni izboljšanje). Iz
boljšanje kmetijskih zemljišč 
se doseže: z osuševanjem, na
makanjem in agromelioracijo. 
Med agromelioracijske posege 
štejemo npr. apnjenje, krčenje 
drevesne zarasti z grmičevja, 
ureditev gorskih pašnikov itd. 
• Kdo da pobudo za 
agrarne operacije 

Pobudo dajejo ob pomoči 
kmetijske pospeševalne službe 
lastniki kmetijskih zemljišč 
oziroma njihove skupnosti. 
• Ali se agrarne 
operacije lahko 
izvedejo tudi proti volji 
lastnikov kmetijskih 
zemljišč 

Da, vendar samo ob pogojih 
in po postopku, ki ga določa 
Z K Z . 
• Pristojnost upravne 
enote in ministrstva, 
pristojnega za 
kmetijstvo 

Pristojna upravna enota: 
a) izda potrdilo o tem, da gre 

za medsebojno menjavo kme
tijskih zemljišč, 

b) o predlogu za arondacijo 
odloča v upravnem postopku, 

c) uvede komasacijo in vodi 
komasacijski postopek. 

Minister za kmetijstvo pa 
uvede melioracijo. 
• Skupni pašniki (čl. 
99 - 105 ZKZ) 

Skupni pašniki so kmetijska 
zemljišča različnih lastnikov, 
združena v kompleks, namen
jena za skupno pašo živine 
pašnih interesentov na posa
meznem območju, ter poslopja 
in naprave na teh zemljiščih. 

Območje skupnega pašnika 
in območja, ki jim je skupni 
pašnik namenjen, določi up
ravna enota po predhodnem 
mnenju kmetijske svetovalne 
službe. Upravna enota vodi re
gister skupnih pašnikov, ki je 
povezan z bazo podatkov 
zemljiškega katastra. 

Skupni pašnik uporabljajo 
pašni interesenti, združeni v 
pašna, agrarna ali druge po
dobne skupnosti, ki se ustano
vijo s pogodbo, v kateri so zapi

sane medsebojne pravice in ob
veznosti v zvezi s skupnim 
pašnikom. K pogodbi je treba 
pridobiti soglasje upravne eno
te in overovitev podpisov pri 
notarju. Za uporabo skupnega 
pašnika sprejme prej omenjena 
skupnost pašni red, ki določa 
pravila rabe skupnega pašnika. 
K pašnemu redu je potrebno 
pridobiti soglasje upravne eno
te. 

Lastnik skupnega pašnika 
oziroma pravice do paše lahko 
proda ali da v zakup svoj delež 
v skupnem pašniku. 
• Inšpekcija 

Izvajanje določb Z K Z in 
predpisov, izdanih na njegovi 
podlagi, če se ne tičejo gozdov, 
nadzorujejo kmetijski inšpek
torji, ki morajo poleg splošnih 
pogojev za delo v državni upra
vi izpolnjevati tele pogoje: 
imeti morajo diplomo visoke 
šole agronomske, živinorejske 
ali biološke smeri in najmanj 5 
let delovnih izkušenj v kme
tijski stroki ter opravljen stro
kovni izpit za inšpektorja (166 
čl. ZKZ) . 

V 107. čl. Z K Z so določena 
zelo obširna pooblastila in 
pristojnosti kmetijskih inšpek
torjev, katerih pa se obdeloval
cem kmetijskih zemljišč, če 
obdelujejo kmetijska zemljišča 
v skladu s predpisi in kot dobri 
gospodarji, ni potrebno bati, 
pač pa je dobro njihova 
pooblastila in pristojnosti 
poznati. 
• Kazenske določbe 

V 108. čl. Z K Z je opisanih 
osem dejanj, ki so proglašena 
kot prekrški, za storitev oz. 
nestoritev teh dejanj pa je zag
rožena denarna kazen in to za 
pravno osebo od 150.000 do 
1.200.000 tolarjev, za posamez
nika pa od 15.000 do 120.000 
tolarjev. 

Tu želim omeniti , da je bivši 
Z K Z vseboval v štirih členih 
skupaj 20 dejanj, označenih 
kot prekršek oz. gospodarski 
prestopek, za storitev katerega 
so bile zagrožene denarne kaz
ni. V veliki večini pa so bile kot 
možni storilci predvidene le 
kmetijske organizacije in tako 
imenovane odgovorne osebe 
pri njih, le v nekaj primerih pa 
tudi posameznik. Ta dejanja -
prekrški v bivšem. Z K Z so vsaj 
nekatera različna od prekrškov 
v sedanjem Z K Z . Tako je npr. 
po bivšem Z K Z bil storjen 
prekršek in zanj zagrožena de
narna kazen za tistega zakupo-
dajalca, ki je sklenil zakupno 
pogodbo, s katero se je zakup
nina določila v obliki dela na 
kmetiji zakupodajalca ali v ob
liki deleža od pričakovanega 
pridelka oziroma predvidenega 
dohodka. Sedanji Z K Z takega 
zakupa ne šteje več za 
prekršek, čeprav tako kot bivši 
Z K Z tako zakupno pogodbo 
Šteje za nično. 

V sedanjem Z K Z je prekršek 
neobdelovanje kmetijskega 
zemljišča kot dober gospodar, 
medtem ko po bivšem Z K Z to 
ni bil. 
• Prehodne in končne 
določbe (čl. 110 - 121 
ZKZ) 

V teh določbah je predvsem 
določeno, katere določbe iz 
bivšega Z K Z in koliko časa še 
veljajo, po katerih predpisih se 
končajo po bivšem Z K Z že 
začeti postopki v raznih kme
tijskih zadevah itd. Določeno 
pa je tudi, da bodo podza
konski predpisi, predvideni v 
sedanjem Z K Z , izdani v enem 
letu po uveljavitvi tega zakona, 
do takrat pa ostanejo v veljavi v 
122. čl. našteti predpisi. 

Z A Č E T E K A K C I J E M O J A D E Ž E L A - LEPA, UREJENA IN CISTA 

i e f b s s o t f e / u f e f o v s f s / o v e n s f a * hm 
v ponedeljek, 2. junija, se je v vsej Sloveniji pričela letošnja 
akcija Turistične zveze Slovenije Moja dežela - lepa, urejena in 
čista, ki je namenjena izboljšanju kakovosti življenja, urejanju 
in varovanju okolja, ohranjanju domačnosti in gostoljublja, 
obogatitvi turistične ponudbe ter uveljavitvi in promociji Slove
nije. Njen pokrovitelj je ministrstvo za okolje in prostor. Soor-
ganizatorji pa nosilci panožnib tekmovanj. 

Novo v letošnji akciji je, da v 
njej sodelujejo vsi slovenski kra
ji, ne glede na to, ali so se prijavi
li ali ne. Skupaj jih je šest tisoč. 
Ocenjevali jih bodo po enotnih 
kriterijih, predstavljenih v po
sebni brošuri, ki je izšla v nakla
di tisoč izvodov. Prvo oceno si 
bodo kraji pridobili na občinski 
ravni, posebne komisije jih bodo 
ocenjevale na regijski ravni, na
jbolje ocenjene kraje na tej ravni 
pa bodo od junija do oktobra 
ocenile še posebne komisije Tu
ristične zveze Slovenije. Kraji 
bodo tekmovali v osmih skupi
nah: večja mesta, srednja in 
manjša mesta, izrazito turistični 
kraji, turistični kraji, kraji s pre
hodnim turizmom, izletniški 
kraji, hribovski kraji in drugi 
kraji. 

Glavni tajnik Turistične zveze 
Slovenije Alojz Šoster je pred 
začetkom povedal, da bodo letos 
prvič ocenjevali tudi kampe, iz 
prejšnjih let pa se prenaša tek
movanje oziroma ocenjevanje 
večjih in manjših zdravilišč, os
novnih šol in srednjih šol. Poleg 
tekmovanja za najbolj urejeni 
kraj v Sloveniji poteka še 22 
panožnih tekmovanj, v katerih 
tekmujejo policijske postaje, ca

rinarnice, banke, vojašnice, trgo
vine, železniške postaje, kopa
lišča in drugi. 

Vsebina tekmovanja krajev je 
urejenost krajev kot celote, ka
kovost turistične in gostinske ter 
druge ponudbe, kakovost 
življenja v kraju za prebivalce in 
goste, varovanje naravne in kul
turne dediščine, varovanje okol
ja in gostoljubnost. Ker je letos 
leto kulture v turizmu, bodo po
sebno pozornost namenili ure
janju objektov kulturne 
dediščine in njihove okolice ter 
objektov oziroma odprtih pros
torov za kulturne prireditve. Z 
vključevanjem vseh Slovencev, 
ustanov, podjetij in drugih je 
mogoče doseči želene rezultate, 
zato je poudarek na množičnos
ti, ki prinaša kvaliteto. 

Znak tekmovanja vseh slo
venskih krajev na področju tu
rizma in varstva okolja je golob s 
sloganom Slovenije "Moja dežela 
- lepa, urejena in čista". 

Tudi v letošnjem tekmovanju 
so ambicije Ptuja visoke, petkrat 
zapored osvojeno prvo mesto pa 
predstavlja še dodatno obvez
nost. 

M G 
D a b i b i l P t u j š e l e p š i - i z o b e š a n j e c v e i i č n i h p o s o d na 
P r e š e r n o v i . F o t o : K o a l 

BARBARIN 
MODNI KOTIČEK 

Srajia 
Srajca je identiteta novega 

stila. Modemi koncept 

vsakdanjega stila daje 

bistven poudarek udobju in 

dinamičnosti. Eleganten 

"NEW LOOK tvorijo izra

zito enostavne ideje^ »I 

Srajca oz. bluza ima Še naprej 
vodilno vlogo v garderobi. Z njo 
lahko spremenite vse. Samo en 
gumb odprt več na Muzi 
povzroči popolnoma novo for
mo^ ovratnik se podaljša, dekol-
te se poveča, če pa imate se 
občutek, da na sebi zaradi lah
kotnosti materiala ne nosite 
n i česar, je to vse, kar potrebujete 
za minimalistični videz. 
Zaprašene, nerazločne barve, 
vitka silhueta in detajli so pov
zeti po orientalski krojaški tra
diciji. To so predvsem majhni 

rokavčki z zaokroženo linijo ra
men, njihova dolžina je največ 
10 cm, linija je zelo poudarje
na, še posebej prsi. Material 
ima lesk satena, na njem pa so 
majhni vzorci, od vejic do 
različnih organskih, 

domišljijskih vzorcev. 

Klasičnq iduza je prosojna in 

popestrena z vidnimi všitki, ov

ratniki so majhni, stoječi, z za

okroženimi konicami. Elastični 

materiali nam nudijo oprijeto 

linijo brez všitkov. Barve, ki so 

še posebaj izpostavljene, pa so 

črna, bela, mornarsko modra in 

siva. 

Klasična srajca pa se zgleduje 

po kroju iz sedemdesetih. Tukaj 

si lahko privoščimo po svoji vol

ji ohlapen model s koničastim 

ovratnikom, manjšim ali 

večjim, fazono ali srajčni ovrat

nik. Te bluze nosimo najpogos

teje ven, torej jih ne tlačimo v 

Idače ali krilo. Mladi pa takšno 

klasično srajco lahko zavežejo v 

pas ali pod prsmi ali pa si za

prejo samo en gumb medprsmB 
Glavno je, da pokažete trebuh 

oz. popek, ki naj bi bil središče 

pozornosti letošnje mode. Tako 

vse Hlače in krila nosimo na bo

kih. 
B a r b a r « P l a v e č 

P T U J / DRUGA GENERACIJA ENOVITEGA USPOSABLJANJA 
Slovesna prisega vojakov 

v ptujski vojašnici je minu l i 
petek, 6. junija, slovesno pr i 
seglo 400 mlad ih vojakov dru
ge generacije enovitega us
posabljanja slovenske vojske. 
Nj im in več kot 1500 zb ran im 
so rodn ikom, prijateljem in 
znancem iz raznih koncev Slo
venije je zaželel dobrodošl ico 
poveljnik vojašnice, podpol
kovnik Jože Murko. Povedal 
je, da bodo konec junija prosla
vili 5. oble tnico, odkar je bil 
leta 1992 v Ptuju formiran ta
kra tn i 730. učni center slo
venske ter i tor ia lne obrambe . 

O d takrat je slovenski domovi 
ni priseglo že 14 generacij voja
kov učnega centra in dve gene
raciji enovitega usposabljanja. 
Slavnostni govornik, br igadir 
Ladislav Lipič , poveljnih 
vzhodnoštajerske pokraj ine, pa 
je poudar i l , da je ptujska 
vojašnica med najboljšimi v 
Sloveniji. Po svečani zaobljubi 
je mlad im vojakom v imenu 
mes tne občine Ptuj čestital še 
podžupan Ervin Hojker, j im 
zaželel pri jetno bivanje v Ptuju 
ter č imveč uspehov pr i us
posabljanju. 

- O M 
S l o v e s n o z a o b l j u b o j e p o d p i s a l o 4 0 0 m l a d i h v o j a k o ^ 
2 . g e n e r a c i j e e n o v i t e g a u s p o s a b l j a n j a 
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Kuharski nasveti 
Jagode 

Jagode spadajo v skupino mehkega jagodičevja in je najbolje, 
da jih takoj uporabimo, saj za shranjevanje v osnovni obliki 
niso najprimernejše. Po obliki, videzu in okusu so dovolj za
nimive, da jih lahko uživamo brez dodatkov, kot samostojno 
jed. Lahko jih uživamo tudi za zajtrk, saj v mnogih drugih 
deželah zajtrk začnejo z različnim sadjem ali sadnim sokom 
(džusom) in komaj za tem uživajo različne mesne in jajčne 
jedi. To je primemo sploh za tiste ljudi, ki čez dan nimajo 
pravega časa za dober topel obrok. 

V teh dneh jagode pogosto 
srečujemo kot dekoracijo pri 
različnih sladicah, tudi jagodne
ga sladoleda s koščki svežih ja
god ne manjka, vsekakor pa 
lahko iz njih naredimo še kaj 
drugega. 

Zelo pogosto pripravljamo ja
godno omako, ki jo pripravimo 
zelo hitro in enostavno. Jagode 
pretlačimo, dodamo po okusu 
sladkor, l imonin sok in nekaj 
kapljic konjaka. Če pripravljate 
omako za otroke, konjak izpus
tite in dodajte malo tekoče slad
ke smetane. Limonin sok doda
mo, če omake ne porabimo ta
koj. Lahko jo prelijemo čez sla
doled, sladice iz skute, jogurta 
in podobno. 

Tudi jagodno juho poznamo. 
Seveda to juho ponudimo hlad
no, ne toplo, in je pr imerna v 
poletnih vročih dneh. Pripravi
mo jo tako, da v vodo najprej za
kuhamo podmet iz škroba, da se 
pripravljena tekočina zelo na
rahlo zgosti. Nato vodo ohladi
mo in dodamo pretlačene jago

de. Čim več jagod boste dodali, 
tem izrazitejši okus boste dobili. 
Za okus dodamo še vino, slad
kor, l imonin sok, konjak. Vse 
skupaj dobro premešamo in po
nudimo hladno. Za jušni vložek 
pri sadnih juhah uporabljamo 
na koščke narezano sadje, iz ka
terega smo juho pripravili, sad
ni konkase oziroma grobo pret-
lačeno sadje, in ko smo juho že 
nalili v skodelico, damo na vrh 
žlico tolčene sladke smetane ali 
s tekočo smetano popišemo. 

Iz jagod pa si lahko pripravi
mo tudi jagodni frape. Pripravi
mo ga tako, da mleku dodamo 
malo tekoče sladke smetane, po 
okusu dodamo sladkor in pret
lačene jagode, dobro pre
mešamo in ohladimo. Nato 
pijačo nalijemo v visoke kozar
ce, v vsak kozarec damo kepico 
sladoleda in kocko ledu ter ta
koj ponudimo. Za dekoracijo 
lahko na rob kozarca zataknemo 
jagodo. 

Zaradi barvnega kontrasta in 
lepo ujemanje okusov jih pogos

to kombiniramo s skuto in jo
gurtom ter pripravimo lahke 
poletne sladice. 

Jagodno rezino pripravimo 
tako, da za podlago spečemo ta
nek biskvit, ki ga lahko obogati
mo z grobo sesekljanimi orehi. 
Spečeni biskvit ohladimo, ga po 
potrebi navlažimo s sladkano 
vodo, ki smo jo odišavili z ru
mom, in na biskvit naložimo po 
želji na gosto oprane in čiste ja
gode. Če so zelo velike, jih lahko 
prerežete na polovico. 

Kremo pripravimo tako, da 
ločimo trem jajcem rumenjak 
od beljakov, rumenjakom doda
mo 6 dag sladkorja, nato prilije-
mo 3 dl vrelega mleka. Posodo 
postavimo nad soparo in s šibo 
stepamo tako dolgo, da nastane 
penastna zmes. Nato odstavimo, 
dodamo 3 dag namočene želati-
ne in narahlo mešamo tako dol
go, da se do mlačnega ohladi. 
Dodamo 20 dag pretlačene sku
te, narahlo premešamo, dodamo 
še trd sneg beljakov s 6 dag slad
korja in 2 dl tolčene sladke sme
tane. Vse skupaj narahlo pre
mešamo in vlijemo na pripravl
jen biskvit z jagodami. Sladico 
postavimo za 1 do 2 uri v hladil
nik in ponudimo. Okrasimo 
lahko s sladko smetano, celimi 

jagodami 
ali jagodno 
omako. 

•> Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

P R I P R A V U A M A G . B O J A N S I N K O , S P E C . K L I N . P S I H . / 
NEKATERI DRUGI PROBLEM! DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 124 . N A D 

nekateri vidiki spolnosti 
ZELJA PO 
IZKAZOVANJU 

Konec 
Tud i področje spolnost i je 

zajel tekmovalni , r ivalitetni 
in s tori lnostni duh . Mnogo 
mlajših mošk ih ni povsem 
zadovoljnih s svojo spolnost
jo (nekater i menijo, da imajo 
premajhno spolovilo, drugi, 
da ne zmorejo dovolj dolgih 
spolnih odnosov, tretji, da jih 
ne morejo imeti tako dolgo, 
kot si jih želijo, ipd.). Večine 
te stvari n e skrbijo s a m e po 
sebi , pač pa jih je s t rah, da 
par tner ice ne morejo prav za
dovoljiti; bojijo se njenega 
posmehovanja , razočaranja 
ali p repros to ugotovitve, da 
so v spolnost i slabši kot nek 
njen prejšnji par tner . 

Seveda je jasno, da so razlike 
npr. v velikosti spolovila med 
moškimi (predvsem v neeregi-
ranem stanju), toda v erekciji 
znaša ta razlika največ 4 cm, 
kar pa je nepomembno. 

Posebno poglavje je dolžina 
spolnih odnosov. Tudi glede 
tega so razlike med moškimi. 
Na to vplivajo tako konstitu-
cionalni kot nevrovegetativni 
in psihološki dejavniki. Ne gre 
samo za razlike med moškimi, 
tudi pri istem moškem pride 
enkrat prej , drugič pa pozneje 

do izliva. Važno je tudi vedeti, 
da večina moških lahko po
daljša trajanje spolnih odno
sov, pri čemer se posložiijejo 
najrazličnejših tehnik. 

Optimalni čas trajanja spol
nih odnosov se ne da izraziti v 
časovnih enotah, pač pa v 
stopnji zadovoljstva obeh part
nerjev. Nekateri imajo ure tra
jajoč spolni odnos, pa sta part
nerja nezadovoljna, druga za
konca pa že po minuti 
dosežeta oba orgazem in se ne 
počutita prav nič prikrajšana. 
Ožji spolni odnos brez predi
gre traja v poprečju pet do de
set minul in tudi poprečna 
žena v tem času ob primerni 
predigri doseže orgazem. 

Pogostost spolnih odnosov 
varira od para do para, odvisna 
pa je od starosti. Obsežne an
kete kažejo, da imajo mladi 
pari v povprečju tri do štiri od
nose tedensko, pri starosti 
šestdeset let pa enkrat teden
sko ali pa dvakrat mesečno. 

Tudi doživljanje pri orgaz
mu je relativno, saj so ankete 
pokazale,da le 18% poročenih 
žena in 8% moških pri tridese
tih letih doseže pri istem spol
nem odnosu večkratni orga
zem. Mnogi moški so tudi pre
pričani, da je za zadovoljiv 
spolni odnos potrebna "totalna 
"erekcija, in so negotovi, če pri 
njih ni tako - seveda imamo 
tudi tu opraviti z napačnimi 

predstavami. 
Nezadovoljstvo moških s 

spolnostjo zaradi napačnih 
siorilnostnih predstav se kaj 
rado pokaže v širših psihosoci-
alnih odnosih do nasprotnega 
spola. Laž, bahanje, valiiev 
krivde na žene, kompenzaio-
rično poniževanje in omalo
važevanje žensk, beg od ene do 
druge, podzavestno iskanje in 
napihovanje pri ženi so ena 
plat. Po drugi plati so zanje 
značilni negotovost, sramežlji
vost, samorazvrednotenje, za
vist, nespontanost, ne-
sproščenost ipd. Večkrat je 
opaziti, da moški, ki trpijo za
radi občutka spolne manjvred
nosti, to skušajo nadomestiti z 
uspehom na drugih področjih. 
Želje po izkazovanju v spol
nosti so pri moških močno za
koreninjene. Toda tudi ženske 
zanje niso imune, čeprav je 
njihovo izkazovanje drugačno. 
Koketnost, pretirano lepo-
tičenje, hvalisanje pred prija
teljicami, poskus prevzeti pri
jateljicam njihove fante, 
norčevanje iz moških in nez
vestoba so le del napačnega 
erotskega in seksualnega sa
mopotrjevanja nekaterih 
žensk. 

Naslednjič pa o vplivu sta
ranja in starosti na duševno 
zdravje. 

Krvodajalci 
27. maj: Miian Vervega, Jurovska c. 11, 
Lenart; Albert Frčeč, Apače 246; Janez 
Mlinaric, Nova vas pri Markovcih; Ivan 
Emeršič. Draženci 76/b; Ivan Šibita. 
Apače 250: Dušan Krajnc, Aškerčeva 
10, Ptuj; Stanko Munda, Lačaves 60; 
Jože Reš. CMD 10, Ptuj; Jože Muzek. 
Muretinci 57; Anton Zajko, Pobrežje 
86/a; Peter Nahberger, Župečja vas 20; 
Anton Zupanič, Skorba 26/a; Miran Gaj-
ser, Gerečja vas 75/a; Miran Jerenko, 
Lancova vas 41: Štefan Vogrinec, Po-
povct 17/a; Bojan Verdenik, Krčevina pri 
Vurbergu; Janez Selinšek, Stogovci 5/a; 
Jože Lenart, Žabjak 59; Štefan Oončec, 
Ul. N. Tesle 3, Kidričevo; Jože Horvat. 
Poljska C. 18, Ptuj; Stanko Jus, Rujska 

Gora 2; Marjan Avbel, Majšperk 76; Da
nilo Gojkošek, Trnovec 1/a; Franc Pre-
log, Markovci 52; Alojz Zoreč, Minoritski 
trg 4, Ruj; Aleš Krajnc. Pleterje 26; 
Zvonko Kolednik, Ul. 25. maja 3, Ruj; 
Franc Turnšek. Apače 140; Iztok Kojc, i 
Volkmerjeva 27, Ptuj; Davorin Lubej, B. 
Kraigherja 11, Kidričevo; Slavko Ljubeč, 
Nova vas 73/a; Slavko Repec, Zg. Pris
tava 37; Evgen Muhič, Gorišnica 46; I 
Oorde Panzatovič, Tovarniška 3, Ki- ! 
dričevo; Stanislav Frčeč, Apače 242; 
Franc Kump, Senčak 11; Jože Herjavec, 
G. 4. julija 33, Spodnji Duplek. 
29. maj: Milan Vrabl, Sp. Hajdina 52,'a; 
Dušan Jeza, Rimska pl. 2, Ruj; Franc 
Lendero, Apače 287; Branko Lukman, 
Jurovci 5/a; Branko Forstnerič. Tržeč 
14; Miran Krajnc, Koračice 30; Zvonko 

Kolar, Apače 188; Drago Vugrinec, Dra
vinjski Vrh 3/d: Danilo Lendero, Apače 
104; Martin Potočnik, G. 8. avgusta 8, 
Ruj; Anton Vidovič, Lovrenc na Dr. pol
ju; Janez Muršec, Ločki Vrti 52/a; Zvon
ko Matijaško, Orešje 154; Marjan Valen-
ko, Moškanjci 19; Albin Avguštin, Lov
renc na Dr. polju; Leopold Krošt, 
Draženci 88/a: Darko Pintarič. Ul. 5. pre-
komorske 2, Ruj: Olga RohI, Sobettnci 
37/a; Milenko Bosak. Ul. B. Kraigherja 
25, Kidričevo; Darko Skok, CMO 11, 
Ruj; Cvetko Šprah, Kraigherjeva 16. 
Ruj; Mari(0 Planinšek, Osojnikova 1, 
Ruj; Kristina Žgeč, Kraigherjeva 21, 
Ruj; Mojca Gorjup, Pleterje 15/a; Miran 
Pest, Arbajterjeva 8. Ruj: Marjan Sa-
kelšek, Potrčeva 42, Ruj; Janja Toplak. 
Langusova 30, Ruj; Slavko Ktrbiš, 

Apače 45; Avguštin Ros, Planjsko 7; 
Kari Furek, Draženci 87/a; Miroslav 
Dobič, Mihovce 24; Francka Zajšek, 
Ptujska Gora 1/a; Borut Šalamun, Nova 
vas 101; Anton Jeza, Stanečka vas 8: 
Stanko Vajda. Gajevci 34; Bruno Sku-
ber, B. Kraigherja 26, Kidričevo; Janko 
Dovečar, Kraigherjeva 3, Kidričevo: Da
nica Bombek, Gajevci 29; Gorazd Inkret, 
Kraigherjeva 21, Ruj; Leon Zoreč. Gre
gorčičev drevored, Ruj; Albin Petrovič, 
Vareja 6; Darjan Predikaka, Lovrenc na 
Dr. polju 3; Janez Šilak, Slomi 16: Alojz 
Šeruga, Slovenski trg 3, Ptuj; Alojz Mag-
dič, Pršetinci 33; Mirko Šoštarič, Sodin-
ci 5/a; Vladimir Meško, Sodinci 78/a; 
Janko Zamuda, Ttbolci 55: Miran Šala
mun, Nova vas 101; Miri<o Moran. 
Kraigherjeva 26, Ruj; Alojz Veg, Sto

govci 15/a; Drago Arnuš, Kraigherjeva 
9, Ruj; Zvonko Auer, Mihovce 12: Vlado 
Beišak, Panonska 5, Ruj; Marjan Koc-
mut, Koritno 17; Branko Zaje, Kajuhova 
11, Kidričevo: Marjan Bezjak. Placerovci 
15/a; Vlasta Krajnc. Rimska ploščad 7. 
Ruj; Janez Kovačič, Breg 83; Franc Ma-
jertč, Sagadinova 13, Ruj; Božidar 
Drvar, Obrez 18; Žetjko Cmrečnjak, Ul. 
1. maja 6, Ptuj: Leon Pišek, Hotinjska c. 
75, Orehova vas; Leon Kozenburger, 
Pergerjeva 15, Ptuj; Oražen Kečkeš, S. 
Severja 15, Maribor; Karel Frangež, 
Brunšvig 51; Rudi Maroh, Osojnikova 5, 
Ruj; Danijel Ters, Rškovaul. 6, Orehova 
vas; Miran Trantura, Savinsko 22, Ma-
kote: Kristijan Krajnc, Prekmurska 40, 
Maribor; Alojz Gojčič, Starše 43; Albina 
Črnivec. Kvedrova 5, Rul. 

Tethik za upokojeme 
Društvo upokojencev 
Ptuj, Aškerčeva 9 

# V četrtek, 19. junija, ob 
10. uri srečanje upokojencev 
Slovenije v Celju, odhod avto
busa iz Ptuja ob 10. uri. 

# V soboto, 2 1 . junija, ob 
6.30 zbirališče na železniški 
postaji Ptuj - planinski izlet 
Ptuj - Šmohor - Ptuj. 

# V soboto, 21. junija, ob 9. 
uri regijsko tekmovanje upo
kojencev v šahu. 

# V nedeljo, 22. junija, ob 9. 
uri Stična 97 - udeležba na 
pevskem taboru, odhod avto
busa iz Ptuja ob 4. uri. 

P I S E : I N G . M I R A N G L U S I G / V VRTU * * V VRTU * V VRTU V VRTU * * V VRTU * * V VRTU 

M e s e c v rožniku rotimo tudi solainik! 
Vremenske razmere v letošnji pomladi so precej kolebljive, tako da so ugodnejše 
za razvoj rastlinskih glivičnih in bakterijskih bolezni kot pa za rast in razvoj kultur, 
ki jih gojimo v vrtu. Zemlja v pretekli zimi tudi ni dovolj premrznila, razni rastlinski 
škodljivci s o zato bolje prezimili, sedaj pa v povečanem obsegu ogrožajo rastlinje 
in ga ovirajo v rasti in razvoju. Uporaba pesticidov, ki jih uporabljamo kot posledi
co ogrožanja rastlin pred boleznimi in škodljivci, na rast in razvoj vrtnin ne delu
jejo vzpodbudno, zato moramo v takšnih razmerah rastline dodatno dohranjevati. 

Dognojevanje z organskimi in rudninskimi 
gnojil i pri večini kultur, ki j ih v vrtu goj imo, v času 
vegetaci je ni dovol j uspešno, ker so procesi 
preosnove hranil v t leh in v rastlini prepočasni . 
Namesto talnih gnoji l v pr imerih, ko rastl inam 
žel imo hitro posredovat i hranila, uporab imo list
na gnoj i la. Nekater im že znan im listnim gno j i lom 
se je na tržišču pridruži lo novo tekoče listno gno
jilo "bayfolan", ki g a je zaradi preproste jšega 
načina uporabe, vsebnost i vseh osnovnih za 
rastline potrebnih hranilnih snovi , še posebej mi
kroelementov, in hi t rega uč inkovanja pr iporočl j i 
vo uporabl jat i na vrtninah v rastnih razmerah, kot 
so v letošnji pomlad i . Bayfolan nanašamo na 
rastlinje sočasno s škropl jen jem s pesticidi. 
Meša se lahko s fungicidi in insekticidi z opozor i 
lom, d a pripravl jeno mešanico takoj uporab imo. 
Porabl ja se lahko na vseh kulturah, ki j ih v zelen
javnem, okrasnem ali sadnem vrtu go j imo in ki 
potrebujejo dodatno hrano. Z nj im škrop imo v to
liko škropl jenj ih, dokler ocenimo, d a j e rast l inam 
pot rebno dodajati hrano. Porabl ja se v 0,3-od-
stotni koncentraci j i . Bayfolan pospešuje rast 
rastlin in tvorbo cvetov, zbol jšuje zdravstveno 

stanje rastlin, povečuje vsebnost sladkorja v plo
dov ih in pospešuje zorenje. 

V SADNEM VRTU so se pri peškarj ih že precej 
razvili p lodiči . Pričenja se obdob je juni jskega 
trebl jenja p lodov, pri katerem lahko odpade pre
cejšen del pr ičakovanega pr idelka. Vzrok za 
trebl jenje je lahko nezadostna prehranjenost ali 
motnje v prehrani, če nekaterih snovi pr imanjkuje 
ali pa jih je preveč. Med izrazitejšimi vzroki za o d 
padanje je lahko pomanjkanje vlage ali suša v 
krajših ali daljših obdob j ih od cvetenja pa d o raz
vojne faze plodov, kot jo peškarji dosežejo d o 
konca juni ja. Na obseg trebl jenja oz i roma odpa
danja p lodov v t em obdob ju več ne moremo vpl i
vati, lahko pa z opazovanjem ugotov imo vzroke 
in te z ukrepi redne nege, usklajenim gnojen jem, 
obdelavo tal in varstvom pred boleznimi in 
škodlj ivci poprav imo in dopo ln imo, d a se juni j
sko trebl jenje p lodov ne bi v pr ihodnj ih letih po
novilo v obsegu , ko bi se lahko pričakovani pri
delek preveč zmanjšal . 

V sadnem vrtu sadne rastline redno škrop imo 
s fungic idi , d a prepreč imo okužbe z rastl inskimi 
gl ivičnimi boleznimi na mladih poganjk ih, ki so 

zrastli po zadn jem oprav l jenem škropl jenju. Pri 
izbiri škropiv smo posebej še pozorni na ka-
renčno dobo, to je d o b o trajanja in delovanja po
sameznega pr ipravka glede na sadne vrste, na 
katerih sadje že dozoreva. 

V OKRASNEM VRTU je še čas, d a na prosto 
sejemo vrste enoletnih cvetlic, ki naglo odrastejo 
in že v kratkem času po setvi zacveti jo. Portulak, 
okrasne sončnice in okrasni slak so pri nas že 
dobro znane in udomačene enoletne cvetl ice, ki 
posejane v skupinah lahko z lepim cvet jem in 
trajnim cvetenjem v okrasnem vrtu izredno učin
kovito izpopolni jo izpraznjena mesta in popestr i 
jo cvetl ične gredice. V pozni pomladi in v začetku 
polet ja je namreč vse manj vrst cvetlic, s katerimi 
lahko izpopoln imo takšne praznine. 

V g redo setvenico se jemo seme dveletnic: 
mačehe, fajgel jne, šabo nageljne, spominčice, 
marjetice in zvončnice, če j ih vzgajamo na 
d o m a č e m vrtu za sadike v jeseni. 

Krizanteme, ki j ih go j imo v vrtovih na prostem 
za cvetje v jeseni, b o d o razvile lepše in večje sve
te, če j ih dovol j zgodaj pr ičnemo pleti, redčiti ste
bla ter pincirati in odstranjevati zalistnike. 

V ZELENJAVNEM VRTU je razraščene tol iko 
zelene solate, d a bi mesec rožnik upravičeno 
lahko poimenoval i tudi mesec solatnik. Zado
vol jstva z dobro to krhke glavnate solate pa bo 
kmalu konec, saj bo ta del zgodn jega posevka 
prerastel v cvet in seme. Izpad bo nadomest i l po
sevek, ki smo ga opravil i že v začetku maja, to
krat s sortami solate, ki uspevajo, ne da bi takoj 

ušle v cvet in uspevajo tudi v daljših poletnih 
dneh. 

V juni ju se jemo vrste in sorte endivije ter 
radiča, ki j ih b o m o nabirali v jesenskih mesecih. 

Endivi ja je vrsta solate, ki ne obl ikuje glave, 
razvije le vel iko rozeto, kar ji podal jša rastno 
d o b o za osemenitev. To lastnost endivi je odl ično 
izrabimo za pridelek zelene solate, ko je le-te 
malo. Sejemo jo na setvenico in si v 4 d o 6 tednih 
vzgoj imo sadike. Presajamo jo na razdaljo 20 do 
30 c m , lahko pa jo sejemo na stalno mesto in 
nato preredčimo. Sejemo jo večkrat v nekajdnev
nih presledkih, da si tako poda l jšamo čas spravi
la. 

Radič je precej razširjena in cenjena solatnica 
predvsem za porabo v jesenskem in z imskem 
času. Izbira sort je po obliki rozete in glavice, bar
vi listov, p redvsem pa namenu pr idelovanja zelo 
pestra. Radič za rezanje se jemo skozi vso vege
taci jsko dobo , ko so vremenske in talne razmere 
za kalitev. Se jemo g a v medvrstne razdalje 10 do 
15 c m . 

Radič za siljenje, sejemo v juni ju na medvrstno 
razdaljo 20 d o 40 cm, nato pa v vrsti preredčimo 
na 3 do 5 c m , da se do ok tobra razvijejo koreni, 
primerni za siljenje pozimi. 

Glavnati radič sejemo juni ja. Ko razvije 4 d o 6 
listov, ga presajamo v razdalji 30 c m . Do jeseni 
se bodo razvile - odvisno o d sorte - okrog le ali 
podo lgovate glavice, ki so izvrstna solata iz 
d o m a č e g a vrta tudi v z imskem obdob ju . 

Miran Glušič, ing. agr. 
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S pesmllo po Nem&ll In Nix»]mnskl 
^niilo nedeljo, 1. Junija, so se z 9-dnevne in 3500 lan dolge 
pevske turneje po Nemčiji in Nizozemski vrnili člani 
0K)škega komornega zbora iz Ptuja, ki ga vodi Franc Lačen. 

pot so krenili v petek, 23. maja, v prvem delu turneje pa 
so najprej vrnili obisk mešanemu pevskemu zboru Alm-
rausch iz Hildna v Nemčiji, od ponedeljka naprej pa so ptuj
ski pevci pet dni gostovali še v Nizozemski. Tri tri dni so 
preživeli v mestu Zwolle, kjer so Jih gostili člani tamkajšnje
ga moškega pevskega zbora Groot, ki letos praznuje 80-letni-
co in s katerim so navezali stike leta 1995 med gostovanjem 
na festivalu vinskih pesmi v Madžarski. V petek zvečer so v 
loitedrali Peperbus v Zvvolleju imeli še uspešen skupni kon
cert s svojimi nizozemskimi gostitelji in pevskim zborom 
Soveib iz nemškega Niimberga. 

TRI DNI MED 
ZDOMCI IN 
NEMŠKIMI 
GOSTITELJI 

čeprav nas je v petek, 23. maja, 
nekaj po 19. uri zvečer ob odhodu 
iz Ptuja na pot pospremilo močno 
deževje, smo se v udobnem in kli
matiziranem Korošakovem neo-
planu kmalu posušili in ostali op
timisti. Na poti skozi Avstrijo nas 
je zajela noč, dež je ponehal, zunaj 
je postalo hladneje, v nas pa je 
kljub utrujenosti rasla nestrpnost, 
ki se nas loteva na vseh naših gos
tovanjih. 

Po nekaj krajših postankih smo 
po skoraj 1.200 km prevoženih ki
lometrih v soboto dopoldne nekaj 
pred deseto uro prispeli v srednje
veški Hilden in brez večjega iskan-

Df. Fr /ec , slovenski konzul v Nemčiji, si je skupaj z nami z 
zanimanjem ogledal razstavo petih slovenskih likovnikov v 
razstavnem prostoru Mestne hiše v Hildnu. Foto: M. Ozmec 

ja našli hišo, v kateri gosmje slo
vensko ktiltumo in športno 
društvo Maribor Hilden. Veseli 
smo bili prisrčne dobrodošlice 
naših zdomcev s predsednikom 
Alojzem Krofičem in predstavni
kov mešanega pevskega zbora 
Almrausch, ki so nas pričakali. Še 
bolj so nam nekaj trenutkov za 
tem prijale slovenske polke in 
valčki zdomskega narodnozabav-
nega ansambla "Statenberger mu-
sikanten" ter seveda sočne jedi z 
žara ter predvsem klepet o aktual
nih zadevah v domovini z rojaki s 
ptujskega območja Rudijem Mo-
horkom, Emestom Vidovičem, 
Friderikom Višinskim in drugimi. 

Po nastanitvi v hotelskih sobah 
so nas popoldne povabili v mestno 
hišo, kjer nas je sprejel hildenski 
župan Giinter Scheib, ki je sicer 
našim zdomcem v tem mestu pri
jazno nakolonjen, kot imietnostni 
Zgodovinar pa dobro pozna tudi 
Ptuj in njegovo okolico. Prijeten 
občutek nas je prevzel, ko smo na 
mestni hiši zagledali slovensko 
zastavo, ki je plapolala ob hilden
ski. Posebej smo bili počaščeni, 
ker se je sprejema udeležil tudi slo
venski konzul v Nemčiji dr. Boris 
Frlec iz Bonna in ker so obisk 
moškega komornega zbora iz r*m-
)a, kamor sicer vpisujejo le po
membnejše obiske, kot pomemben 
kultiuni dogodek zabeležili v zlato 
knjigo mesta Hilden. In ker smo 
pevci, smo se za doživetje zahvalili 
z ubrano pesmijo. 

Hildenski župan nas je opozoril 
še na en pomemben kultiuni do
godek iz Slovenije, zato smo si v 

pridičju mestne hiše z gostitelji 
ogledali še razstavo lunetniških 
del petih znanih slovenskih likov
nih ustvarjalcev: ptujskega kiparja 
Viktorja Gojkoviča ter slikarjev 
in grafikov Anke Krasna, Zmaga 
Jeraja, Otona Polaka in Vojka 
Pogačarja. Ker je do večera ostalo 
še nekaj časa, so nam gostitelji raz
kazal! nekatere zgodovinske zna
menitosti Hildna: rojstno hišo Fa-
briciusa Hildanusa, Eisengasse 
ter najstarejšo cerkev Reforma-
tionskirche sredi Starega trga. Po 
večerji so nam člani pevskega zbo
ra Alnu-ausch pripravili prijetno 
srečanje v njihovem "društvenem 
lokalu" pri Gemiidiche Ecke. 

In če smo bili prvi dan bivanja v 
Hildnu priča običajni ulični gneči, 
smo bili izredno presenečeni nad 
nedeljskim jutranjim mirom v tem 
mestu. Povedali so nam, da si po 
napornem delovnem tednu mnogi 

radi privoščijo podaljšan nedeljski 
počitek, večina pa jih konec tedna 
preživi na deželi. Tudi mi smo se z 
gostitelji odpravili iz mesta v Ber-
gische Land, kjer smo občudovali 
največji železniški most iz železne 
konstrukcije na svetu, 491 m dolg 
in 107 m visok Miinstein, ki bo ju
lija letos praznoval l(X)-lemico, 
odkar je v prometu in še vedno 
služi svojemu namenu. Po ogledu 
bližnjih lično urejenih vrtov in 
počitniških hišic pa smo ogreli 
duše in dlani 
udeležencev na 
pevskem 
srečanju treh 
zborov. Poleg 
našega komor
nega zbora so 
namreč na opol
danskem kon
certu zapeli še 
hildenski 
mešani zbor 
Almrausch in 
njihov gostujoči 
moški zbor iz 
nemškega Wup-
pertala. 

Po skupnem 
kosilu z gostitel
ji v prostorih 
društva AWO 
smo imeli v 
prostorih slo
venskega 
društva krajšo 
pevsko vajo za 
prvi večerni 
koncert, nato pa 
smo si privoščili 
popoldanski 

Slovenska pesem je zadonela tudi pod enim od 9 6 0 še 
delujočih nizozemskih mlinov na veter. 

počitek. Zvečer smo se odpravili v 
veliko dvorano ob cerkvi Friden-
kirche, kjer smo slovesnost ob 90-
letnici pevskega zbora Almrausch 
Hilden popestrili s pesmijo kakih 
130 pevcev treh pevskih zborov. 
Slovesnega koncerta sta se med 
številnimi gosti udeležila tudi hil
denski župan Gunter Scheib in 
slovenski vicekonzul iz Bonna 
Jožef Čire j. Po nastopu dekliškega 
in mešanega pevskega zbora Alm
rausch smo kot zadnji nastopili še 
ptujski komomiki; in nad našim 
petjem je bilo občinstvo še posebej 
navdušeno, saj je med neprekinje
nim ploskanjem vstala vsa dvora
na, tako da smo morali odpeti še 
dva dodatka. Čisto na koncu pa 
smo za obiskovalce pripravili še 
eno presenečenje, saj smo ob kla
virski spremljavi njihovega diri
genta Karlfrieda Tusselinana in 
pod taktirko našega dirigenta 
Franca lačna vsi trije zbori skupaj 
zapeli še nemško narodno pesem 
Klingen Lied, lange Nacht. 
Skupni večer in klepet ob bogato 
pogrnjenih mizah nam bo ostal še 
dolgo v spominu. 

Tretji in zadnji dan bivanja v 
Nemčiji smo v ponedeljek, 25. 

maja, dopoldne preživeli ob ogle
du bližnjih mest Solingen in Wup-
pertal, kjer smo doživeli nepozab
no vožnjo nad mestnim vrvežem 
in reko z znamenito dobro stoletje 
staro visečo železnico Wupperta-
ler Schwebebahn. Od svojih gos
titeljev, članov mešanega pevskega 
zbora Almrausch Hilden, pa smo 
se poslovili na pikniku v centru 
Wuppertala, na ploščadi pred blo
kom pri Christel in Walterju. Pred 
slovesom smo izmenjali nekaj spo
minskih daril in se med drugim 
dogovorili, da bomo sodelovanje 
ohranili in stopnjevali. Hildenčani 
so obljubili, da bodo v Ptuj prišli 
že septembra letos, saj se bodo 
udeležili našega festivala domače 
zabavne glasbe. 

BOG JE 
USTVARIL SVET, 
HOLANDCI 
NIZOZEMSKO 

Tako pravi star Nizozemski pre
govor in o tem smo se tudi sami 
prepričali že v ponedeljek popold
ne, ko smo se odpravili v Nizo
zemsko, ki je približno dvakrat 

Nepozabna vožnja nad mestom in nad reko z visečo vvuppertalsko železnico. 

večja od Slovenije in ima 12 pro
vinc. To je dežela tulipanov, 
tisočerih mlinov na veter, dežela 
rib, številnih kolesarjev, neštetih 
potokov, jezer, rek in številnih ka
nalov, po katerih plovejo ladje 
daleč v notranjost. Velik del 
ozemlja so iztrgali morju s polder-
ji, zajezovanjem, gradnjo kanalov 
in izsuševanjem, vendar o tem 
kdaj drugič. 

Po vožnji skozi Amheim, ki je 
znan po znameniti bitki iz 2. sve
tovne vojne, septembra 1944, smo 
popoldne preživeli ob ogledu mu
zeja na prostem. Het Nederlands 
Openluchtmuseum se razprostira 
kar na 44 hektarih površine in je 
tako obsežen, da med posamezni
mi postajami vozijo kar električni 
tramvaji. Prenočili smo v bližnjem 
lično urejenem podeželskem hote
lu. 

Tudi torek smo izkoristili za tu
ristične oglede Nizozemske. Do
poldne smo si z zanimanjem ogle
dali stari srednjeveški mesti 
Amersfort in Lelystad z muzejem 
gradnje Fleovolanda, popoldne pa 
smo doživeli glavno mesto Nizo
zemske Amsterdam v vsej njegovi 
lepoti, saj smo se v dobro uro traja
joči vožnji z ladjo po njegovih ka
nalih ogledali najpomembnejše 
znamenitosti, pa tuch večerjo smo 
si tam privoščili. 

Tretji dan Nizozemske smo si 
dopoldne ogledali napredno kme
tijo v St. Maartenu, ki se ukvarja z 
vzgojo čebulnic in kjer je pred leti 
preživljal strokovno izpopolnje
vanje eden naših mlajših pevcev 

Pevci iz Zwolleja so nam pred slovesom pričarali še nekaj nji
hovih enoglasnih ljudskih pesmi - v narodnih nošah in značil
nih nizozemskih coklah seveda. 

Samo Levstik. Skupaj s pevskim 
tovarišem Gianfrancom Zelenkom 
sta kot odlična vodiča dokazala, da 
poznata Nizozemsko, o njej pa sta 
povedala tudi veliko zanimivega. 

Vožnjo smo nadaljevali v smeri 
proti Den Heldru do obale Sever-
nega.morja oziroma Atiantika. Iz
redno zanimiva in vznemirjujoča 
je bila vožnja prek mogočnega 
gradbenega dosežka, 32 km dolge
ga nasipa oziroma jezu Afsluit-
dijk, ki povezuje Frizijo in otoka 

Wieringen v se
verni Nizozem
ski in je bil 
končan pred 100 
leti, prav na dan, 
ko smo si ga og
ledali, 28. maja 
1897. 

Popoldne, na
tanko ob dogo
vorjenem času -
ob 17. tiri - smo 
prispeli na 
končni cilj, v 
ZwoIle, kjer so 
nas pričakali ni
zozemski gosti
telji, člani 
domačega 
moškega pev
skega zbora 
Groot, ki letos 
praznuje 80-let-
nico delovanja 
in s katerimi 
smo se sprijatel-
jili pred dvema 
letoma na festi
valu vinskih pe
smi v Pecsu na 

Madžarskem. Z veseljem so nas 
nastanili po svojih domovih v 
mestu, okoliških krajih in vaseh 
in njihovo gostoljubje smo uživali 
vse do konca turneje. 

V četrtek, 29. maja, dopoldne 
smo si v spremstvu gostiteljev v 
krožni vožnji z značilno nizko 
rečno ladjo ogledali nizozemske 
Benetke - turistično vas Giethom 
ali po naše Kozji Rog. Ko smo 
med vožnjo zapeli, se je na obrežju 
zbralo kar precej tiu-istov, pa tudi 
mimovozeči čolni so ustavili, da so 
lahko pomiki prisluhnili. Popold
ne smo obiskali nekdanja otoka 
Schokland in Urk, ki sta danes 
del Doordoosten polderja, večer 
pa smo preživeli ob dobrotah 
odlične kitajske restavracije v no
vem industrijskem delu ZvvoUeja. 

V petek 30. maja, dopoldne so 
nas gostitelji povabili na ogled 
center Zwolleja in nekaj pomemb
nejših stavb oziroma cerkva. Do
volj časa smo imeli tudi za nakupe 
spominkov in daril, nekaj pred 
poldnevom pa nas je v mestni hiši 
sprejel podžupan Zwolleja Emst 
Reinhardt. V zahvalu smo - kot se 
spodobi seveda - zapeli. Popoldne 
smo se pripravlj^i na večerni kon
cert, ki se je pričel nekaj po 20. uri 
v izredno veliki in akustični cer
kvi Peperbus oziroma Liebfrau 
Kirche. Na skupnem koncertu 
treh zborov smo s pesmijo prosla
vili 80-letnico Groot mannenko-
or Zwolle, ki ga vodi Jos Vranken 
in so nastopili prvi. Drugi del 
koncerta so prispevali njihovi dol
goletni prijatelji, člani pevskega 

zbora Schwaig iz nemškega 
Niimberga, s katerimi smo pozne
je navezali stike tudi mi, v tretjem 
delu koncerta pa smo 10 pesmi od
peli še člani moškega komornega 
zbora Ptuj. Naš dirigent je bil z 
nastopom še posebej zadovoljen, 
saj je bilo očimo, da smo ta večer 
zablesteli s posebnim sijajem. Vse 
občinstvo je od zadovoljstva vstalo 
in nas nagradilo z dolgotrajnim 
ploskanjem ter si tako priborilo še 
dva pevska dodatka. 

Zadnji, peti dan turneje po Nizo
zemski smo sklenili z dopoldan
skim ogledom kraljeve rezidence v 
Apeldoomu s čudovito urejenimi 
kraljevimi vrtovi in palačo Het 
loo, za katero smo med petjem 
ugotovili, da je izredno akustična. 
Popoldne smo si ogledali še zani
mivi pristaniški, ribiški in 
predvsem turistični mesti Harde-
\vijk in Kampen. 

Polni prijemih vtisov, številnih 
poznanstev in pevskih prijatelj
stev smo se pred odhodom v do
movino zvečer udeležili še poslo
vilnega srečanja vseh treh zborov 
v eni tamkajšnjih restavracij. Po 
obilni večerji, ki so jo pripravile 
gospodinje naših gostiteljev, smo 
v slovo zapeli še nekaj pesmi, na 
pot pa smo krenili ravno takrat, ko 
je postalo najprijemeje, opolnoči. 
Proti domu smo se v r a ^ i s prijet
nimi občutki, saj je bila to zagoto
vo ena najlepših, najdaljših, pa 
tudi vsebinsko najbogatejših pev
skih turnej moškega komornega 
zbora Ptuj. O tem in še o čem pa 
morda še kdaj drugič. 

M . O z m e c 

file:///vijk
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T E D N I K O V K L E P E T / N O V I PREDSEDNIK LOVSKE ZVEZE SLOVENIJE JOŽE STRLE 

" / o v i l o s f je do lovstva v s t f N i f f kriHina'' 
v JUBILEJNEM LETU PRAZNOVANJA 90-LETNICE SLOVENSKE LOVSKE ORGANIZACIJE SE BODO ZVRSTI
LE ŠTEVILNE PROMOCIJSKE, KULTURNE IN STROKOVNE PRIREDITVE, S KATERIMI BO LZS OPOZORILA 
NA VLOGO IN POMEN LOVSTVA NA PREHODU V NOVO TISOČLETJE 

Na letošnjem občnem zboru LZS v Goriških brdih je bil iz
voljen nov upravni odbor, ki ga vodi Jože Strle iz Cerknice. 
Ob tej priložnosti smo ga na kratko povprašali o naj
važnejših opravilih in usmeritvah lovske organizacije. Zlasti 
opozarja na vrnitev ugleda, na spoštovanje lovske etike in 
lovskega tovarištva. Seveda pa je vedno znova aktualno 
vprašanje novega lovskega zakona. 

TEDNIK: Gospod predsednik, 
prevzeli ste vodenje slovenske 
lovske organizacije v zahtevnih 
časih tranzicije. Kaj lahko 
obljubite slovenskim lovcem, 
kako boste pomagali vrniti 
lovstvu pravi i ^ e d in veljavo in 
se otresti nepotrebne dnevne 
politike, ki očitno poskuša pro
dreti tudi v lovstvo? Kakšne so 
vaše ocene o dejanski nestran
karski obremenjenosti lovske 
oiganizacije in vaš pogled na 
uveljavljanje hmkcije nevladne, 
strokovne naravovarstvene or
ganizacije? 

"Tranzicija traja res že nekaj let, 
za nas lovce pbifieni to čas po
glabljanja organizacijskih, mo
ralnih, pravnih in drugih aktiv
nosti in odpravljanja težav, ki ta
rejo našo organizacijo. Ob svoji 
odločitvi, da sprejmem kandida
turo za vodenje slovenske lovske 
organizacije v naslednjem štiri
letnem mandatnem obdobju, sem 
vsekakor vzel v zakup vse te real
nosti ob vedenju, da dela ne bo 
zmanjkalo, vendar tudi to, da je v 
naših vrstah ogromno število čla
nov, ki so vedno pripravljeni po
prijeti za delo in da pri tem delu 
ne bom osamljen. 

Za povrnitev pravega ugleda in 
veljave lovstva v Sloveniji bo po
trebna angažiranost vsakega po

sameznega člana, lovske družine 
in vseh, ki so odgovorni za delo
vanje lovske organizacije. 
Večkrat smo na UO že ugotovili, 
da škoda, ki jo povzroči posame
zen član z izpadom v javnosti ali 
dejanjem, ki ga javnost obsoja, 
težko popravljiva tako moralno 
kot tudi materialno. Denar, na
menjen promociji slovenskega 
lovstva, je lahko vržen vstran, če 
naša organizacija take negativne 
izpade tolerira. 

Osebno bom skrbel, da bo UO 
LZS obravnaval prave aktualne 
probleme lovske organizacije, 
skupno bomo poiskali rešitve in s 
tem nudili oporo vsem tistim čla
nom in odgovornim v LD, ki 
bodo aktivni nosilci notranje pre
nove in oblikovanja pravih odno
sov med lovci. Iz povedanega je 
jasno, da je za povrnitev ugleda in 
veljave lovstva v Sloveniji odgo
voren sleherni naš član, čeprav je 
jasno, da je ta odgovornost premo 
sorazmerna z vlogo v sami orga
nizaciji. 

Vplivu dnevne politike se v lov
ski organizaciji najbrž ne bo moč 
v celoti izogniti, posebej v nave
zavi z nastajajočo socialno dife
renciacijo. Vse to še dodatno bre
meni našo notranjo konfliktnost, 

I tako da je nemogoče izgladiti vse 
notranje silnice in interese posa

meznih članov. Za uveljavljanje 
nevladne strokovne naravovarst
vene organizacije in s tem tudi iz
rivanje vpliva dnevne politike 
bom sam odločno dajal prednost 
stroki in strokovnosti, spošto
vanju lovske etike in naravo
varstvenim vprašanjem!" 
TEDNIK: Lovska organizacija 

praznuje 90 plodnih let, kar je 
priložnost za novo dokazovanje 
doma in v tujini. Kakšna ho 
strategija delovanja v jubilej
nem letu in kateri so dolgoročni 
cilji? 

"Za nami je res zelo plodnih de
vetdeset let organiziranega delo
vanja lovstva v Sloveniji. Ob tem 
visokem jubileju bomo izpeljali 
vrsto aktivnosti in manifestacij z 
namenom, da predstavimo širši 
javnosti naše delo in rezultate. 
Nekatere prireditve bodo pokaza
le kulturne aktivnosti - pevski 

zbori, rogisti, razstave, druga 
strokovna vprašanja - okrogle 
mize - do osrednje proslave de-
vetdesedetnice lovske organiza
cije v Sloveniji." 
TEDNIK: Kako v času priprav 

na novo zakonodajo, v katerih 
se zdi, da se kopja (že) lomijo 
prav na lovstvu. Kakšen zakon 
naj bi dobili in kdaj? 

"Vsaka zakonska sprememba 
mora izhajati iz analize obsto
ječega stanja oziroma pravne ure
ditve. Nekateri predlogi nove za
konske ureditve te analize ne vse
bujejo, kar je vsekakor posledica 
vpliva dnevne politike, ki ni pri
pravljena priznati pozitivnih 
izkušenj in tradicije slovenskih 
lovcev. Kakšen zakon naj bi do
bili, smo v lovski organizaciji po
kazali s pripravo predloga novega 
"zakona o divjadi in lovstvu", ki 
ga je vložil v sprejem državnemu 
zboru g. Z. Lešnik. To je predlog 
zakona, ki je nastal na osnovi 
analize obstoječega zakona, lov
ske tradicije in prakse. Njegova 
usmerjenost v jutrišnji dan izhaja 
iz strategije razvoja slovenskega 
lovstva, saj je to temeljni doku
ment programske usmeritve 
Lovske zveze Slovenije. Kakšen 
bo v končni vsebini novi zakon, 
težko rečem, storili pa bomo vse, 
da slovenski javnosti in tistim, ki 
o tem odločajo, posredujemo kar 
največ informacij v podkrepitev 
predlaganih zakonskih rešitev. 
Kdaj bomo dobili nov zakon, ni 
odvisen od nas, ocenjujem, da bi 
bilo možno to že v prihodnjem 
letu." 

M.Toš 

F O R M I N / MERJASEC O B ŽIVLJENJE 

Smm€imllst xm 
mko nmletol 

Ko je Ivan Bratuša iz Formina prišel v petek tako rekoč sredi 
noči na prežo, si ni mogel misliti, kaj ga čaka. Natančno eno j 
lut) je napeto opazoval povsem mimo in zaspano pokrajino] 
pod seboj in dan je ravno pričel zamenjevati noč, ko je? 
zašuštelo. Pogledal je na uro: 4.45. Ni mogel verjeti svojim^ 
očem, toda ni se motil. Zagledal je veliko žival in skozi; 
daljnogled se je prepričal, da ni svinja vodnica, pač pa merja-: 
sec. Torej primeren za odstrel. Nameril je in sprožil. Merjasec 
se je skokoma pognal v bližnji gozd, Ivan Bratuša pa za njim.^ 
Ko je prispel, merjasec ni več dihal. j 

To je bil prvi^ 
ustreljeni mer-^ 
jasec v 25-letnii 
lovski karieri* 
Ivana Bratuše.; 
V Lovski! 
družini 
Spodnje Ptuj-1 
sko polje - So-; 
betinci ga poz
najo namreč; 
kot izvrstnega! 
lovca lisic. -
Doslej jih je' 
ustrelil že! 
kakšnih 300. i 
Ivan Bratuša je; 
o svojem to-; 
kratnem ulovu; 
povedal, da] 
tehta kakšnih! 
120 kilogra-j 
mov, da je star J 
dve in pol doi 
tri leta in da gaj 
namerava po-i 
jesti skupaj z 
lovskimi prija-; 
telji. Pa dober; 
tek! 

/ v a n Bratuša s svojim ulovom. Foto LAURA M Z ( 

S L O V E N J A V A S / IVAN GASPAR Z NA
JSTAREJŠIM M O T O C I K L O M V SLOVENIJI 

Puh iz leta 1903 
Strasten ljubitelj oldtimerjev Ivan Gašpar iz Slovenje vasi 71 -
o njegovih zbirateljskih in restavratorskih sposobnostih smo 
poročali lansko leto - je po dveh letih intenzivnega iskanja re
zervnih delov, prenavljanja in čiščenja spravil v pogon enega 
najstarejših motociklov v Evropi, zagotovo pa najstarejšega v 
Sloveniji, saj je bil izdelan leta 1903. 

Ivan Gašpar s prenovljenim Puhovim modelom iz leta 1903 z 
zmagovalnim vencem okoli vratu in pokalom za prvo mesto na 
reliju oldtimerjev v Vukovarju. Foto: M. Ozmec 

Gre za enega prvih Puhovih moto
ciklov, PUCH Tip A 1903. s prostor
nino motorja 254 cm , dvema 
konjskima silama in 1500 vrtljaji v 
minuti. Kljub robustnemu videzu je 
motocikel težak le 56 kg, njegovi po
sebnosti pa sta ročno mazanje motor
ja ter direktni jermenski prenos. 
Janez Puh, avstrijski industrialec 

slovenskega rodu - njegova rojstna 
hiša je v Sakušaku - se je s tem mo
tornim kolesom, ki je dosegel takrat 
največjo hitrost 40 km na uro, uvelja
vil v Evropi in po vsem svetu. Nje
gov osnovni model so pozneje tako 
ali drugače posnemali vsi poznejši 
znani izdelovalci motociklov: NSU, 
Ducati, Laurin & Klemen in drugi. 

Ivan Gašpar je na svoj dragoceni 
prenovljeni primerek Puhovega mo-

tocikla izredno ponosen, saj je zanj 
povsod veliko zanimanje. Tako se je 
pred kratkim vrnil z velikega med
narodnega motociklističnega relija, 
ki je potekal 30. maja na podravski 
magistrali od Zaboka do Vukovarja v 
odlični organizaciji Oldtimer kluba 
Zabok. Med okoli 300 vozniki iz Ve
like Britanije, Finske, Nemčije, Av
strije, Švice, Italije, Madžarske, Polj
ske, Bosne in Hercegovine, Hrvaške 
in Slovenije je v kategoriji motoci
klov, starih prek 30 let, osvojil prvo 
mesto. To, da je progo prevozil brez 
težav in da je prvi prispel na cilj, pa 
je dokaz več, da je svoje restavrator
sko delo strokovno opravil. 

'OM 

C I R K U L A N E / N A TERENU S PA-
T R O N A Ž N O SESTRO KRISTINO LJUBEČ 

m^tt moieane in a u s o 
Kristina Ljubeč je patronažna sestra ali sestra na terenu že 16 
let, od tega dobrih trinajst let in pol pokriva cirkulanski teren. 
Skoraj ni hiše, kjer v tem obdobju še ni bila. Varovanci jo poz
najo, ona njih, praktično pozna družine, ki jih obiskuje, do po
drobnosti. Ne gre samo za bolezen, gre tudi za slabe in dobre 
strani vsakodnevnega življenja, za drobne skrivnosti, ki so varno 
skrite pri njej, veliko bolj kot pri kakšnem družinskem članiL 

Patronažna sestra na terenu ne 
celi samo bolezenskih težav, po
gosto je tudi socialna delavka, od 
katere nekateri pričakujejo tudi 
nemogoče. Kristina je letos bila že 
pred tem, da zapusti terensko delo 
in se zaposli drugje. Poleti še že 
gre, pozimi pa je veliko težav. Želja 
je bila, da bi odšla v dom upoko
jencev, imela pa je tudi možnost, 
da bi prevzela lažji teren v Ki
dričevem, vendar je na koncu zma
gala navezanost na dosedanji te
ren, na ljudi, ki jo poznajo in imajo 
radi in kjer jo sprejemajo kot 
družinskega člana. 

Naročila za delo dobiva v glav
nem iz zdravstvenega doma Cirku
lane, kjer dela nadvse priljubljena 
zdravnica dr. Mila Saftič, iz bol
nišnice Ptuj, iz zdravstvenih do
mov Ptuj in Maribor oziroma od 
tam, kjer imajo pacienti svojega iz
branega zdravnika, pa tudi iz kli
ničnega centra. Trenutno težkih 
bolnikov nima. Na terenu je njeno 
delo dajanje injekcij, merjenje da-
ka, prevezovanje, razgibavanje, po 
naročilu zdravnika pa tudi ogledi 
posameznikov na domu pred nje
govim obiskom. Dvakrat tedensko 
(ob torkih in četrtkih) so njeni 
obiski namenjeni dojenčkom. 

Dan na terenu pomeni za patro-
nažno sestro do deset in tudi več 
obiskov. Njeno delo je v glavnem 
kturativno. 

14. maja sem se patronažni sestri 
Kristini Ljubeč tudi sama pri
družila pri njenem delu. Med 7. in 
8. iu:o zjutraj potekajo priprave 
vseh patronažnih sester za delo na 
terenu. V tem času imajo tudi veli
ko papirnatih opravil, po vrnitvi s 
terena pa jih čaka tudi vnašanje 
podatkov v računalnik. 

Prvi obisk je bil pri Gabrovčevih 
v Dolanah, vzorni družini desetih 
otrok, o čemer smo že pisali. V 
Brezovcu Kristina Ljubeč vsak 
dan obišče mladega Jožeta Jerenca, 
ki se je hudo poškodoval v promet
ni nesreči. V Gruškovcu meri en
krat tedensko ali na štirinajst dni 
tlak Mariji Krajnc, ki je že nekaj 
časa v postelji in ki živi sama z 
možem Ivanom v sinovi hiši. Sa
motne vu:e jima pomaga premago
vati Štefka Jurgec, ki nesebično 
skrbi zanju, jima pere, kuha in 
čisti. Vsak dan poleti in pozimi 
prihaja k njima peš iz nekaj kilo
metrov oddaljenega Paradiža. Nju
na jesen življenja je kljub bolezen
skim tegobam lepa, saj imata lju
beče otroke, ki ju pogosto obisku
jejo in neneheno razmišljajo o tem, 
kako bi mami, ki je obležala pred 
dobrim letom, kar se da izboljšali 
kvaliteto življenja. Delo Štefke 
Jiu-gec je patronažna sestra izred
no pohvalila, saj je bolnica vzorno 
oskrbovana. 

Skrb za ostarele kmečke ljudi 
razkrije marsikateri problem. Ve
liko je namreč takih, ki nimajo niti 
kmečke pokojnine. Tisti pa, ki jo 
imajo, niso upravičenci do dodat
ka za tujo nego, čeprav bi jo krvavo 
potrebovali. 

Marija Korenjak iz Medribnika 
28 je ob prihodu patronažne sestre, 
ko ji je povedala, da ima danes s se
boj novinarko, vsa vesela izgovori
la: "Hvala bogu, da ste prišli." Lani 
je hodila še po berglah, sedaj pa je 
v postelji. Ponoči je mimo spala, je 
povedala, noge je niso bolele, ker 
je dobila dobre tablete, ki ji poma
gajo. Patronažna sestra ji je izmeri
la dak, dogovorili sta se, da jo 
kmalu obišče zdravnica, da se bos
ta dogovorili o nadaljnjem poteku 
zdravljenja. Ker sama več ne more 
delati, je večino 8 ha velikega po
sestva že razdelila. Ima pet otrok, 
trije so v Nemčiji, dva pa v Mari
boru. Sin, ki je v Mariboru, jo sko-

Patronažno sestro Kristino 
Ljubeč smo v fotografski ob
jektiv ujeli tik pred odhodom 
na teren. Foto: M. Ozmec 

raj vsak dan obišče. Nujno pa bi, 
pravi, potrebovala žensko, ki bi ji 
kaj sktihala in počistila. 

Na obisk patronažne sestre je v 
Medribniku čakala tudi že Marija 
Kolednik, ki ji Kristina vsak drugi 
dan razgibava nogo. Prepričana je, 
da če ne bi bilo razgibavanja, bi 
imela že trdo nogo. Poškodba ji 
onemogoča, da bi hodila dlje časa. 
Zmore pot do hleva, do gostilne v 
neposredni soseščini, več pa ne. 
Zato pa veliko čita, pri tem pa se ji 
rada pridruži vnukinja Barbara. 

Anton Gomilšak v Čirkulanah je 
dobil tega dne edino injekcijo, ki 
je bila sestri naložena z naročilni
co. Pri njem sva ostali pol lu-e, toli
ko je namreč po injekciji potrebno 
počakati na morebitne reakcije. Te 
ni bilo, čeprav je zelo zgovornega 
vnučka Uroša zelo skrbelo, ali bo 
dedi jokal zaradi injekcije. 

Na Pristavi sva se ustavili pri 
Kokolovih, kjer sestra ob torkih in 
četrtkih razgibava hčerko Terezi
jo, ki je že šest let v postelji. Zanjo 
vzorno skrbi 82-letna mati, poma
gajo pa ji tudi drugi domači. 

Pri Mariji Zuran je bilo potrebno 
opraviti prevez. Tudi pri tej bolni
ci se pozna, da zanjo vzorno skrbi
jo, predvsem pa je skrb na ramenih 
hčerke Anice Arnejčič. Anica je 
zaradi tega tudi pustila službo, da 
jo lahko neguje, čeprav si želi, da 
bi lahko hodila v službo. 

V Čirkulanah pa sta tisto sredo 
patronažno sestro nestrpno čakala 
tudi zakonca Terezija in Jakec 
Emeršič, ki sta lani slavila 65-let
nico poroke. Zanimalo me je, 
kakšen je recept za tako dolg za
kon, pa sta mi povedala, da sta že 
včasih nervozna, se jezita drug na 
drugega, ker sta tudi že stara, je pa 
življenje kljub temu lepo. 

Tisti dan je bil na programu še 
en prevez, potem pa je modri fiat 
panda počasi začel ubirati pot pro
ti Ptuju. Površni vtisi o Halozah, o 
tolikokrat poudarjeni revščini tega 
območja, so po teh obiskih dobili 
drugačno podobo. Lahko povem, 
da Haloze (vsaj ta cirkulanski pre
del) niso revne, to je območje, ki je 
v zadnjih letih zelo napredovalo. 
Hiše so lepe, moderno opremljene, 
skoraj v vsaki je telefon in skoraj v 
vsaki berejo naš Tednik. V vsako 
hišo sem kot novinarka lahko 
vstopila, povsod sem bila prijazno 
sprejeta, kar je brez dvoma zasluga 
patronažne sestre, ki v njihove do
move vstopa kot prijateljica, kot 
človek, ki pomaga v takšnih ali 
drugačnih trenutkih. Dan s patro
nažno sestro na območju Cirkulan 
je prinesel polno spoznanj o ljudeh 
v teh krajih, njihovih življenjskih 
zgodbali, lepih in grdih straneh 
življenja. 

Majda Goznik 
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S L O V E N S K A B I S T R I C A / P O G O V O R Z DR. J A N K O M Č A R O M , PREDSEDNIKOM O B Č I N S K E G A SVETA 

ponovno želim opnrHlatl vse t i s t o , 
kor sem p o č e l vse žMlenle 
pr. Janka Čara, k i že dve in pol leti predseduje občinske
mu svetu v Slovenski Bistrici, poznamo nekoliko manj 
l̂ ot politika, bolj kot jezikovnega esteta, ljubitelja kultu-

pesnika in dobitnika nekaterih laskavih priznanj s 
tega področja ter predavatelja na Pedagoški fakulteti v 
\lariboru. Pc^vor z nj im je tekel o njegovi razpetosti 
0 ^ politiko in stroko. 

TEDNIK: Kako se človek iz 
jobrega predavatelja - slavista 
prelevi v politika? 
Dr. J anko Čar: "Tudi to se 

2godi. Nekoč nisem mislil, da bi 
zašel v politiko, vendar so me 
razmere okoli 1990. leta nekako 
prisilile in odločil sem se, da 
tudi sam prispevam svoj delež za 
ureditev razmer pri nas. V poli
tično areno sem prišel sorazmer
no 'neoborožen', vendar sem si 
kmalu pridobil toliko izkušenj, 
da sem svoje delo tako v okviru 
SKD kot tudi na občini, kjer 
predsedujem občinskemu svetu, 
lahko opravljal. Kako, pa naj 
presodijo drugi." 
TEDNIK: Po dveh in pol letih 

vodenja občinskega sveta brez 
dvoma nekaj t eh izkušnj že 
imate. 
Dr. J anko Čar: "Če primerjam 

svoje izkušnje s tistim, kar se do
gaja v drugih občinskih svetih, 
recimo v Mariboru, Radgoni, 
Krškem in še kje, ugotavljam, da 
je pri nas sorazmerno mirno in 
hujših pretresov doslej še ni bilo, 
čeprav je jasno, da med tistimi, 
ki so na poziciji, in onimi, ki so v 
opoziciji, vlada neka napetost, 
zato je seveda nujno, da prihaja 
do kritike. Vendar moram reči, 
da sem bil vse do nedavnega z 
delom občinskega sveta zadovol
jen." 

POTREBOVAU 

BIVEUKO 

VREČO DENARJA 
TEDNIK: Vi s te ' s tar ' Bi-

stričan, in ko govorimo o 
splošni sliki mes ta Slovenska 
Bistrica, bi vi lahko veliko po
vedali o "ostalinah preteklosti", 
to je o času, ko se je politika 
vmešavala v vse, od videza 
mesta, mestnega jedra do pro
meta, šolstva in še česa. 
Dr. J anko Čar: "Poudariti mo

ram, da je nova oblast dobila 
dediščino, ki ni bila razveseljiva. 
Vi sami ste že omenili nekaj teh 
vprašanj. Pa začniva pri prome
tu. Ko so se prejšnji veljaki 
odločili, da je potrebno na vsak 
način speljati promet skozi mes
to, češ da se bodo tod ustavljali 
turisti in v mestu puščali denar, 
se je zgodilo prav obratno. Mesto 
se je od vse gostejšega prometa 
Pričelo dušiti, v njem pa so se us
tavljali zelo, zelo redki turisti. 
To je neprijetni dolg, ki smo ga 
Prejeli. Z velikim trudom smo 
dosegli, da se je pričel na Devini 
graditi izvoz na avtocesto, ki bo, 
Upam, letos avgusta končan in 
tako se bo v mestu vsaj glede 
Prometa marsikaj spremenilo. 
Omenili ste tudi mestno jedro, 
'̂ i ga preprosto nismo znali prav 
zaščititi. Ko je mesto rastlo, bi 
•korali zgraditi neke vrste ob
voznico, samo jedro z nekateri
mi ulicami pa zapreti za promet. 
Tako bi ga lahko obvarovali in 
"i ga povsem drugače urbanis
tično uredili, kot je sedaj. Zdaj je 
v središču mesta vse »podrejeno 
spomeniku NOE, ki pa nekako 

sodi na glavni trg, temveč v 
P^rk, v neko lepše okolje, ne pa 
p je okoli njega sam beton in as-

^It. Danes ni več sledu o tistem 

prijaznem trgu pred vojno, ko so 
se od samostanske cerkve pa vse 
do mostu preko potoka Bistrica 
nizale lipe, ki so ustvarjale nekaj 
domačega, prijetnega in lepega. 
Omenili ste šolo. Sam sem začel 
učiti v Slovenski Bistrici 1960. 
leta. Takrat sta bili dve osnovni 
šoli, vendar se je zaradi osebnih 
nasprotij in vmešavanja politike 
zgodilo to, kar je še danes neka 
teža za mesto, da sta se ti dve šoli 
morali združiti v eno veliko, na
mesto da bi se bili samostojno 
razvijali vsaka zase dalje. Že na 
začetku se je pokazalo, da šola 
'velikanka' ne more tako uspeva
ti, kljub prizadevanju peda
goškega kadra. Razmere se 
slabšajo in z načrti nove devet
letne šole bi bilo nujno, da bi 
prišlo do nove šole. Žal pa se to 
ni zgodilo. 

V mestu je še vrsta drugih pro
blemov, med drugim tudi njego
va urbanistična ureditev. Na
mesto da bi se mesto enakomer
no širilo okoli starega jedra in bi 
se pozidalo tisto, kar je tu še 
odprtega, se je nenadoma začela 
širiti neka nova soseska proti 
Pohorju, skoraj kilometer iz 
mestnega jedra. Tako smo izgu
bili veliko najboljše zemlje, na
mesto da bi bolj pozidali severni 
in severnovzhodni del mesta, 
kar bi bilo primernejše tudi za
radi tega, ker je na vzpetini in bi 
bile takšne mestne četrti mnogo 
bolj sončne kot sicer." 

TEDNIK: Velik problem za 
mes to je tudi vojašnica. 

Dr. J anko Čar: "Preden je 
prišlo do prodaje dela vojašnice, 
je imela ta pod sabo kompleks, 
velik 12 ha. Seveda je bilo mesto 
okoli leta 1900, ko je vojašnica v 
takšni obliki nastajala, veliko 
manjše in je štelo le okoli 1000 
prebivalcev. Danes pa je stanje 
povsem drugačno in objekt se 
tako zajeda v mestno jedro ter 
oneinogoča njegov nadaljnji raz
voj. Že 1991. sem pritiskal na ta
kratno občinsko oblast, da bi po
spešila preselitev vojašnice izven 
mesta, vendar se niso dovolj zav
zeli in še naprej pritiskali na mi
nistrstvo za obrambo. Mislim 
pa, da je naša dolžnost, da po
novno opozorimo na to, kajti ob
voza okoli mestnega jedra ne 
bomo mogli urediti tako, kot bi 
lahko." 

GIMNAZIJA 
DRUGA OSNOV' 
NA ŠOLA 

TEDNIK: Problem Slovenske 
Bistrice je tudi srednja šola. 
Dnevno se iz Slovenske Bistri
ce, predvsem proti Mariboru, v 
različnih intervalih vozi med 
400 in 500 dijaki. Kaj je naredil 
sedanji občinski svet, da bi ti 
mladi ljudje ostali v domačem 
mestu in obiskovali splošno 
srednjo šolo? 

Dr. J anko Čar: "Tisti najpri-
mernejšii časi, ko so za kaj take
ga sijale najugodnejše zvezde, so 
mimo. V preteklosti, ne glede na 
to, kaj vse se je takrat dogajalo, 
bi do takšne šole bilo veliko lažje 
priti. Danes sta tu dve oviri. 
Prvič lokacija, drugič stavba. 

Sam vidim največjo možnost, če 
bi se vojašnica preselila, kar bi se 
moralo zgoditi glede na obljube, 
češ da se bo v dveh ali treh letih 
praviloma preselila iz mesta. Se
veda sedaj vsi molčijo, na mi
nistrstvu za obrambo pa se dela
jo nevedne. Na občinski upravi 
j e v pripravi študija o številu di-

Dr. Janko Čar, predsednik 
občinskega sveta v Sloven
ski Bistrici, mnogim bolj 
poznan kot odličen predava
telj na Pedagoški fakulteti v 
Mariboru 

Jakov, ki se vozijo dnevno iz 
občinskega središča, kajti natan
ko moramo vedeti, koliko mla
dih ljudi se vozi in katere 
srednje šole obiskujejo. Menimo 
pa, da bi brez težav lahko organi
zirali gimnazijo splošnega tipa z 
dvema paralelkama. Takšna 
srednja šola ne bi bila samo veli
ka olajšava za dijake in starše, 
ker bi se zmanjšali stroški šolan
ja, temveč bi dijakom prihranila 
dragocene ure, ki jih sedaj izgu
bijo čakajoč na avtobuse in na 
sami vožnji. Dve do tri izgubjen-
je ure dnevno pa predstavlja za 
dijake že kar problem. Vendar bi 
bila srednja šola dragocena tudi 
zaradi tega, ker bi pomenila 
močno kulturno ustanovo, saj 
mesto, ki ima srednjo šolo, diha 
kulturno povsem drugače kot 
tisto, ki tega nima. Glede na to, 
kako velik okoliš gravitira na 
Slovensko Bistrico in da se tudi 
sosednje Slovenske Konjice 
strinjajo, da bi takšna šola bila 
tukaj v Slovenski Bistrici, mis
lim, da si moramo še naprej re
sno prizadevati, da se to v dog-
lednem času tudi uresniči." 

TEDNIK: Kako pa komentira
te izjave nekater ih Bistričanov, 
češ svojega otroka pa v takšno 
gimnazijo ne bi dal? 

Dr. J anko Čar: "Vsak ima pra
vico presojati, v katero gimnazi
jo bo dal svojega otroka, vendar 
v naprej ne moremo ocenjevati 
ali pa obsoditi neke ustanove, ki 
še ni postavljena. Kljub temu pa 
lahko ugotavljamo, da so nekate
re manjše gimnazije, kot so v 
Ljutomeru ali pa Tolminu in še 
kje, zelo uspšne." 
TEDNIK: Ker sva že ravno pri 

šolstvu še vprašanje, kaj bo 
občina morala storiti po neiz-
glasovanem samoprispevku za 
gradnjo druge osnovne šole v 
mes tu Slovenska Bistrica? 

Dr. J an k o Čar: "Presenetilo 
nas je, da smo s tako tesno razli
ko izgubili referendum. Ne gre 
samo za moralno, temveč tudi za 
materialno škodo, saj to ni bilo 
zastonj. Težko pa je reči o vzro
kih, zakaj do izglasovanja ni 
prišlo. Menim, da je eden glav
nih vzrokov, ker se meščanstvo 
po svoji mentaliteti loči od 
podeželja, kjer so ljudje po kra
jevnih skupnostih mnogo bolj 

solidarni, mnogo bolj delajo 
skupaj in so pripravljeni sami 
tudi več prispevati, čeprav imajo 
manjše dohodke kot ljudje v 
mestu. To se je še posebej poka
zalo v mestnih krajevnih skup
nosti, kjer je mnogo mladih 
družin, pa ravno tod referendu
ma niso izglasovali." 

DOLGE SEJE 

OBČINSKEGA 

SVETA 
TEDNIK: Pa se vrniva k sejam 

občinskega sveta. Predvsem 
zadnje so izredno dolge, nekaj 
tudi zaradi dolžine dnevnega 
reda, nekaj pa zaradi razpravl
javcev, ki se neut rudno 
oglašajo. 

Dr . J anko Čar: "Vzroke za dol
ge seje vidim v dveh stvareh. 
Eno je, da so dnevni redi sej re
snično zajetni, saj obsegajo od 15 
do 20 točk. To ni nekaj izjemne
ga, saj vemo, da imajo dnevni 
redi po drugih občinskih svetih 
še veliko več točk dnevnega 
reda. Pri nas smo na zadnjih 
dveh sprejemali zaključni račun 
proračuna za leto 1996 in odlok 
proračuna za leto 1997. To pa so 
postavke, kjer je običajno več 
razprave. Strinjam pa se, da bi 
bila lahko tudi takšna seja z dol
gim dnevnim redom končana 
prej, če se ne bi vrteli okoli neka
terih postavk in prenadrobno 
iskali odgovore, ki so bili že tako 
ali drugače podani." 

TEDNIK: Pred nedavnim smo 
v v dnevnem časopisju brali 
krit ike o delu občinskega sveta 
in občinske uprave, izrečene 

na tiskovni konferenci ZL in 
DeSUSA. Kako bi jih koment i 
rali? 

Dr. J anko Čar: "Vsaka stranka 
ima pravico, da gleda drugim 
strankam, še posebej če so na 
oblasti, pod prste. To je povsem 
razumljivo in je bistvo demokra
cije. Moram pa reči, da sem bil 
tukaj malce neprijetno prese
nečen, ker je v kritiki, ki jo je po
dala ZL, nekako vse slabo in da 
nobena stvar ne velja. Mislim pa, 
da si takšne kritike občinski svet 
vendarle ne zasluži. Že to, da je 
ta občinski svet delal brez 
kakšnih afer in podobnega, kaže 
na to, da je delo teklo normalno. 
Seveda pa je potrebno dopustiti, 
da vsakdo, tudi neka stranka, 
presoja korake, ki jih nekdo na
pravi, ali so ali niso pravilni. 
Včasih je težko presoditi, ali je 
neki ukrep pravilen ali pa ne, 
dokler se posledice ne razkrijejo 
na koncu, ali pa da ena stran gle
da na neki problem tako, druga 
pa drugače in šele močni argu
menti za ali proti lahko to razja
snijo." 

STROKA MU JE 

LJUBŠA OD 

POUTII^ 
TEDNIK: Od dnevne politike 

bi se povrnila nazaj k dr. J anku 
Čaru, jezikovnemu estetu, lju
bitelju kulture, predavatelju in 
pesniku. Brez dvoma je to za 
vas veliko bolj vesela temat ika 
kot pa politika. 

Dr. J anko Čar: "Zagotovo bi se 
raje posvečal vsemu temu, kajti 
delo v občinskem svetu in tudi v 

predsedstvu krščanskih demo
kratov v občini mi jemlje dosti 
časa. Morda sem nekoč mislil, da 
v politiki ne bo tako, ampak se
daj vidim, da se je stvarem re
snično potrebno posvetiti. Seve
da ne mislim, da sem neza
menljiv in da bi v politiki moral 
vztrajati, ne domišljam si, da 
sem tako nujno potreben, da me 
v bližnji bodočnosti ne bi mogel 
kdo nadomestiti in zamenjati. 
Tudi želja, da bi se vrnil k tiste
mu, kar sem vse življenje počel, 
ukvarjal se z jezikom, kulturo, 
literarno in jezikovno kritiko, je 
nadvse močna. Zadnje čase sem 
žal moral večkrat ugotoviti, da se 
nisem mogel odzvati vabilom na 
razne simpozije in druga 
srečanja, ker sem bil na občini v 
okviru občinske politike preveč 
zaposlen z gospodarskimi in 
drugimi vprašanji." 
TEDNIK: Ko se bo vaše pred

sedovanje v občinskem svetu 
izteklo, boste politiko gledali 
od strani ali pa boste mogo še 
aktivno sodelovali v njej? 

Dr. J anko Čar: "Dokončno se 
o tem še nisem odločil, vendar 
menim, da je en mandat člove
ku, ki gre tja v drugo polovico 
šestdesetih let svojega življenja, 
več kot dovolj in je vse to potreb
no prepusti mlajšim. Ne rečem 
pa, da v občinskem svetu ne bi še 
sodeloval." 
TEDNIK: Pa vendar se boste 

veliko rajši ukvarjali s svojimi 
mirnejšimi konjički? 

Dr, J anko Čar: "To pa vseka
kor." 

Vida Topo/ovec 

y spomin Andreju Hernii 
27. maja je umrl Andrej H e m -

ja, lončarski in pečarski moj
ster na Ptuju, ki je prav temu 
mestu in najširši okolici vtisnil 
neizbrisni pečat. Šolarji števil
nih generacij so ga poznali 
predvsem po tem, ker je vedno, 
brez kakršnih koli zadržkov 
razkazoval delavnico in veliko
krat pokazal, kako se na 
lončarskem kolesu s spretnim 
oblikovanjem rojeva posoda, 
kako se barva, lošči in krasi. 
Zraven spretnih rok je mojster 
Hemja imel tudi izostreno oko 
za usklajenost barv in oblik. 
Imel je tenkočuten odnos do 
ljudskega izročila. 

Poznali so ga umetniki, ker je z 
neizmerno pozornostjo žgal nji
hove stvaritve in nekaterim bil 
tudi mecen. Dijaki, študentje, 
člani različnih društev so se 
spomnili nanj ob srečolovih in 
tombolah in nikoli jih ni 
razočaral. Poznali so ga priredi
telji obrtnih sejmov, razstav, ob 
proščenjih ... Poznali so ga šte
vilni obrtniki, radijci, televizij
ski snemalci, novinarji, pisci 
raznih člankov v revijah in zbor
nikih. Poznali so ga planinci kot 
ljubitelja planin in sponzorja. 
Poznali so ga številni drugi, ker 
je bil odprtih oči, pozornih ušes 
in šaljivega nasmeha - prešer-
nost, delavnost in odprtost rav
nic ormoškega polja, od koder je 
bil doma, so ga spremljali vse 
življenje. 

Poznali so ga na kulturnih pri
reditvah in koncertih, rad je 
imel glasbo, skupaj s svojimi 
najbližjimi smo se velikokrat 
srečevali na koncertih starih 

mojstrov, vendar nikoli v prvi 
vrsti. 

Mojstra Hernja pa smo lahko 
poznali zato, ker ni takoj po dru
gi svetovni vojni, ko ni bilo 

Mojster Andrej Hernja v svoji delavnici. Fotografija je iz ko
ledarja Stari dobri mojstri za leto 1997. Mojster Hernja pred
stavlja maj, svoj zadnji maj. 

lahko, zamenjal svojega poklica 
za kaj bolj času obnove potreb
nega, in svojega poklica ni za
menjal za kaj bolj dobičkanosne-
ga v časih, ko obrt ni bila pril
jubljena. Do zadnjega dne je de
lal tako kot celo življenje. Bil je 
sam svoj šef, računovodja, mane-
gar, oblikovalec, zidarski 
pomočnik, obdelovalec gline, 
kurjač,. . . vedno skupaj s sopro
go in najbližjimi. 

Gospod Hernja je poznal vse 
šolske stavbe daleč naokoli, poz
nal je skoraj vsako hišo v starem 

mestnem jedru Ptuja. Pri svojem 
delu je srečal marsikoga, videl 
marsikaj lepega, pa tudi malo 
manj lepega, vendar je ostal 
Mojster Andrej, pisano z veliki

mi črkami. Njegove krušne peči, 
kamini, oljenke, pekači, vaze, 
piščalke in nepogrešljivi petelini 
za slemena streh bodo ostali od 
Ptuja do Ljubljane, od Ormoža 
do Varaždina, po širnih Sloven
skih goricah in Halozah. 

Mojster Andrej Hernja, veliko 
ste učili, še več delali, vaši izdel
ki bodo še dolgo kljubovali času, 
glede na to, kako veliko svojega 
znanja ste posredovali drugim, 
pa tudi vaša obrt z vami ne bi 
smela umreti. 

Kristina ŠamperI Purg 
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Driamo tekmovmie psov 
Vsoboto, 7. junija, je na Ptuju v organizaciji K i n o l o š k a 
društva Ptuj potekalo 7. tekmovanje za državno prvenst
vo v agilitiju ter 5. kvalifikacijska tekma za državno re
prezentanco. Udeležilo se ga je 52 tekmovalcev s psi iz 
Slovenije in sosedine Hrvatske. 

Po posameznih razredih so 
dosegli najboljše rezultate tile 
tekmovalci: agi 1 - mini: 1. 
Anja Prebil , K D Agility Ilirija, 

2. Krist ina Pavlin, K D Aj
dovščina, 3. Sandi Fratnik, K D 
Vrtojba; agi 1 - standard: 1. 
Sara Maravič, KOSSP Zagreb, 

2. Silvo Sirca, K D Ajdovščina, 
3. Mirja Lapanja, K D Agility 
Ilirija; agi 2 - mini: 1. Jana Pla
huta, K D Ajdovščina, 2. Niko-
lina Kolano, KOSSP Zagreb, 3. 
Primož Ivanič, K D Ajdovščina; 
agi 2 - standard: 1. Bernard 
Primožič, K D Škofja Loka, 2. 
Cvetka Gorjan, K D Aj
dovščina, 3. Igor Cebek, K D 
Ptuj. 

V neuradnem delo tekmovan
ja "gambler" za pokal kurenta je 
med manjšimi psi (razred 
MINI) zmagala Tina Guberinič 
iz K D Maribor ter med večjimi 
psi (razred STANDARD) Sara 
Maravič iz KOSSP Zagreb. Obe 
tekmovanji je sodil Sašo NO-
vak, sodnik iz Domžal. 

In kaj sploh je agiliti? To je 
precej nova športna disciplina, 
v kateri tekmujeta vodnik in 
pes. Tekmovanje poteka na par-
kurju, kjer so postavljene raz
lične ovire: preskoki, tunel, sla
lom, gugalnica, obroč, most, 
plezalna steza, miza in viadukt. 
Vodnik s povelji in znaki 
usmerja psa v pravilnem zapo
redju preko ovir, ki jih morata 
premagati v čim krajšem času s 
čim manj kazenskimi točkami 
(dotik ob preskoku, nepravilno 
izdelane kontakne cone, 
izpuščena palica pri slalomu). 
Sodnik za vsak parkur določi 
s tandardni čas, po preteku ka
terega dobi tekmovalec za vsa
ko prekoračeno sekundo dodat
no kazensko točko, ter maksi
malni čas, ki ga ne sme preko
račiti, sicer je izločen iz tekmo
vanja. V vsakem razredu se iz
delata dva teka, točke se sešte
vajo. Tekmovalec z najmanj ka
zenskimi točkami je zmagova
lec. Pes, ki se v enem teku tri
krat izogne oviri, je prav tako 
izločen iz tekmovanja. 

Leonida Ozimek 

PTUJ / KROS NAJMLAJŠIH 

Pri vrtcu v Raičevi 2 na Ptuju so 
v petek izvedli 18. medobčinski 
kros malih šolarjev, ki so se ga 
udeležili najboljši mali tekači iz 
vseh enot Vzgojnovarstvenega 
zavoda Ptuj. Pomerili so se v 
teku na 500 metrov. 

Med 61 deklicami je zmagala 
Monika Šmigoc pred Mašo 
Rihtar, obe iz Ptuja, in Jano Za-
vec s Hajdine, med 66 dečki pa 
Uroš Krajnc s Hajdine pred Kris
tijanom Lenartzom z Rogoznice 
in Alešem Avguštinom s Hajdine. 
Ekipno so bile najboljše deklice iz 
vrtca na Potrčevi 9 pred vrtcem 
Med vrti 11 in Domavo, med 
dečki pa so bili najboljši Haj-
dinčani pred vrtcem Med vrti 11 
in vrtcem na Potrčevi 9. Vseekip-
no je zmagal vrtec Med vrti 11. 
Najboljši so prejeli pokale in priz
nanja, za vse udeležence in navi
jače pa so po krosu pripravili pik
nik. 

MZ 

Na prvem "zaresnem" tekmovanju. 

P R E J E L I S M O 

Š e o kidriievskem 
proračunu 
(Odgovor na članek v Tedniku dne 8. 5. 1997 pod naslovom »Sprejeli 
proračun, vreden 455 milijonov«) 
Predsedstvo in občinski svet Občine Kidričevo sta po proučitvi gradiva, 
ki je bilo obravnavano na seji občinskega sveta ugotovilo, da so navedbe 
v tedenskem pregledu radia Ptuj, objavljenem 4. 5. 1997, in članek v 
Tedniku, objavljen 8. 5. 1997 pod naslovom »Sprejeli proračun, vreden 
455 milijonov" neresnična. «neresnične in ne prikazujejo realnega na
mena porabe proračunskih sredstev, kot so bila sprejeta na občinskem 
svetu. »Zaradi celovitosti prikaza porabe sredstev v letu 1995 in 1996 
podajamo pregled po krajevnih odborih, ločeno sredstva proračuna in 
sredstva soudeležbe krajanov. 

K O L E S A R S T V O M 

mm w nrskom 
Za kolesarje je sezona v polnem zamahu. Zelo veliko 
dirk je in ptujski kolesarji so seveda zraven. V soboto so 
se udeležili v Krškem dirke, ki je štela v točkovanju za 
kriterij slovenskih mest in se v močni konkurenci solidno 
odrezali. 

Dečki so vozili dvanajst kro
gov v dolžini 16,8 kilometra. 
16. mesto je zasedel Bojan 
Potrč, 29. Aleš Kolednik, žal pa 
so morali odstopiti Matevž Za-
vec, Bojan Beišak in Denis Pe
tek. Pr i dečkih B so vozili devet 
krogov ali 12,6 kilometra, 15. 
mesto je zasedel Anej Ja-
bločnik, 28. pa Aljoša Beišak. 
Pri mlajših mladincih so vozili 
petnajst krogov ali 21 kilome
trov. Deveto mesto je zasedel 
Matjaž Finšgar, sedemnajsto pa 
Andrej Omulec. Pr i mladincih 
so vozili 24 krogov, ali 33,6 ki
lometrov. 11. mesto je zasedel 
Matej Marin, 12 Daniel Perša 
in 13 Iztok Kovačec. V katego
riji Elite so vozili 36 krogov ali 
50,4 kilometra. 15. mesto je za
sedel Mitja Mahorič 18 pa Mi
ran Kelner. Naj omenimo še to, 
da se točkuje vsaki tretji krog. 

V nedeljo so kolesarji v 
Krškem prav tako vozili na 
krožni dirki , krog pa je bil dolg 
18,6 km. Pri mlajših mladincih 
so vozili 4 kroge ali 73,6 km in 
14. mesto je zasedel Matjaž 
Finšgar. Na žalost je v drugem 
krogu moral odstopiti Andrej 
Omulec. Pri mladincih so vozi-

Iztok Kovačec pred startom 

li 6 krogov ali 108,4 kilometra. 
Zelo dobro je vozil Iztok 
Kovačec in zasedel šesto mesto, 
deseti je bil Matej Marin, šest
najsti pa Marjan Kelner. V ka
tegoriji Elite so vozili 8 krogov 
ali 147,2 kilometra ter z zelo vi
soko povprečno hitrostjo 47,2 
kilometra na uro. Štirinajsto 
mesto je zasedel Miran Kelner, 
šestnajsto pa Mitja Mahorič. 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

PLESNE NOVIČKE 

Uspešni plesalci PK Tango 
Plesalci p lesnega kluba T a n g o iz D P D Svobode Ptuj so se 

minu lo nedel jo udeležil i kvalifikacijskega p lesnega turnirja 
v Ljubljani, ki ga je pripravi l p lesni klub Urška , Mlad i ple
salci so dosegli dobre uvrst i tve v skoraj vseh kategori jah. | 

V s tandardnih plesih sta Elvis Lukač ič in Nataša Š imenko 
v kategoriji pionirjev D dosegla 2. mesto, pri mlajših mladin 
cih C Ivan Korošec in Maja Kaise rsberger 4. mesto, pri mla
dincih C D e n i s Go lob in N e n a Voda 3. mesto, prav tako irc:-
ja sta bila pri starejših mladincih skupine C Andrej Rupn ik in 
J e l e n a Vukovič , pri starejših mladincih C Pe te r P in ta r ič m 
Maja Klemenč ič . 

V latinskoameriških plesih sta v skupini 4)ionirjev D plesni 
par Lukačič - Šimenko osvojila 2. mesto, pri mlajših mladin- ] 
cih par Korošec - Kaisersberger 8. mesto, 12. sta bila v tej k;i-
tegoriji tudi Renato Korošec in Anja Vičar, pri mladincih C 
sta osvojila 2. mesto plesni par Golob - Voda in pri starc)Ših 
mladincih C Šesto Rupnik in Vukovičeva. 

TM 

P R E J E L I S M O 

Politaii 
lovilo v 
radarske 
pasti -
odgovor 
V zvezi s člankom, objavljenim v 
TEDNIKU dne 5. 6. 1997, z nas
lovom POLICAJI LOVIJO V RA
DARSKE PASTI, ki ste ga prejeli 
od bralke Marije Milošič, dajemo 
naslednja pojasnila in bi želeli, da 
jih objavite. 
Bralka Marija MILOŠIČ opisuje 
v svojem članku srečanje s policij
sko patruljo na lokalni cesti Ptuj -
Videm v naselju Turnišče, ko je 
bila na ravnem in p reg lednem 
delu ceste ustavljena zaradi preko
račene največje dovoljene hitrosti. 
Na tem delu ceste je hitrost ome
jena na 50 km/h. Policist radarist 
je z laserskim merilnikom hitrosti 
izmeril hitrost bližajočega se vozi

la, ki ga je vozila bralka, in ugoto
vil, da je vozila s hitrostjo 95 km/h 
in s tem kar za 45 km/h preko
račila največjo dovoljeno hitrost. 
Ker je bralka največjo dovoljeno 
hitrost prekoračila za več kot 30 
km/h , b o m o zoper njo podal i 
predlog za uvedbo postopka pri 
Sodniku za prekrške v Ptuju. 
Nikakor se ne moremo strinjati z 
navedbami bralke, da merilec hi
trosti postavljamo vsakodnevno 
na ta odsek ceste samo zaradi tega, 
da bi polni l i državni proračun. 
Policijska postaja Ptuj razpolaga 
le z e n i m mer i l ecem h i t ros t i 
MULTANOVA in enim ročnim 
laserskim merilcem hitrosti, s ka
te r ima opravlja mer i tve na 
območju policijskih postaj Ptuj, 
Zavrč, Ormož, Slovenska Bistrica, 
kraji meritev pa se določajo na 
podlagi analiz stanja prometne 
varnosti na določenih območjih. 
Merilcev hitrosti tudi ne skriva
mo, kot je opisala bralka; še pose
bej je to neizvedljivo z ročnim me
rilcem hitrost, ko mora policist 
stati neposredno ob robu vozišča 
in meriti v vozilo, kateremu hoče 
izmeriti hitrost. 

Policisti Policijske postaje Ptuj 
bodo ne glede na pomisleke bral
ke še naprej na odsekih cest, kjer 
se zgodi največ prometnih nesreč, 
izvajali meritve hitrosti in zoper 
voznike, ki ne bodo upoštevali 
omejitve, tudi ukrepali, saj se na 
naših cestah letno zgodi več kot 
1300 prometnih nesreč, vzrok za 
prometne nesreče pa je kar v 30 % 
neprilagojena hitrost. Ni naš cilj, 
da bi ujeli čim več voznikov, kot 
navaja bralka, temveč je cilj v tem, 
da se zmanjšajo h i t ros t i na 
določenih odsekih cest in s tem 
poveča tudi varnost udeležencev v 
cestnem prometu. 
Bralka pol ic i s tom očita tud i 
neažurnost oz. nedelo na t is t ih 
področjih, kjer bi bili bolj potreb
ni . Predvsem se njeno nezado
voljstvo kaže pri lu-ejanju prometa 
ob gradi tvi podvoza pod želez
niško progo. Zavedati se moramo, 
da so vsa gradbena dela potekala 
ob normalni obremenitvi prome
ta, sam promet čez Ptuj pa je že 
pred samo gradnjo bil močno ovi
ran zaradi vse večje gostote pro
meta , kar je tud i razlog za iz
gradnjo podvoza. V času gradnje 

smo za fizično usmerjanje prome
ta porabili več kot 500 delovnih 
ur, vendar pa zaradi obsežnosti 
nalog, ki jih opravlja Policijska 
postaja, prometa nismo mogli ure
jati 24 ur dnevno, kot bi to bila 
želja udeležencev v prometu. 
Na postavitev prometne signaliza
cije, predvsem tiste, ki omejuje hi
trost na določenih odsekih cest. 
Policijske postaje nima neposred
nega vpliva, saj h i t ros t določa 
upravljalec ceste, ki upošteva tudi 
pobude prebivalcev. 
Men imo , da Polici jska postaja 
Ptuj opravlja naloge v skladu z 
načrtom dela Ministrstva za no
tranje zadeve in v skladu z var
nos tno problemat iko na našem 
območju, saj smo s p rav i ln im 
p r i s topom v zadnjem letu 
zmanjšali število prometnih nes
reč z najhujšimi posledicami in s 
tem poskrbeli za varnejšo počutje 
občanov, ki živijo na območju, ki 
ga pokriva Policijska postaja Ptuj. 

Silvester Skok, inšpektor, 
komandir Policijske postaje 

Ptuj 
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/ i T L E T I K A / PRVO MESTO PTUJSKIH GIMNAZIJCEV V MARIBORU 

I f z p o c n i l i c f l i l r e z i i l f n f l 
y jvlaribcmi je bilo 22. maja področno prvenstvo v atletiki za 
srednje šole z mariborskega območja. Fantje ptujske gimna-
2ije so bili ekipno prvi, dekleta druga. Dosežek na letošnjem 
pncnstvu štejejo po besedah Lovra Bcraniča^ profesorja 
športne vzgoje na ptujski gimnaziji, za enega od boljših. Pri 
izbirnih treningih zanj se je posebej angažirala profesorica 
športne v/goje Tatjana Solina. 
V posameznih disciplinah so se 

izkazali: Matjaž Frangež, ki je bil 
s 176 cm v skoku v višino drugi, 
Aleš Bezjak, ki je v teku na tisoč 

Uspešni ptujsid gimnazijsid atleti. Foto: Kosi 

metrov dosegel drugi najboljši re
zultat, Renata Petek pa je bila v 
skoku v daljavo s 4,53 metra tretja. 
Ptujske gimnazijke pa so bile 
odlične druge tudi v štafeti 4 krat 
100 m. V njej so tekle: Nina Var-
jačič, Anja čolub, Mojca Grame in 
Renata Petek. 

Za Renato Petek kljub uspehu na 
področnem adetskem tekmovanja 
ostaja prva ljubezen rokomet, ki ga 
tudi trenira. Tudi v bodoče bo so
delovala na vseh adetskih tekmo
vanjih, ki se jih bo udeležila ptuj
ska gimnazija. Matjaž Frangež tre
nira sicer košarko, je pa aktiven 
udeleženec vseh šolskih adetskih 
tekmovanj. Drugo mesto je zanj 
veliko presenečenje, čeprav je na 
tihem upal, da bo na stopničkah. 
Šport bo tudi v bodoče ostal nje
gov konjiček v prostem času. Ta
kih vsestranskih športnikov, kot je 
Matjaž, j e še v ptujski gimnaziji 
veliko. Zal pa se skupaj z njim to 
šolsko leto od gimnazije poslavlja
ta še dva prava športnika, in sicer 
Sašo Gojčič ter Aleš Jagarinec. Vsi 
trije so bili stebri šolske košarkar
ske ekipe. Zaradi športa je po bese
dah Saša Gojčiča včasih trpela tudi 
šola. 

MG 

B O K S 

v soboto, 31. maja, je pod šotorom gostišča Vindiš v Lenartu 
potekala boksarska revija za prehodni pokal Slovenskih go
ric. Ta mednarodna revija je pritegnila okrog 300 gledalcev. 

V osmih dvobojih so se pomerili 
najboljši boksarji Slovenije, 
Hrvaške in gosti iz Romunije. Vsi 
dvoboji so bili kakovostni, posebej 
še med Zavcem (Tech center Ptuj) 
in Romunom Seirccom, Holcem 
(B.K. Ptuj) in Bistričanom 
Rožičem, Rašičem (Maribor) in 
Turukanom iz Romunije ter Bo

risom Horvatom (B.K. Ptuj) in 
Cederjem iz Slovenske Bistrice. 
Slednji je bil zelo kvaliteten in 

žirija je zmagovalcu Horvatu po
delila pokal ter ga proglasila za 
najboljšega boksarja revije. 

Ob tej slovesnosti so predstavni
ki BZS podelili pokal za ekipnega 
državnega prvaka za sezono 1997 
Boksarskemu klubu Ptuj. 

Predsednik boksarskega kluba 
Ptuj Albert Skok: "Ob izvrstno 
pripravljeni reviji ocenjujem, da 
splošna kvaliteta boksa v Sloveniji 
narašča, kar so dokazali tudi naši 
boksarji v zelo močni konkurenci 
Romunov, Hrvatov in boksarjev iz 
najboljših slovenskih klubov. V 
posebno zadovoljstvo si štejemo že 
tretjo osvojitev pokala ekipnega 
državnega prvaka zapored." 

Trener boksarskega kluba Ptuj 
Albin Mere: "Z revijo sem zelo za
dovoljen še posebej zato, ker so 
naši tekmovalci osvojili kar 5 po
kalov, Boris Horvat pa naslov naj
boljšega na reviji za pokal Sloven
skih goric." 

Janko Mlakar 

K O M E N D A / NAJBOLJŠI LJUTOMERCANI 

Soulman z rekordom 
hipodroma 1:17^6 

ZAČELA SE JE DRUGA 
TRETJINA LETOŠNJE 
KASAŠKE SEZONE, KI POS
TAJA VSE RAZBURLJIVEJŠA, 
SAJ SE BLIŽAJO REJSKE 
PREIZKUŠNJE IN SLOVEN
SKI KASAŠKI DERBI 

Na hipodromu v Komendi na Go
renjskem je bil deveti tekmovalni 
dan letošnje kasaške sezone. Ob 40-
letnici tamkajšnjega KK so pripravi
li kar deset kasaških dirk in tekmo
vanje kmečkih konjev. Obiskovalci, 
ki jih je bilo kakšnih 2000, so z nav
dušenjem pozdravi l i prvo zmago 
mladega Joška Sagaja iz Ljutomera. 
Ta je zanesljivo slavil v osrednji dir
ki najboljših slovenskih konjev s ko
bilo Anihilo. Za nameček pa je v Ko
mendi padel dosedanji rekord steze, 
novega je postavil eksplozvni starter 
Soulman na vajetih Ljutomerčana 
Janka Makoterja - 1:17,6. 

Rezultati dirk iz Komende: 1. dir
ka, avtostart za 2-letne kasače, 1600 
m: 1. Playboy (Crnkovič, Komenda) 
1:29,0; 2. Lurado B (Gorjanc, Brdo) 
1:29,1 in 3. Vitalis (Heric, Ljutomer) 
1:29,2; 2. dirka, avtostar za 3-12-let-
ne kasače, 1700 m: 1. Filda (Seršen, 
Ljutomer) 1:24,5; 2. Vicky Crown 
(Orel, Vrhnika) 1:24,5 in 3. Agar 
(Boc, LJ) 1:24,9; 3. dirka, avtostart 
za 3-12-letne kasače, 1700 m, zas
lužek do 150 tisoč SIT: 1. Liktor 
Lobell (Seršen, Ljutomer) 1:23,4; 2. 
Natty (Cvetko, MB) 1:24,5 in 3. Dre-

am of V i c t o r y (Oblak, V i s o k o ) 
1:25,1; 4. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 1700 m, zaslužek do 
250 tisoč SIT: 1. Jovanka B (Subic, 
Brdo) 1:23,5; 2. Profesor (Rezač, Ko
menda) 1:23,7 in 3. Vister (Sagaj, 
Ljutomer) 1:23,8; 5. dirka, avtostart 
za 3-12-letne kasače, 1700 m, zas
lužek do 350 tisoč SIT: 1. Lui B (Vi-
dic, Brdo) 1:21,2; 2. Agil (Antončič, 
Šentjernej) 1:21,5 in 3. Patricija Lo
bell (Jureš, Ljutomer) 1:24,3; 

6. dirka, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 1700 m, zaslužek do 550 
tisoč SIT: 1. Eskimo Vella (Kukolj, 
L ju tomer) 1:23,0; 2. L'Esj)rit 
(Pavš i č , B led) 1:23,3 in 3. Žiga 
(Tušak, Komenda) 1:23,6; 7. dirka, 
memorial Janka Juharta, avtostart 
za 3-12-letne kasače, 1700 m, zas
lužek do 1,2 milijona SIT: 1. Anihi-
la (Sagaj, Ljutomer) 1:19,5; 2. Ira 
MS (Slavič, Ljutomer) 1:19,7 in 3. 
Asteriks (Kosec, Komenda) 1:20,8; 
8. dirka, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 1700 m, zaslužek do 850 
t isoč S IT : 1. Lucky star (Kos -
tajnšek, ZG) 1:21,2; 2. F iros 
(Kovačič, Krško) 1:21,5 in 3. Stella 
(Žan, LJ) 1:22,1; 9. dirka, avtostart 
za domače, tuje in uvožene kasače, 
1600 m: 1. Soulman (Makoter, Lju
tomer) 1:17,6, 2. AHja (Skube, Viso
ko) 1:17,8 in 3. Verv Best (Lucič , 
ZG) 1:17,9. V deseti dirki je zmagal z 
A s t e r i k s o m mladi voznik Matej 
Osolnik. 

M. Toš 

T R I A T L O N 

Aktivni pluiski tekaS 
25. maja sta se člana TK IVIaraton iz Ptuja Primož Meško in 
Ivan Rogelj udeležila mednarodnega maratona na Dunaju v 
Avstriji. Primož je odtekel celo svoj osebni rekord, oba pa sta 
zelo zadovoljna s svojimi rezultati. Na 42 km dolgi progi je 
nastopilo več kot 11.000 tekmovalcev iz cele Evrope. 

V pripravah na kvalifikacije za luradno svetovno prvenstvo Ironman, ki 
bo na Havajih, je Rado Ačimovič nastopil na tekmi za prvenstvo južne 
Štajerske v Avstriji v sprint triatlonu (750 m plavanja, 20 km kolesarjenja 
in 5 km teka). Rado je dosegel 1. mesto v svoji kategoriji in iz rok župana 
mesta Koflah prejel zelo lep pokal. 

V Sulmsseju pri Lipnici v Avstriji pa je 8. junija Rado Ačimovič znova 
dosegel odličen rezultat v srednjem triatlonu (2,5 km plavanja, 96 km ko
lesarjenja in 20 km teka). Med 100 tekmovalci iz različnih držav je dose
gel skupno 7. mesto in 1. mesto v svoji kategoriji s časom 3:35:07. Tek
movanje je štelo za prvenstvo Štajerske (Avstrija). 

S časi in rezultati v preglednih tekmah za pripravo na kvalifikacije, ki 
bodo v Rothu v Nemčiji 13. julija (o čemer pišemo posebej), je Rado zelo 
zadovoljen, saj se mu obrestuje osemmesečno garaško delov šestkrat na 
teden, včasih tudi vse tri discipline v enem dnevu. Kvalifikacije potekajo 
v različnih mestih po svetu (Avstrija, Anglija, Amerika, Afrika) in Rado 
upravičeno pričakuje, da bo eden izmed 3000 srečnežev, ki se bodo ude
ležili svetovnega prvenstva za lovoriko Ironman. 

(DAS) 

O R M O Ž / Strelske nevite 
Občinska strelska zveza Ormož 

je izvedla občinsko ligo v šport
nem streljanju s serijsko maloka-
librsko puško. Liga je potekala v 
aprilu in maju ob nedeljah na stre
lišču v Podgorcih. Sodelovale so 
mešane ekipe, ekipe strelskih 
družin občine Omrož: SD Ormož, 
SD Tovarne sladkorja Ormož, SD 
Podgorci, SD Središče, SD Mi
klavž in SD Sv. Tomaž. Streljal se 
je trostav. Doseženi rezultati v po
sameznih kolih so se seštevali in 
dali skupnega zmagovalca v ekip
nem delu ter posamezno. Skupno 
so bili doseženi tile rezultati: 

- ekipno: 1. SD Ormož - 2055 
krogov, 2. TSO -1982,3. Središče -
1874,4. Miklavž -1712,5 . Tomaž -
1707 in 6. Podgorci - 1495 krogov; 

- posamezno: 1. Vesna Mele, SD 
TSO, 711 krogov, 2. Stiven 
Vočanec, SD Ormož, 702,3. Darko 
Vernik, SD Ormož, 684, 4. Alek
sander Prapotnik, SD TSO, 682,5. 
Toni Kelemina, SD Središče, 675, 
6. Miran Miholič, SD Miklavž, 

646. 

Občinska strelska zveza Ormož 
je 18. maja priredila občinsko 
prvenstvo v športnem streljanju s 
serijsko malokalibrsko puško, na 
katerem je sodelovalo v kategori
jah mladincev, članov in članic 30 
strelcev in strelk. Doseženi rezul
tati: ekipno člani: 1. S D Ormož -
724, 2. SD Središče - 661, 3. SD 
Mrklavž - 620; članice: 1. SD TSO 
- 655; mladinci: 1. SD TSO - 553, 
2. SD Podgorci - 301; posamezno 
- člani: i. Stiven Vočanec, SD 
Ormož, 254, 2. Andrej Stanič, SD 
Ormož, 240, 3. Darko Vernik, SD 
Ormož, 230; članice: 1. Vesna 
Mele, SD TSO, 243, 2. Monika 
Meško-Bučanski, SD TSO, 218, 3. 
Monika Ivanuša, SD TSO, 194; 
mladinci: 1. Sandi Ciglarič, SD 
Miklavž, 211, 2. Jure Žemljic, SD 
TSO, 201, 3. Aleksander Premuš, 
SD TSO, 191 krog. 

Vesna Mele 

Š P O R T N I P O R T R E T / STRELEC DAVID VALIČ, MLADINEC SD PTUJ 

DAVID VALIČ, DRŽAVNI PRVAK IN REKORDER, DOBITNIK BRONASTE PUUCETE STRELSKE ZVEZE SLOVENIJE 
Z osemnajstletnim Davidom 

Valičemiz Mezgovcev, mladincem 
Strelske družine Ptuj, športnikom 
Ptuja za leto 96 z največ priznariji, 
sva se srečala na birmi sestrice 
Eve. David je državni prvak za leto 
1996 v streljanju z malokalibrsko 
pištolo proste izbire, v isti discipli
ni je tudi državni rekorder. Strel
ska zveza Slovenije mu je v letu 
1996 za strelske dosežke podelila 
bronasto plaketo (zlato je prejel 
France Pinter za 2. mesto na pa-
raolimpijskih igrah v Atlanti, 
srebrno Rajmond Debevc za drugo 
niesio na finalu svetovnega pokala 
2 MK puško in dva državna rekor
da) za državni rekord z maloka
librsko pištolo proste izbire med 
nilajšimi mladinci s 357 krogi, 
Športni zavod Ptuj pa priznanje za 
strelske dosežke v letu 1996. 

% David, kako in kdaj si se 
začel ukvarjati s strelskimi tek
movanji? 

V pionirske strelske vrste sem 
2ašel v osnovni šoli Dornava, kjer 
sem streljal z zračno puško pri 
|!ientorju Tonetu Peteršiču. 
Posežki so bili v sulu važno je sode-
'f^ati. A me je nekaj vedno mikalo 
^ zadevanju v tarčo. V letu 1995 
êm začel organizirano trenirati v 

%elski družini Ptuj z zračno se-
'ijsko ptiško. Trener Jože Malek 
^ je kot nadarjenemu dal stand-
^dno zračno puško. Treningi in 
l^kmovanja so se vrstili - od 
^^ inskega , prek regijskega do 
^ v n e g a prvenstva, rezultad pa 

Foto: Langerholc 

okoli sredine ali malo bolj na vrhu 
druge polovice tekmovalcev. 

Vmes me je Slavko Ivanovič nav
dušil za tekmovanje z zračno 
)ištolo in s pištolami nasploh. 
Dosežki z zračno pištolo so bili kot 

z zračno puško v tej sezoni: z ma
lokalibrsko pištolo proste izbire 
sem bil na družinskem prvenstvu 
četrti, na regijskem tretji ter na 
državnem prvenstvu prvak in re
korder." 

# Si pričakoval naslov držav
nega prvaka? 

"Treningi so bili zelo naporni, 
rezultati na preglednih tekmo
vanjih so se dvigovali in me spod
bujali. Pričakoval sem medaljo, po 

tihem pa sem mislil: Če že medalja, 
naj bo zlata. Povedal pa svojih 
pričakovanj nisem. Ko sem začel 
streljati, me je zagrabila trema. V 
prvi seriji je šlo za silo, potem pa 
sem mislil samo na sprožitev in za
detke. Zadovoljen sem zapuščal 
strelsko črto. Medalja je tu, za zlato 
bo še čas, sem mislil. Sodnik je raz
glasil tretjega, drugega in že sem se 
sprijaznil s četrtim mestom, ko so 
razglasili, da je zlata medalja moja. 
Pravzaprav sem šele takrat začutil, 
kako težka je zlata medalja. Prvi, 
drugi in tretji smo si bili tako bli
zu, da bi se lahko zgodilo, da bi bil 
tretji." 

# Kdaj si se počutil najpono-
sneje? 

"Še zavedal se nisem, kako bo 
doma, pa so me že pripeljali do
mov. Doma so bili vsi srečni: babi
ca Ivanka, mama Milena, oče 
Franc ter sestri Helena in Eva. 
Srečen in vesel sem bil, da sem jim 
podaril to veselje, saj je Eva medal
jo takoj postavila na vidno mesto. 

V Ljubljani sem na podelitvi 
bronaste plakete stal v vrsti z De-
bevcem, Pintarjem, Natalijo Pred
nik, Renato Oražem. Bilo nas je 
petnajst najboljših. In med njimi 
jaz. Bil sem zelo ponosen. V 
srednješolskem centru sem prejel 
v navzočnosti svojih sošolcev in 
profesorjev priznanje mestne 
občine Ptuj. Bilo je lepo." 

# Zdaj tekmuješ v mladinski 
konkurenci ... 

"Kategorija je seveda višja, kon

kurenca močnejša. V naši strelski 
družini je najboljši mladinec Slo
venije in prvak v vseh pištolskih 
disciplinah Sašo Porok, tu je tudi 
odlični Pavel Fabrici. Ekipno smo 
bili na državnem prvenstvu z 
zračno standardno pištolo naj
boljši. Zamenjal sem izrednega 
Marka Korena, ki je že član. Pre
magali smo odlično ekipo Domžal, 
a pokala nismo prejeli, ker je bilo 
premalo ekip. Upam, da se bom v 
eni pištolski malokalibrski disci
plini letos priboril zlato ali srebro 
in s tem tudi za leto 97 mladinski 
razred. Bomo videli. Večja konku
renca, boljši rezultati." 

# Imaš zaradi treningov ali 
tekmovanj kakšne probleme s 
šolo? 

Šola in strelstvo gresta skupaj. 
Problemov ni. Če le predsednik 
SD Ptuj Franc Simonič priskrbi 
malokalibarsko strelivo za trening 
in tekmovanje, pa bomo zmagali." 

# Kateri zadetek je zate naj
boljši? 

"Vsekakor je najboljši center, 
najmanj stresa pa prinaša solidna 
devetka." 

# Kako ti doma pomagajo pri 
tekmovanju? 

"Babica organizira delo, Eva zbi
ra članke in skrbi za diplome ter 
medalje, oče pa je največji kridk." 

Davidu Valiču želimo v tej in 
naslednjih sezonah dosti uspeha. 

S I 

T E N I S 

Zanimiva teniška liga 
Teniški center Luka iz Žabfaka pri Ptuju je dal pobudo] 
za odigpravanie teniške lige, v kateri nastopa dvanajsti 
ekip. Do sed^ so odigrali srečanja treh igralnih dni. | 

Rezultati 1. igralnega dne: Levi 
breg - Talum 5:1, Luka - Podvinci 
3:3, Duplek - Gova 6:0, Tercia tisk 
- Vrabl CO 3:3, Štraf - Desni breg 
2.4, Kidričevo - Pičo 4:2. 

Rezultati 2. igralnega dne: De
sni breg - Kidričevo 4:2, Vrabl CO 
- Štraf 6:0, Goya - Tercia tisk 0:6, 
Podvinci - Duplek 4:2, Talum -
Luka 0:6, Pičo - Levi Breg 2:4. 

Rezultat i 3. igralnega dne: 
Luka - Levi breg 3:3, Duplek - Ta
lum 6:0, Tercia tisk - Podvinci 3:3, 
Štraf - Goya 1:5, Kidričevo - Vrabl 
CO 0:6, Desni breg - Pičo 5:1. 

Vrstni red: Desni breg 6, Levi 
breg in Vrabl CO 5 itd. 

Danilo Klajnšek 
# Žiga Žigman v četrtfmalu 
Na odprtem prvenstvu do 18 let 

v Domžalah se je Žiga Žigman po 
dveh zmagah uvrsti! v četrfmale. 
Premagal ga je Andraž Jovanovič 
6; 2 6/3. 

9 Galun med osem najboljših 
Rok Galun je na mednarodnem 

ETA turnirju v .Mariboru na 
igriščih TK GALE.A dosegel svojo 
drugo uvrstitev v čeirtmale. Nato 
je izgubil .Andrejevim iz Rusije 5/7 
6,7. Svoj prvi četrtfinale je dosegel 
na Grilovem memorialu v Zagrebu 

pred 14 dnevi. 
# Matej Rus med 16 najboljših 

v Kamniku 
Sodelovalo je 128 dečkov do 12 

let. Po treh zmagah je Matej Rus 
izgubil od Pintariča (Radenci) 9/7, 
kar pa vseeno zanj predstavlja zelo 
lep rezultat. 

H Ajda Brumen med 16 na Ber-
gantu 

Na mednarodnem turnirju, ki se 
imenuje Bergantov memorial, se je 
Ajda Brumen uvrstila med 16 naj
bo l j š ih in nato izgubi la s 
Čaljkušičevo (Hrvaška) 6/1 6/1. 
Rok Galun je na istem turnirju v 
prvem kolu igral z 2. nosi lcem. 
Dragourim (Rusija) in skoraj bi 
mu uspelo presenečenje. Vodil je 
1/0 v setih in 3/1 v igrah drugega 
seta. Nato je v igri naenkrat obstal 
in se ni več vrnil v enak ritem kot 
v 1. setu. Izgubil je v 3 setih z 2/6 
6/4 6.'4. 

0 Regijski turnir do 12 let 
Na regijskem turnirju v Ptuju je 

nastopilo 52 dečkov in 30 deklic. V 
finalni del, ki bo čez 14 dni, s(i sc 
prvič uvrstili štirje Piujčani: .Matej 
Rus, Ino Ficko, Jure Neudauer in 
Gorazd Skrt. 

T.K. 
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Športne n o w c e 

KARATE % 
Ptigčanke -
državne 
prvakifye 

članice Karate-do kluba Ptuj 
so postale državne prvakinje v 
bojih ekipno v mladinski konku
renci. Prvenstvo je potekalo v so
boto, 7. junija, v Novi Gorici. 
Ptujsko ekipo so zastopale: Lidi
ja Cafuta, Elvira Karahasanovič, 
Klavdija Beber in Bojana Skrila. 

A n d r e j C a f u t a 

NOGOMET 
# Mladi upi 
v Kidričevem 

Na stadionu Aluminija v Ki
dričevem bo v nedeljo, 15. jimija, 
ob 10. uri na obeh nogometnih 
igriščih zaključna revija oziroma 
tekmovanje rezprezentanc me
dobčinskih nogometnih zvez 
Slovenije. Nastopili bodo najo-
betavnejši dečki Slovenije, stari 
13 in 14 let reprezentanc me
dobčinskih in občinskih nogo
metnih zvez Maribor, Ljubljana, 
Miu-ska Sobota, Koper, Ptuj, Go
renjska, Gorica, Lendava in Cel
je. Turnir si je vredno ogledati, 
saj bo razvidno, s kakšnim igral-
skirn potencialom razpolagamo v 
Sloveniji za to starostno katego
rijo. Finalno srečanje se bo 
pričelo ob 16. uri in petnajst mi
nut. 

D a n i l o K l a j n š e k 

HAJDOŠE • 
Dirkaš 
skuterji 

v nedeljo, 15. junija, ob 13.30 
bo na kartodromu v Hajdošah 
druga cestnohitrostna motoci-
klistična dirka v razredu skuter, 
ki šteje za pokal Skuter 97. Orga
nizator dirke je AMD Domžale. 
Vozili bodo v dveh razredih: do 
50 in do 70 ccm. Že ob 11. uri do
poldne bodo ljubitelji lahko vi
deli trening voznikov. 

D a n i l o K l a j n š e k 

N O G O M E T 

BeMnd - Dmva 1:0 fO:0) 
Strelec: 1:0 Džafič (82) 
DRAVA: Sraga, Volk, Andrej Vršič, Hotko (Ko

ren) Karanovič, Tomaž Vršič, Bloudek, Zec, 
Emeršič (Fanedl) Mlakar, Vesenjak, (Pucko). 

Nogometaši ptujske Drave so v prvem kvalifika
cijskem srečanju za uvrstitev v prvo slovensko no
gometno ligo nastopili v Beltincih in srečanje mi
nimalno izgubili. V športnem parku v Beltincih se 
je zbralo okrog 1100 gledalcev, od katerih je bila 
skoraj polovica navijačev Drave. V prvem polčasu 
ni bilo razvidno, katero moštvo igra v prvi in kate
ro v drugi nogometni ligi. Domači nogometaši so 
imeli rahlo terensko pobudo, vendar brez pravih 
priložnosti za zadetek. Še najlepšo je imel njihov 
napadalec Cvikl v 16. minuti, vendar je njegov strel 
zletel mimo vrat gostujočega vratarja. Igralci Drave 
so se organizirano branili in poizkušali z hitrimi 
nasprotnimi napadi, ki pa niso imeli pravega zakl
jučka. V 34. minuti se je poškodoval kapetan Drave 
Milan Emeršič, zamenjal ga je Ivan Fanedl in tre
ner Drave je moral narediti nekatere rokade v 
moštvu. Domači z izidom brez zadetkov vsekakor 
niso bili zadovoljni, tega pa ne moremo reči za gos
te iz Ptuja. 

Začetek nadaljevanja je bil v znamenju ptujskih 
nogometašev. Ti so imeli tudi prvo pravo pri

ložnost za dosego zadetka. Robert Vesenjak je lepo 
preigr^l dva igralca Beltincev na desnem boku, 
lepo podal do Ingmarja Bloudka, ki je bil deset me
trov od domačega vratarja, vendar je njegov strel 
končal tik mimo desne vratnice. Domači trener je 
zamenjal tri igralce, kar je pomenilo v nadaljevanju 
srečanja to, da so domači imeli premoč. Vedno bolj 
so stiskali obroč okrog kazenskega prostora Drave, 
vendar pa so prišli do samo ene priložnosti in to v 
71. minuti, ko se je na 10 metrih razdalje od vratar
ja Srage sam znašel Črnko, vendar je njegov strel 
zletel visoko preko vrat. Dve poškodbi v obrambi 
Drave (Viktorja Hotka in Tomaža Vršiča) pa so 
vzrok za edini zadetek na srečanju. Džafič je uspel 
v 82. minuti premagati gostujočega vratarja Srago 
in Beltince popeljati v minimalno vodstvo, kar je 
na koncu pomenilo minimalno zmago domačih. 

Nogometaši Drave niso razočarali. Danes ob 17. 
uri pa jih čaka povratno srečanje, kjer morajo zma
gati, če želijo naslednje leto igrati v prvi slovenski 
nogometni ligi. Zmaga z 1:0 pomeni podaljške, 
zmaga z dvema zadetkoma pa uvrstitev v višji rang 
tekmovanja. Vsekakor pa bodo potrebovali pomoč 
svojih zvestih navijačev. 

D a n i l o K l a j n š e k 

K I K B O K S 

v soboto, 7. junija, je bil na 
Dunaju tradicionalni 11. med
narodni turnir v kikboksu, ki 
velja za največji odprti turnir v 
Evropi. Med 480 tekmovalci iz 
15 držav so sodelovali tudi člani 
kluba borilnih veščin iz 
Ormoža (8) in Ptuja (6). Naju
spešnejši je bil Ptujčan Dejan 
Zavec (do 67 kg), ki je v fuU kon
taktu premagal Moceviciusa 
(Litva), Kudelskega (Poljska), v 
polfinalu Uyyrylainena (Finska) 
in v finalu Bonyika (Madžarska) 
in tako osvojil odlično 1. mesto. 

Alojz Vidovič (Ptuj) je v semi 
slogu v kategoriji do 81 kg pre
magal Zoltan Balogha (Madžar
ska), v polfinalu Opustila (Av
strija), v finalu pa je po nera
zumljivi odločitvi sodnikov iz
gubil in tako osvojil še vedno 
odlično 2. mesto. 

Mi lan Korotaj (Ormož) je v 
light slogu osvojil 3. mesto. 

Z dvema zmagama se je v četrt-
finale prebil tudi Davorin Ga-
brovec (Ptuj), Damir Hasanagič 
(Ormož) pa je v light slogu osvo
jil 4. mesto. Enkrat je zmagala 

tudi Maša Ozmec (Ptuj). Ostali 
Ptujčani in Ormožani niso bili 
tako uspešni. 

F r a n c S l o d n j a k 

Uspešna ekipa Ptuja. Čepita levo Zavec, desno Vidovič. 

P L A V A N J E / PO TREH LETIH DELA MEDALJA 

v Kranju se je minuli konec tedna potegovalo za naslov sprinter-
skega državnega prvaka skoraj 400 plavalcev iz 16 klubov. Plavalni 
klub Terme Ptuj je s šestimi plavalci sodeloval v vseh štirih disci
plinah in obeh štafetah. Že prvi nastopi naših plavalcev so pokazali 
dobro pripravljenost in zato napovedovali tudi dober rezultat. 

Tadej Toplak je z osebnim re
kordom na 50 m prosto in 50 m 
hrbtno zasedel 15. mesto v svoji 
kategoriji, Danijel Turk je iz
boljšal rezultate v vseh treh dis
ciplinah, Uroš Gojkovič je bil 
kot edini ptujski delfinist z no
vim osebnim rekordom 19., Ber-
ni Pihler je plaval najboljše med 
našimi 50 m hrbtno in je bil 18. 
Boštjan Maračič, ki je bil v svoji 

kategoriji najmlajši, je z zelo do
brim prsnim plavanjem na 50 m 
osvojil 9. mesto in se bo nas
lednje leto že lahko potegoval za 
medalje. 

Matevž Božičko se je s časom 
27.96 na 50 m prosto kot četrti 
uvrstil v finale. Tudi zelo dober 
rezultat 36.29 na 50 m prsno in 
10. mesto sta napovedala, da se 
lahko v popoldanskem finalu 

uvrsti med najbojše. Začetek fi
nalnega tekmovanja smo vsi na
peto pričakovali. Hiter start je 
Matevžu omogočil vodstvo po 
prvih 35 m. V finišu je bila 
odločitev zelo tesna in Matevž je 
s časom 27.35 osvojil drugo mes
to in tako zaostal samo 3 desetin-
ke sekunde za novim državnim 
rekordom, ki ga je s časom 27.06 
postavil Trboveljčan Jure Bola. 

Po treh letih načrtnega dela 
prva medalja pomeni potrditev 
pravilne usmeritve in veliko 
vzpodbudo za nadaljnji razvoj 
plavanja od prvih zavesljajev do 
vrhunskega plavanja. 

F r a n j o R o z m a n 
Matevž Božičko s trenerko 
Tanjo Rozman 

N O G O M E T 

3 . I I G A - VZHOD 
25. krog: Kungota Broker -

Dravinja 2:2, Steklar - Alumiiu) 
0:9, Odranci - Črenšovci 2:0, 
MM Brunšvik - Tumišče 1:1, 
Kovinar - Goričanka 2:1, Unior 
- Paloma 2:1, Bakovci - Pohorje 
4:1. 
1. ALUMINIJ 25 19 4 2 64:15 61 
2. BAKOVCI 25 157 3 61:18 52 
3. POHORJE 25 16 4 5 56:26 52 
4. ČRENŠOVCI 25 160 9 40:26 48 
5. PALOMA 25 104 1130:31 34 
6. KOVINAR 25 104 1133:43 34 
7. UNiOR 25 9 6 1033:30 33 
8. GORICANKA 25 7 8 1029:31 2S 
9. TURNIŠČE 25 7 8 1030:47 29 
10. DRAVINJA 25 7 7 1139:47 28 
11. ODRANCI 25 8 3 1433,41 27 
12. KUNGOTA BROKER 25 6 8 23:1 
13.MMBRUNŠV1K25 5 5 1527:56 2C 
14. STEKUR 25 4 4 1722:64 16 

Razpored tekem 26. kroga - v 
soboto, 14. junija: Dravinja -
Unior, Paloma - Kovinar, 
Goričanka - MM ^Brunšvik, 
Turnišče - Odranci, Črenšovci -
Steklar, Alimiinij - Bakovci, Po
horje - Kungota Broker. 

S T E K I A R - A L U M I N I J 
0 :9 ( 0 : 5 ) 

STRELCI: 0:1 Hojnik (17), 
0:2 Hojnik (28), 0:3 Hojnik 
(37), 0:4 Zrnko (39), 0:5 Grba-
vec (43), 0:6 Gerečnik (57), 0:7 
Habjanič (77), 0:8 Fridl (82), 
0:9 Hojnik (83). 

ALUMINIJ: Horvat, Kristo-
fič (Krajnc), Gerečnik, Žemljic, 
Emeršič, ^ Fridl, Zrnko, 
Boškovič (Štumberger), Hojnik, 
Grbavec, Ivančič (Habjanič). 

Nogometaši Aluminija iz Ki
dričevega so dosegli v prvenstvu 
3. SNL - vzhod svojo devetnaj
sto zmago, ki je bila za njih tudi 
rekordna. Zadnjeuvrščeno 
moštvo Steklarja iz Rogaške 
Slatine so v Kidričevem ugnali 
z 9:0, lahko pa bi še z višjim re
zultatom. Samo dobrih petnajst 
minut so potrebovali, da so 
načeli gostujočo mrežo, nato pa 
je šlo kot po maslu. Do konca 
prvega polčasa so dosegli pet za
detkov in kazalo je na katastro
fo gostov. V nadaljevanju 
srečanja se je to res zgodilo. Ki-
dričani so dosegli še štiri zadet
ke in tako samo potrdili visoko 
kvaliteto ter končno zadovoljili 
svoje navijače, kljub temu da bi 
lahko dosegli še več zadetkov. 
Steklar je bil tokrat le bleda 
senca ekipe iz preteklosti in ni 
čudno, da je izpadel iz tretjeli-
gaške karavane. Sicer pa ta viso
ka zmaga pomeni samo potrdi
tev dejstva, da je Aluminij v tej 
sezoni zasluženo postal drugoli-
gaš. 

V zadnjem krogu bodo nogo
metaši Aluminija v Kidričevem 
gostili drugouvrščeno ekipo 
Bakovcev. 

Danilo Klajnšek 
1 . L IGA M N Z PTUJ 

Rezultata 1. kroga končnice: 
Središče - Dornava 0:2, Hajdina 
- Gerečja vas 3:0 p.f. 

Rezultata 2. kroga končnice: 
Dornava - Hajdina 2:2, Gerečja 
vas - Središče 2:2. 

Rezultata 3. kroga končnice: 
Dornava - Gerečja vas 2:0, Haj
dina - Središče 3:2. 

Končni razpored končnice: 
1. HAJDINA 9 4 4 1 14:7 ig 
2. DORNAVA 9 4 2 3 13:11 14 
3.GER.VAS-1 9 3 3 3 10:14 n 
4. SREDIŠČE 9 2 1 6 13:18 7 

2 . LIGA M N Z PTUJ 
22. krog: Pago Leskovec -

Tržeč 2:2, Mladinec - Bukovci 
1:0, Ormož - Rogoznica Elteh 
2:3, Podvinci - Markovci 1:1, 
' kava - Hajdoše 0:0, Apače-

,cna 0:2. 
l.HOGOZ, ELTEH 22 173 2 66:23 54 
2. ORMOŽ 22 142 6 65:36 44 
3. PAGO LESKOV. 22 107 5 46:37 37 
4. MARKOVCI 22 11 3 8 49:38 36 
5. APAČE 22 11 3 8 48:43 36 
6. MLADINEC 22 9 6 7 37:35 33 
7. GRAJENA-2 22 102 1035:40 30 
8. PODVINCI 22 7 6 9 34:41 27 
9. BUKOVCI 22 7 5 1048:60 26 
10. TRŽEČ 22 7 3 1242:35 24 
11. HAJDOŠE 22 3 3 1621:61 12 
12.P0LSKAVA 22 2 5 1521:63 11 
2. MLADINSKA LIGA - VZHOD 

21. krog: Era Šmartno - Dra
vinja 9:1, Steklar - Nafta 2:4, 
Beltinci - Aluminij 2:0, Prager-
sko - Kovinar 1:1, Krško - Slov. 
Gradec 3:0 b.b., Beltrans -
Starše 0:3 b.b. 

Razpored tekem 22. kroga - v 
soboto, 15. junija: Dravinja -
Beltrans, Starše - Krško, Kovi
nar Štore - Beltinci, Aluminij -
Steklar, Nafta - ERA Šmartno, 
prosto Pragersko. 

M U D I N S K A LIGA M N Z 
PTUJ 

1. tekma za uvrstitev v kvalifi
kacije 2. SML - vzhod: 
Gorišnica - Šentjur 0:0, Boč -
Dornava 2:1. 

2. tekma: Šentjiu- - Gorišnica 
9:2, Dornava - Boč 3:3. 

V kvalifikacije za uvrstitev v 2. 
SML vzhod sta se uvrstili 
moštvi N K Boč iz Poljčan in 
NK Šentjur iz Šentjurja pri Cel
ju. 

Prvaka enakovrednih mladin
skih lig MNZ Ptuj - mladina 
vzhod in zahod bosta odigrala 
še dve tekmi za naslov mladin
skega prvaka MNZ Ptuj v TS 
1997/98 po naslednjem razpore
du: v sredo, 1 i. junija: Šentjur -
Dornava; v soboto, 14. junija: 
Dornava - Šentjur. 

KVALIFIKACIJE ZA 3 . 
SNL VZHOD I N 2 . S M L 
VZHOD 

v kvalifikacijah za uvrstitev v 
3. SNL vzhod in 3. SML vzhod 
sodelujejo prvaki članskih, ozi
roma miachnskih lig nogomet
nih z\ez Celja, Lendave, Mari
bora, Murske Sobote in Ptuja. V 
3. SNL vzhod se iz kvalifikacij 
uvrstijo 3 moštva, število pros
tih mest v 2. SML vzhod pa je 
odvisno od končnega razpleta 
tekmovanja v 1. slovenski mla
dinski ligi. 

Kvalifikacijske tekme bodo na 
sporedu od srede, 18. junija, do 
nedelje, 29. junija, v ciklusu sre-
da-nedelja-sreda-nedelja. Imena 
klubov, sodelujočih v kvalifika
cijah, bodo znana v ponedeljek, 
9. junija. Javno žrebanje bo v 
četrtek, 12. junija, ob 15.30 v 
sejni sobi športne dvorane Mla
dika na Ptuju. 

Branko Lešnik 

P L A N I N S K I K O T I Č E K 

6 . p o h o d i p o H a l o š k i 

p l a n i n s k i p o t i 

v soboto, 31 . maja, je bil 6. pohod po Haloški planinski poti od Cirkulan do Podlehnika. Ob 
lepem vremenu se ga je udeležilo okrog 400 pohodnikov, ki so med potjo občudovali lepote 
haloške pokrajine, uživali pa so tudi ob lepem razgledu, ki seje odpiral na vse strani, in ob dobri 
haloški kapljici, ki so jo na kontrolnih točkah ponudili domačini. 
Pohoda so se med drugim udeležile tudi planinska 
skupina Planinskega društva Viharnik iz Ljublja
ne, Planinskega društva Sevnica, Gorišnice, Pla
ninskega društva Dramlje, skupina članov 
planinskih društev iz jVlaribora ter skupine iz 
osnovnih šol Mladika, Žetale, Podlehnik, Cirkov-
ce, Hajdina, Dornava in Breg. 
Start pohoda je bil v Cirkulanah pred gostilno 
Krona, cilj pa v Podlehniku pri ribniku v gostilni 
Skledar. Pohod se je končal s kulturnim progra
mom in plesom ob glasbi skupine Duo 1 -I-1. Kul
turni program se je pričel z godbo na pihala 
Kultiunega društva Podlehnik, za njimi so se 
zvrstili še moški oktet iz Podlehnika in Ena jazzva 

jazza (glasbena skupina mladih fantov iz Podleh
nika). Vmes sta pohodnike pozdravila predsednik 
Planinskega društva Ptuj Janez Vertič in župan 
občine Videm Franc Kirbiš. 
Pokrovitelj in sponzor pohoda je bila Občina Vi
dem. 
Na koncu pa misel, ki jo je povedala Jožica Feguš, 
mentorica planinske skupine v OŠ Podlehnik, ki 
je tudi povezovala kulttuni program: "Kdor čuti z 
naravo in okoljem, ki ga obdaja, ter zna živo živl
jenje povezovati s kulturo svojih prednikov, ta s 
poti ne bo prišel razočaran!" 

Odbor za informiranje In propagando PD Ptuj 

E L E K T R O N S K I P I K A D O 

z « d r ž a v n e p r v e n s t v o 
V soboto, 7. junija, je v gostilni 
Grozi v Destmiku potekal kvali
fikacijski turnir za državno 
prvenstvo v elektronskem pika-
du, ki ga je organiziral Stolp, 
d.0.0. iz Ptuja. Sodelovalo je 83 
tekmovalcev in 15 tekmovalk iz 
vse Slovenije. To je bil do sedaj 
najmočnejši turnir, kar kaže na 
to, da je zanimanje za udeležbo 
na državnem prvenstvu vedno 
večje. Tudi udeležba žensk je 
bila nad pričakovanji, saj imajo 
mnogi pikado še v e ^ o za 
"moški" šport. Tekmovalci in 
tekmovalke so igrali igro 301 
D O . 

V napetih medsebojnih srečanjih 
je odločala izkušenost igralcev in 
mirna roka, seveda pa nekaterim 
tudi športne sreče ni manjkalo. 
Udeležencem turnirja so z navi
janjem pomagali številni navijači. 

Sponzorji turnirja so bili: Iz
vir, d .o .o . , P tu j , Trgov ina 
Miškol in Ptuj , Bazar, d.o.o., 
Ptuj, Cvetličarna Tašner Ptuj, 
Emona Merkur - Tehnika Ptuj, 
Robi Mere , P tu j , D o m i n o , 
d.o.o., Ptuj. Ptujčanka, d.o.o., 
Ptuj, Gostilna Grozi Destrnik, 
Fimedia, d.0.0., Kidričevo. 

Rezultati tekmovanja: ženske: 1 
Romana Čuček, Ptuj, 2. Cvetka 
Novak, Borovnica, 3. Betka 
Kašnik, Slovenj Gradec, 4. Simo
na Capuder, Vir pri E)omžalah; 
moški: 1. Aleksander Jamšek, 
Maribor, 2. Branko Fijačko, 
Kamnica, 3. Miran Vavtar, Bo
rovnica, 4. Nebojša Gvozdenovič, 
Velenje. 
Najboljši trije tekmovalci in tek
movalke so prejeli pokale in priz
nanja, drugi uvrščeni do 8. mesta 
pa še lepe praktične nagrade spon
zorjev. 
Naslednji turnir bo 21. jtmija ^ 
Sežani. 

i . K o v a č i č 
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Rekreaiiia v lepi 
haloški dolini 
«; srečanjem prijateljev in športnikov sta Jožica in Janez Ca-
fiita v soboto odprla zanimivo rekreacijsko-zabavno pridobi
tev v Dravcih. Novo teniško in nogometno igrišče, urejen 
prostor za prijetna srečanja prijateljev, sodelavcev, leži v idi
lični haloški dolini ob haloški planinski poti, ki je obenem 
cesta klopotcev in evropska pešpot E 7. Lep prispevek k dru
gačni podobi Haloz, ki se iz revnega in zaostalega območja 
Slovenije razvijajo v turistično privlačnost. 

Tudi gospodar Janez Cafuta 
je že preizkusil novo teniško 
igišče 

"Ko smo pred leti s prijatelji se
deli pod temi starimi jablanami, 
smo razmišljali, da bi bilo vredno 
v tej lepi panorami kaj ponuditi in 
poskrbeti še za rekreacijo. Z mno
go truda, dobre volje in s pomočjo 
sponzorjev in prijateljev je nastalo 
to, kar danes vidite", je ob otvorit
vi dejal J a n e z Cafuta. Ž u p a n 
občine Videm Franc Kirbiš pa je 
poudaril, da so v občini ponosni 
na svoje podjetne občane, ki z ide
jami in njihovim uresničevanjem 
prispevajo k hitrejšemu razvoju. S 
sobotno otvoritvijo so v Dravcih 
ustanovili Tenis klub Vrček in us
tanovnim članom podelili članske 
izkaznice. Klub pa seveda vabi v 
svoje vrste vse, ki se želijo rekrei-
rati z enim najpopularnejših špor
tov. D r u ž i n a Cafuta pa vabi v 
Dravce vse, ki se želijo zabavati, 
rekreirati ali si zgolj oddahni t i 
sredi haloške idile. 

JB 
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l i i f o - g l a s b e n e n o v i c e ! 
Info - kviz 
GoK̂vd vvstc. k,.UM i .L« k I ji n.i 
siiki 1/ic/iio glasdvnico, vpišite 
odgovor, in Oc \ain bî  sreča na
klonjena, vam bodo v prodajalni 
Tehnika l-Jiione Merkurja Ptuj 
j)odari!i zgoščenko. 
Daje bila pred .šiirinajslimi dnevi 
na fotografiji Samantha l'ox, je 
ugotovila tudi Marija Tirš , 
Prežihova 21, Lenart.^ 

Čestitamo! 
Odgovore na današnje 
vprašanje pošljite (ali prinesite) 
na: Uredništvo Tednika, p.p. 

2250 Ptuj. Rok četrtek, 19. 
junya 

Prvi vtis o kaki novi skladbi še zago
tovo ni o d l o č i l e n , da bi se lahko 
odločili, ali vam je skladba neznan
sko všeč ali pa si želite, da je več ne bi 
n iko l i s l i šal i . Z večkratnim pos
lušanjem se osredotočite še na bese
d i lo in m e l o d i j o ter se še le nato 
odločite o všečnosti nove skladbe. 

Pred nekaj tedni sem že najavil novi 
filmski spektakel Batman & Robin, 
za katerega so glasbo prispevali tudi 
Ro l l ing Stones , Prodigy , Under-
world, Smashing Pumpkins, Jewel... 
Mislim, da ni odveč, če zapišem, da 
sta trenutno najbolj gledana filma v 
ZDA The Lost World - Jurski park 2 
in Hercules. Vračam pa se k Batma-
nu, za katerega je naslovno pesem z 
naslovom THE E N D IS THE BEGI-
NING IS THE E N D ( * * * * ) pri
pravila skupina S M A S H I N G 
P U M P K I N S in je energična, ostra 
ter prodorna ročk pesem! 

Britanski indie ročk band RADIO-
HEAD se je proslavil z mračno ročk 
balado Creep. Glasbeni časopis 
NME (New Musical Express) pa dela 
veliko reklamo za novi album skupi
ne z naslovom OK Computer in na 
njem najdete tudi njihovo novo bala
do P A R A N O I D A N D R O I D 
( * * * ) . 

Predstavniki indie stila glasbe so 
tudi SUPERGRASS, ki so naredili 
drugo zgoščenko In it for the Money 
zelo grobo. SUPERGRASS so pri
pravili drugo malo ploščo z naslov
om SUN HITS THE SKY ( * * ) , ki 
bo m o g o č e vžala pri n j ihov ih 
oboževalcih, nikakor pa to ne bo sve
tovni hit! 

S K U N K A N A N S I E je ena izmed 
ročk glasbenih odkritij leta 1996 s 

svojim izvrstnim albumom Stoosh. 
V skupini izstopa na balin obrita 
pevka Skin, ki prav sedaj pripravlja 
nori komad s s k u p i n o Prodigy. 
S K U N K - i so po večini evropskih 
držav zelo popularni še s komadom 
Hedonism in sedaj je skupina izdala 
še eno balado B R A Z E N W E E P 
( ^ ^ * ^ ) , ki so jo britanski DJ celo 
priredili v plesno verzijo za potrebe 
diskotek. 

Največji "come back" pa so v letu 
1997 pripravili DEPECHE MODE s 
svojo fenomenalno zgoščenko Ultra, 
na kateri sta tudi prvi dve uspešnici 
Barrel of a Gun in It's No Good. Naj
novejše presenečenje tria D E P E 
CHE MODE pa je elektro-pop bala
da HOME ( * * ^ * ) , ki jo dopolnju
je še poudarjajoče besedilo in delčki 
balade, dopolnjeni s klasičnimi in-
strumenu. 

Ameriška pevka SHERVL CROW je 
navdušila s skladbo A L L I wanna 
do. Najbolj vroča novica pred časom 
pa je bila, da Sheryl hodi z Ericom 
Claptonom. Kaj je s to ljubeznijo, ne 
vem, vem pa, da je g o s p o d i č n a 
CROW posnela novo pesem, ki nosi 
naslov A C H A N G E W O R L D D O 
YOU GOOD ( ¥ * * ) . 

Legendarni PHIL COLLINS je si
cer član skupine Genesis, vendar od 
časa do časa naredi kakšen solo pro
jekt, kot je tudi Dance into the 
Light. PHIL je po neuspehu skladbe 
No matter who ponovno v formi v 
skladbi WEAR MY HAT ( * * * ) , v 
kateri sodeluje tudi Paul Simon. 

GEORGE MICHAEL je ob presto
pu iz založbe Sony k založbi Virgin 
dobil kar 57 milijonov dolarjev. GE
ORGE je lani napisal p e s e m 

W A L T Z A W A Y D R E A M I N G 
{ ^ ^ ^ ^ ) in to prijetno balado je po
snel skupaj s Tobyjem Bourkeom. 
Gospod MICHAEL je to balado po
svetil svoji mami in je ni na albumu 
Older. 

MOLA ADEBISI je zelo priljubljen 
voditelj TV postaje Viva in njegove 
sanje so že od nekdaj, da bi postal po
pularen pevec. V nemški plesni pro
dukciji so so združili BED & BRE-
AKFAST & MOLA & SQEEZER v 
novem poletnem plesnem hitu GET 
IT RIGHT ( * * * * ) . 

Nemška skupina SENQUENTIAL 
ONE je razveseljevala ljubitelje ple
snih ritmov s komadom My Love is 
Hot. Drugi poizkus te studijske sku
pine pa je melodičen plesni komad I 
WANNA MAKE U ( * * ^ ) . 

S A B I N A S E T L U R je doma v 
Nemčiji velika zvezda predvsem za
radi pesmi Du liebst mich nicht. SA
BINA pa je z albuma D i e neue S-
Klasse pripravila kopijo prve pesmi, 
ki je naslovljena z G L A U B S T D U 
MIR? ( ) K * * ) . 

Ameriški raper P U F F D A D D Y je 
imel letos že mega hit Can't Nobody 
Hold me Down. V ZDA pa je PUFF 
v tem tednu poskrbel za pravi 
"boom" na lestvici Billboard Hot 100 
malih plošč, saj je s komadom FLL 
BE M I S S I N G Y O U ( * * * * ) v 
prvem tednu pristal na 1. mestu! V 
komadu zraven Puffa Daddyja pojeta 
pevka F A I T H EVANS in skupina 
112, vse pa v tem komadu temelji na 
glasbeni podlagi Every Breath you 
Take skupine The Police! 

D a v i d B r e z n i k 

POPULARNIH 10 
I .MmmBop -HANSON 
2. Love won't Wait 
- G A R Y B A R L O W 

3. Ljovefool 
T H E C A R D I G A N S 

4. Young Boy 
-PAULMcCARTNEV 
5. ljonely-NANA 
6. Call the Man 
- CEUNE DION 
7. CHd before I Die 
- R O B B I E V V I L L I A M S 

8. Nanana 
-THE KELLAFAMILV 
9. Blood on the Dance 
Roor 
MICHAEL JACKSON 
10. ldon' tWantto 
T O N I B R A X T O N 

Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsako 

soboto v večernem sporedu 
radia Ptuj. 

ČARLI-MOJ 
MUC 
Moj muc je 
majhen in neumen, 
je pa že 
zelo pbgiunen. 
Po imenu Čarli sliši 
in se ga bojijo miši. 
Miši so njegova hrana 
in klobasa pomencana. 
Ko bo velik, 
bo jtmak 
in bo z muco 
šel na vlak. 
Nina Mohorko, 4.r., 
OŠ Ptujska Gora 

ŠOLA PLAVANJA 
(iz dnevniških zapisov učencev 

2. razreda) 

V šoli plavanja je bi lo lepo. 
Lahko smo se škropili . Naučili 
smo se plavati. Zadnji dan je bilo 
tekmovanje. 

Denis Lozinšek 
Učil i smo se plavat i žabico. 

Učitelj nam je pomagal. Zadnji 
dan nas je pohval i l , ker smo se 
lepo obnašali. 

Aljaž Mihelič 
Rada bi se naučila plavati. Vadili 

smo v velikem in malem bazenu. 
Bila sem utrujena. Malo že znam 
plavati. 

Mateja Kelc 
Vsak dan je bilo super. V bazenu 

je bilo naporno, a prijetno. Imam 
še premalo znanja, da bi že sama 
plavala. 

Maja Bezjak 
Opazil sem, da še veliko učencev 

ne zna plavati. V bazenu so bili 
tudi drugi kopalci. Bilo mi je zelo 

LUJZEK 
Dober den vsaki den! ZMJ pa 

nan že vsega zadosti. Že tri-
h-at mi je notri v seno dež vuj-
<ira in je krma tak rjava, ke de 
^gla pozimi naša Seka zele-

očala nositi in si bo mislila^ 
^ trava je, ne pa rjave slame, 
^asplah je naša Seka zlo bi
stra živalca in upaštevle tisti 
^^noni stari rek, da vsaka krava 
Pn gobci doji. Tudi una ma 
^ada kaj bojšega za pad zab 
^Joti in dobro čista vodo rada 
pije. Rajši pa ma tudi starega 
^ika na štirih nogah kak pa 
^lodega dvanožnega asemen-
J^valca. Vam rečem, resen je 
^htna naša Seka. Hodi kak 
^nekenka, če glih je že mala 
^ letih. Če glih je primerjava 
^lo čudna, ma podobne last
nosti kak vse stvaritve, ki so 
^,^nskega spala. Tudi trmasta 
^^včasik kak maja Mica, ki 
SHh zaj pri peči Švica in kruh 
^ s f z rokami. Ja, to je resen 
^^etno dela. Marsikera žen-

pravi, daje ležje roditi kak 
^ kruh mesiti. Pa saj se zdaj 

toki stroji dobijo, ki testo 

mesija ... Ja, tak pamalen 
bomo vse strojna delali, tudi 
deca... Saj ste vena že čtdi za 
deca iz epruvete ali pa za kla-
nirane ovce. Vete, gda sen jaz 
mladi bija, smo deca duma de
lali, zaj pa je ta vse nekak 
drgačik nareta in se jaz več na 
tg niti več vun ne spoznam. 
Ženske so tudi duma rodile, na 
njivi v brazdi, če je trebala, 
zdaj pa ta vse v špitalih tmre-
dija. Saj je prav tak, nekšni 
red mora hiti v skrbi za meter 
in naraščaj. Moški se itak tiste 
dneve gda, sta mati in otrok v 
špitali v gostilnah krmijo in 
paradne muke trpijo. Nikal 
nemapazoba, kak je bilo, gda 
seje naša hčerjula rodila. So
sedi so me z vodo in vinom po
hvali, tak ke sen bija moker 
kak miš na deži 
Zaj smo si mala pagučali a 

domočih zadevah, zdaj pa še 
mala prek krez plat pogledni-
mo: na obiski smo meli pred
sednike srednjeevropskih 
držav. Boj sa se ob morji 
držali, ker pač tam boj toplo. 
Toplo in prijateljsko seje do 
njih olmaša tudi naš predsed
nik Milan Kučanov, ki bo na 
volitvah za predsednika 
države moj pratikatuMat. Tak 
kak un sen se tudi jaz odloča 
za kandidatura. Ven, ke ban 
ga žmetno premoga, malo heca 
pa more biti. Pa srečno. 

Vaš bodoči precedilrtik 
LUJZEK 

c ^ ^ M l a d i d o p i s n i k i 
lepo. 

Tadej Kliru: 
Meni hrbtno plavanje ni delalo 

težav. Bazen sem preplaval tri
najstkrat. Zadnji dan je bil zame 
pomemben . Bil sem nervozen. 
Bilo je tekmovanje. Odločil sem 
se, da bom plaval deset minut. Šlo 
mi je zelo dobro. 

David Kramberger 
Učitelji plavanja so nas razdelili 

v skupine. Bil sem v skupini pla
valcev. Vsak dan sem plaval dalj 
časa. Zadnji dan so nas testirali. 
Plaval sem deset minut in dosegel 
srebrno priznanje. Imeli smo se 
lepo. Domov sem prihajal utrujen. 

DamirKokol 
Našemu učitelju plavanja je bilo 

ime Andrej. Vsak dan smo se vozi
li po toboganu. V globokem baze
nu me je bilo strah. 

Jasmina Sekal 
Komaj sem čakala, da smo začeli 

šolo plavanja. Uspelo mi je prepla
vati polovico bazena. Tudi mami
ca me je prišla gledat. Bila sem ve
sela. 

Urška Tašner 
Ko se mi je prvič posrečilo, da 

sem zaplaval, sem bil vesel. Zadnji 
dan je moral vsak pokazati, kako 
zna plavati. Preplaval sem polovi
co bazena. Rad bi še šel v šolo pla
vanja. 

Vidko Preložnik 
Vaditelji so bili z nami zado

voljni. Šolo plavanja smo uspešno 
končali. 

Mario Sirec 
Bala sem se vode. Nisem prepla

vala celega bazena, a sem vseeno 
zadovoljna. 

Jasna Gašparič 
Učenci 2. razreda OŠ Grajena 

PESNICA m j E 
PRIPOVEDOVA
LA 

Bil je lep sončen dan. Odločila 
sem se, da bom namesto posedanja 
doma raje odšla k Pesnici in jo 
poslušala, kako žubori . Tako je 
tudi bilo. Odpeljala sem se k Pe
snici. 

Ko sem prišla tja, sem zagledala 
mačice, k ^ o cvetijo, in reko, ki je 
valovila. Zvijala se je med drevesi 
in nekam hitela. Za kratek čas se je 
ustavila in sva malo poklepetali in 
uživali v pomladanskem soncu. 
Povedala mi je, da ljudje vanjo od
lagajo odpadke in smeti. Takrat je 

zelo umazana. V starih časih je 
tudi poplavljala, ker je bila zelo 
jezna. Zaupala mi je nekaj skriv
nosti! Ne bom jih zaupala vam. 
Povedala mi je še, da tam živijo ri
bice. Včasih pridejo ribiči in tam 
lovijo ribice. Prosila me je, naj 
opozorim ljudi, da ne odlagajo od
padkov. Izpolnila ji bom željo. 
Vprašala sem jo, ali jo ljudje pride
jo obiskovat in občudovat. Rekla 
je, da jo največkrat pridejo obiskat 
otroci. 

Veliko sva si povedali, a čas hitro 
mine. Poslovili sva se. Odšla je. 
Tudi sama sem se odpeljala 

Takšnega lepega dne še v življen
ju nisem doživela. 

Martina Rokavec 4.r., 
OŠ Trnovska vas 

ŠPORTNI DAN 
27. maja smo imeli športni dan. 

Z učiteljico ter prvimi in tretjimi 
razredi smo se odpravili do Tur-
nišča. Tam smo se zabavali in te
kali naokrog. Od šole pa do Tur-
nišča je bila kar dolga pot. Med 
potjo smo opazovali naravo. Odšli 
smo mimo vrtca. Videli smo mno
go zanimivih stvari. Na Tiu-nišču 
smo najprej odšli mimo gradu. 
Učiteljica nam je povedala nmogo 
zanimivih stvari. Ob poti smo vi
deli neko zapuščeno hišo. Ustavili 
smo se ob ribogojnici, kjer smo 
opazovali mnogo rib. Pred ribo
gojnico je sedel gospod, ki je bil 
lastnik. Gospod nam je pokazal 
ribe različnih velikosti. Po ogledu 
r ibogojnice smo se napot i l i k 
igrišču. Tam smo dobili malico, že 
prej pa smo nekateri raziskovali 
okolico Turnišča. Po malici smo 
nekater i igrali nogomet , drugi 
med dvema ognjema, nekateri pa 
so se celo skrivali. Nekaj časa smo 
še bili skupaj, Suzana nas je pogos
tila s sladkarijami. Čez nekaj časa 
so se t i s t i , ki ne hodijo k po
daljšanem bivanju, vrni l i z 
učiteljicami v šolo. Otroci, ki ho
dimo k podaljšanem bivanju, smo 
se še nekaj časa igrali, potem pa 
smo se še mi vrnili v šolo. To je bil 
zelo prijeten športni dan. Zelo smo 
se zabavali in tisti, ki so kaj opazo
vali, smo marsikaj našli in se tudi 
mnogo naučili. 

Ltdia Zavec, 2. b, 
OŠ Breg 

DAN BRALNE 
ZNAČKE 

v ponedeljek smo šli na izlet tis

ti, ki smo osvojili bralno značko. 
Ko smo prišli v šolo, smo se zbrali 
v razredu in se pogovorili opoteku 
izleta. Učiteljica je rekla, da bomo 
obiskali pisateljico Emo Meško, ki 
je stara 86 let. Prebrala nam je eno 
njeno črtico. V njej je pisala, da 
ima dvaindvajset vnukov in da 
ima vnuk Denis rad klopotce. Ko 
je prebrala črtico, smo šli na avto
bus. 

Najprej smo se odpravi l i v 
ormoško knjižnico. Tam smo si 
ogledali veliko knjig, ki jih pri nas 
ni. Ko smo si knjižnico ogledali, 
nam je knj ižničarka prebrala 
pravljico, ki je do takrat še nisem 
slišala. V pravlj ici je pisalo o 
punčki, ki je lagala. Mama in ata 
sta sklenila, da jo bosta peljala k 
čarovniku, ki bo nekaj ukrenil, da 
ne bo več lagala. Čarovnik je dal 
punčki ogrlico iz biserov in ji re
kel, da je ne sme nikoli sneti. Ko 
se bo zlagala, se bodo biseri spre
minjali v navadne kamne, ogrlica 
se bo krajšala in daljšala in se vrte
la okrog vratu. Deklica se je odva
dila lagati, zato je ogrlico vrnila. 
Po obisku v knjižnici smo šli k 
mal ic i , ki smo jo imeli v 
slaščičarni Fištravec. Jedli smo 
hotdog in pili ledeni čaj. Po malici 
sem si kupila tudi sladoled. Ko 
smo se najedli, smo šli k pisateljici 
Emi. Prebrala nam je dve svoji pe
smi in eno črtico. Potem smo šli 
nazaj v šolo. 

Tako se je končal moj izlet. 
Lidija Rakuša, 4. b, 
OŠ Sveti Tomaž 

MAJHNA ČRNA 
KEPICA 

Ko smo jo pripeljali k hiši, je bila 
majhna črna kepica. Čeprav je že 
dolgo od tega, se še prav živo spo
minjam, kako jo je ati vzel iz škatie 
in jo položil v mehko travo. 

S sestro sva občudoval i to 
majhno psičko, ki se nama je zdela 
pravi čudež. Boječe sem iztegnila 
roko proti njej in jo pobožala po 
mehkem kožuščku. Prevalila se je 
po tieh in že takrat se je videlo, da 
je zelo igriva. Vprašala sem jo, 
kako jo bomo imenovali. Po dol
gem premišl janju in raz l ičnih 
predlogih smo se odločili , da ji 
damo ime kar Pika. Ati jo je odne
sel v utico. Z Vesno pa sva s poso
dico za vodo stekli v hišo in pri
nesli hladno vodo za našo Piko. 
Ko je pila, sem jo gledala in se kar 
zaljubila vanjo. 

Z Vesno sva kar tekmovali, kate
ra bo več časa posvetila psički. Ve
likokrat sva jo vzeli na vrt. Midve 
sva si podajali žogo. Pika pa je te
kala in skušala žogo ujeti. Čeprav 

ji je to le redko uspelo, je bila vide
ti zadovoljna. 

Zelo je bila navezana name in je 
šla vsepovsod tja, kamor sem šla 
jaz. Lepo je rasla in z njo sem rasla 
tudi jaz. Toda nekoč se ji je zazde
lo, da je že velika in je kar pobegni
la. Ko sem opazila, da je ni, sem 
vsa objokana tekala po dvorišču in 
jo klicala. Ati in mamica sta me 
komaj potolažila, da je žival in da 
bo že našla pot domov. Ko je proti 
poldnevu pritekla domov, sem jo 
pošteno skregala. 

Še nekaj časa je Pika živela pri 
nas. Mami in ati pa sta se naposled 
odločila, da je črna kepa postala 
prevelika in prenevarna in sta jo 
odpeljala k drugi družini, nama pa 
sta obljubila, da ji bo tudi tam 
lepo. 

Tanja Planinšek, 7. r., 
OŠ Cirkovce 

ZAPRAŠENO 
PRESENEČENJE 

Nekega poči tn iškega dne je 
močno deževalo. Doma nisem ve
dela, kaj bi počela, zato sem se od
pravila k babici. Babica je ta dan 
imela "delovno akcijo", zato sem ji 
pomagala. Začela sem pospravljati 
na podstrešju, kjer je bila nekoč 
atijeva soba. V kotu, na prašni po
lici, sem zagledala star hranilnik. 
Bil je ves prašen in poln kovancev. 
Obrisala sem ga in ga odnesla v 
kuhinjo. Babica mi je povedala, da 
je ta hranilnik bil atiju posebno pri 
srcu. Sklenila sem, da ga bom od
nesla domov in presenetila atija. 
Ati je bil hranilnika vesel. Odprl 
ga je in mizo posul s starimi ko
vanci. Naenkrat so se mi zasvetile 
oči, toliko starega denarja še nikoli 
nisem videla. Ati mi je vsak posa
mezni kovanec imenoval. 

Kovanci so imeli zelo čudna ime
na. Denar sem pričela preštevati in 
žalostna ugotovila, da to sploh ni 
velika vsota. To je le množica ko
vancev, ki danes ne pomenijo nič. 
Kljub majhnemu razočaranju sem 
sklenila, da bom začela zbirati star 
denar. 

V šoli vsi nekaj zbirajo, zakaj še 
ne bi jaz. Začetek je bil težak, saj 
star denar ne pride sam od sebe. 
Malo sem raziskovala in pov
praševala po s tarem denarju. 
Končno se je nabral kupček, ki 
sem ga skrbno hranila, še danes ga 
imam. Sedaj ne zbiram več starega 
denarja. Zelo vesela pa sem, ko pri
dejo prijateljice in ga uporabljamo 
pri raznih igricah in stavah. 

Barbara Kozoderc, 5. a, 
OŠ Kidričevo 
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PTUJ / PODVOZ TUDI SVEČANO ODPRT 

Pfv/ flf okrnjeiif ampak olepšan 
Po 1 4 mesecih g radn je je v Ptuju rea l i z i ran pro jek t , k i je bil sicer že deset let ja snovan, 
skrbno načrtovan in končno tudi izveden - kot k a ž e , arh i tektonsko tako popolno in es
tetsko dovršeno, da je presenet i l tudi največje pesimiste. Potem ko po rekonstrui rani 
magist ra ln i cesti s podvozom pod železniško progo že od 1 6 . ma ja poteka promet in ko 
je 2 2 . ma ja uspel tudi tehnični p r e g l e d , ga je minul i pe tek , 6 . jun i ja , svečano odprl m i 
nister za promet in zveze m a g . Anton Bergauer . Celoten pro jekt je bi l i zveden za po
godbeno ceno 7 0 6 , 5 mi l i jona to lar jev , polovico sredstev je zagotovi l državni proračun, 
druga polovica pa je k red i t Evropske b a n k e za obnovo in razvo j . 

Kot je v po/.dravncm nagovo
ru poudaril ptujski župan Mi
roslav Luci, bo novi infra-
struktumi objekt v zgodovini 
mesta Ptuja posebej zaznamo
van. Po njegovem mnenju pro
jekt podvoza arhitektonsko in 
urbanistično ni okrnil staros
te slovenskih mest, ampak 
obratno, celo olepšal ga je . 
Zato se je posebej zahvalil 
vsem projektantom in izvajal
cem del - italijanski firmi 
Coopsette s slovenskimi po-

P o d v o z j e s i m b o l i č n o 
o d p r l m i n i s t e r z a p r o m e t 
i n z v e z e m a g . A n t o n 
B e r g a u e r 

O p o m e m b n i p t u j s k i p r o 
m e t n i p r i d o b i t v i j e g o v o r i l 
t u d i A n t o n Š a j n a , d i r e k 
t o r D i r e k c i j e R e p u b l i k e 
S l o v e n i j e z a c e s t e . 

F o t o : M . O z m e c 

O b s v e č a n e m o d p r t j u p o d v o z a s e j e n a n o v e m p a k r i r i š č u m e d m i n o r i s t k i m s a 
m o s t a n o m i n n o v o z v e z n o c e s t o z b r a l o n e k a j s t o d o m a č i n o v t e r g o s t o v . i 

dizvajalci. Ptuj je po več kot 
200 letih znova pridobil oziro
ma razširil svoje prometne 
poti, zaradi katerih je v antiki 
tudi nastal. Župan je izrazil 
veselje, da so pred dobrim 
tednom s službami ministrstev 
za promet in zveze ter za okol
je in prostor uskladili traso 
ceste Hajdina - Ormož in s 
tem tudi ptujsko obvozno ces
to, ki je v nacionalnem progra
mu izgradnje avtocest. 

Direktor direkcije Republike 
Slovenije za ceste Anton Šajna 
pa je ob tem ugotovil, da bo Ptuj 
dokončno rešila prometne zaga
te le nova obvozna cesta, ki je 
predvidena do leta 2002 in kate
re del se že izvaja. Sicer pa je 
prepričan, da smo v Sloveniji od
pravili še eno ozko grlo na drža
vni cesti predvsem za lokalni 
promet, pri čemer so uspešno 
uporabili preneseno novo tehno
logijo gradnje podvoza in navse
zadnje uspešno porabili sredstva 
kredita Evropske banke za razvoj. 

Ptujčanom in izvajalcem del je 
ob pomembni pridobitvi v ime
nu predsednika državnega zbora 
Janeza Podobnika čestital tudi 
J akob Presečnik , predsednik 
odbora za infrastrukturo v 
državnem zboru. Ob tem je 
spomnil, da so pred kratkim v 
DZ sprejeli zakon o javnih ces

tah ter zakon o telekomunikaci
jah, ki sta za tovrstni razvoj še 
kako potrebna. 

Pred slovesnostjo je na prire
ditveni prostor, na novo parki
rišče, ki so ga zgradili na 
nekdanjem Bakhovem trgu, dos-
kočila skupina petih padalcev 
ptujskega Aerokluba, slavje pa 
so kulturno obogatili člani pi
halnega orkestra Ptuj , ki ga vodi 
prof. Tone Horvat, in pevci 
ptujskega kvarteta. 

Kot je po slovesnosti povedal 
vodja projekta Anton Brodnjak 
iz družbe za vzdrževanje cest 
Slovenije, so izvajalci, delavci 
gradbenega podjetja Coopsette s 
podizvajalci, ki so v glavnem iz 
Slovenije, v celoti izpolnili po
godbeno dogovorjeni rok. Pred
videna finančna konstrukcija je 
presežena le za pol milijona, kar 
ne pomeni bistvenih odstopanj. 

Stane Napast, vodja oddelka 
za okolje, prostor in gospodars
ko infrastrukturo pri mestni 
občini Ptuj , je med drugim po
vedal, da je zaradi gradnje 
podvoza bilo potrebno porušiti 
bencinski servis, eno stano
vanjsko hišo ter rokometno 
igrišče. Gradnja objekta je zahte
vala tudi prestavitev in novo
gradnjo kanalizacije s črpa
liščem meteorne vode in črpa

liščem fekalne kanalizacije, pres
tavitev vodovoda in plinovoda 
ter vodov visoke in nizke elekt
rične napetosti. 

Ob gradnji so izkopali več kot 
21.000 kubičnih metrov zemlje, 
zgradili več kot 16.000 m^ nasi
pov, porabili 6.000 m^ tampo
nov, 6.200 m^ betona, v katerega 
so položili več kot 600 ton armi
ranega železa, položili so več kot 
16.500 m^ asfalta, okoli 3.000 m 
cestnih robnikov, okoli 1.650 m 
kanalizacije, 530 m P T T vodov 
ter 2.400 m elektro kablov. 

Ob koncu naj zapišemo, da je 
novi podvoz zadnje čase prizo
rišče pogostih trčenj, kajti vozni
ki se kljub signalizaciji in sema
forjem očitno še niso povsem na
vadili na nov prometni red. Ob 
zadnjem večernem neurju sredi 
prvega tedna v juniju pa je 
ognjeno preizkušnjo v odvodnja-
vanju prestala tudi kesonska be
tonska konstrukcija podvoza. 
Močan naliv je namreč na dnu 
podvoza povzročil majhno pop-
lavico, tako da je eno vozilo 
obtičalo v vodi, promet pa je bil 
za nekaj časa onemogočen. Ob 
koncu minulega tedna so zaradi 
tega v nočnih urah podvoz zaprli 
in z manjšim gradbenim pose
gom "ozko grlo" bojda odpravili. 

M . O z m e c 

ČRNA KRONIKA 
Z AVTOM S CESTE V 
NASIP 

v ponede l j ek , 2 . jun i ja , o b 
21 .35 se je p o magis t ra ln i cest i 
o d Tepan ja prot i S lovensk i 
Bistrici pel jal z o s e b n i m avto
m o b i l o m 24- letni Dani lo Š. iz 
S lovenske Bistr ice. Pri nasel ju 
Pre loge je v d e s n e m nep rege l -
d e n e m ov inku av to zanes lo v 
levo, p o t e m je sunkov i t o zavi l v 
d e s n o , zapel ja l s ces te in trči l v 
nas ip . V n e z g o d i se je vozn ik 
h u d o rani l . 

AVTO PRISTAL NA 
BOKU V JARKU 

Po loka ln i cest i o d O r m o ž a 
prot i L i tmerku se je v s redo , 4 . 
jun i ja , o b 20 .40 pel jal z 
o s e b n i m a v t o m o b i l o m Ope l 
kadet t 32- letni Z v o n k o F. iz 
O r m o ž a . D o m n e v n o zarad i 
preh i t re vožn je g a je v Dobrav i 
zanes lo levo na park i rn i p ros 
tor, o d t a m p a d e s n o v jarek, 
kjer se je av to prevrni l n a b o k 
in pov rh še trči l v leseni d r o g . V 
n e z g o d i se je sopo tn i k , 68- letni 
Franc N. iz O r m o ž a , h u d o rani l , 
d rug i sopo tn i k , 55- letn i L jubi -
sav L. iz O r m o ž a , p a lažje, 
m e d t e m k o jo je vozn ik o d n e 
sel b rez večj ih p o š k o d b . 

MLADOLETNI 
KOLESAR PRED 
TOVORNJAK 

v čet r tek, 5. jun i ja , o b 11 .32 
je 12-letni D.K. iz O r m o ž a s ko
l e s o m zapel ja l z loka ln e ces te 
pri o s n o v n i šol i Ivan jkovc i na 
reg iona lno ces to , p o kater i je 
prav v t i s tem t renu tku vozi l t o 
vorn jak , ki g a je upravl ja l 27 -
letni Rober t K. iz Kop ra . Kl jub 
zav i ran ju je tovo rn jak trči l v 
d e č k a , ki je pade l p o ces t i šču 
in se h u d o rani l . 

PO DRSENJU iN 
PREVRAČANJU AVTO 
OBSTAL NA NJIVI 

Po reg iona ln i cest i o d 
Ma j špe rka prot i Lov rencu na 
D r a v s k e m po l ju se je v čet r tek , 
5. jun i ja , o b 17.45 pel ja l z 
o s e b n i m a v t o m o b i l o m 45- letn i 
Mi lan K. iz S lovenske Bistr ice. 
M e d v o ž n j o čez Ptu jsko G o r o 
je v n e p r e g l e d n e m ov inku p o 
k lancu navzdo l n j e g o v e g a j u g a 
zanes lo n a d e s n o neut r jeno 
b a n k i n o , dob r i h 50 me t rov je 
av to b o č n o d rse l , p o t e m trči l v 
be tonsk i p repus t , se neka jkra t 
prevrni l in obs ta l n a nj ivi . V 
nesreč i se je vozn i k h u d o rani l . 

TOVORNJAK SE JE 
PREVRNIL V SPUHLJI 

v s o b o t o , 7. jun i ja , o b 3.35 je 
p o magis t ra ln i cest i o d 
O r m o ž a prot i Ptuju vozi l to 
vo rn jak nadžarsk i držav l jan , 
36- letn i S a n d o r T. V b l a g e m 
d e s n e m ov inku v Spuhl j i je za
pel jal levo s ces t i šča , zdrsel p o 
nas ipu in se prevrn i l n a b o k . V 
nesreč i se je vozn ik h u d o rani l . 

DELAVEN VLOMILEC V 
SLOVENSKI BISTRICI 

v noč i na s r e d o , 4. jun i ja , je 
neznanec , p o nekater ih znak ih 
s o d e č g re za isto o s e b o , na 
o b m o č j u S lovenske Bistr ice 
oprav i l več v lomov . Tako je v 
Tomš ičev i ulici v lomi l v več 
o s e b n i h a v t o m o b i l o v in ukra
del av torad ie . V lomi l je tud i v 
de lavn ico Franca G. v V iso lah 
ter o d n e s e l b rus i l ko in neka j 
denar ja . Policist i za v l o m i l c e m 
po izvedu je jo . 

FF 

RODILE SO - ČESTITA. 
MO: Marija Vesenjak, Plj, 
carovci 1, Gorišnica - dečka; 
Silvija Kolarič, Gomilce 12, 
Destrnik - dečka; Marta 
Švajgl, Janški Vrh 54, 
Ptujska Gora - Aleša; Karlo-
ta Partlič, Tomšičeva 44, 
Slovenska Bistrica - Kajo; 
Marija Habjanič, Stanošina 
20, Podlehnik - deklico; Sil-
va Masten, Lešnica l, 
Ormož - deklico; Suzana 
Vrečar, Krčevina pri Vur-
bergu 65 - Timija; Majda 
Veis, Med vrtovi 13, 
Miklavž pri Mariboru -
dečka; Martina Žolger, 
Ptujska Gora 96/a - Katjo; 
Ida Hergula, Cvetkovci 95, 
Ormož - deklico; Mojca Ku
haric, Pušenci 41 , Ormož -
deklico; Rosvita Kiseljak, 
Kungota 86, Kidričevo -
deklico; Zdenka Kurnik, 
Podvinci 117/a - deklico; 
Veronika Veselic, Gorišnica 
161, Gorišnica - Adama. 

POROKE: Vladimir Fridl, 
Gubčeva ul. 33, Ptuj, in Ma-
ria Enea Bacau, Romunija; 
Božo Mislovič, Dornava 
83/c, in Ivica Pucko, 
Juršinci 53; Franc Šalamun 
in Anita Kovačič, Lešje 17; 
Janko Veselic in Nada Po-
lajžer, Videm pri Ptuju 72. 

POROKA V ZAVRČU: Ro
man Fijan in Irena Pravdič, 
Turški Vrh 34/a. 

UMRLI SO: Marija Kai-
sersberger. Zadružni trg 1, 
Ptuj 1918, t 28. maja 
1997; Stanislav Kolarič, Ve
liki Brebrovnik 85, - I ' 1930, 
t 3. junija 1997; Pavel Zo
reč, Prešernova ul. 24, Ptuj 
^' 1934, t 31. maja 1997; 
Marija Drevenšek, roj. Črni
vec, Spodnji Leskovec 13, ^ 
1942, t 2. junija 1997; Janez 
Golob, Brstje 24/a, Ptuj , * 
1928, t 3. junija 1997. 

Kulturni 
križem kražem 
C I R K U L A N E • V sobo to , 
1 4 . j un i j a , b o o b 19 . uri v 
v e č n a m e n s k i d v o r a n i pre
d a v a n j e pro f . R a f k a Vode-
b a n a t e m o Oku l t i zem, 
m a g i j a in s a t a n i z e m . 

V I T O M A R C I • V sobo to , 
1 4 . j un i j a , b o o b 2 0 . uri v 
d o m u k r a j a n o v koncer t 
d o m a č e g a ž e n s k e g a 
p e v s k e g a z b o r a in t a m b u -
r a š e v . 

P T U J • V ga ler i j i F lor i jan je 
n a o g l e d r a z s t a v a fotograf i j 
in sl ik A l b i n a in M i r č a Luga-
r i ča . 

P T U J • V ga ler i j i D r a v a je 
n a o g l e d r a z s t a v a mar i 
b o r s k e g a s l i kar ja Rada 
J e r i č a . 

K I N O P T U J • D o konca 
t e d n a b o o b 1 9 . uri n a spo
r e d u J e d i j e v a v rn i t ev , ob 
2 1 . uri p a S l a č i p u n c e . Od 
1 7 . d o 2 2 . j un i j a b o d o ob 
1 9 . in 2 1 . uri v r te l i Zver ine . 

HAJDOSE / GASILKE V PRIPRAVAH ZA NASTOP NA DANSKEM 

Še slab mesa do gasilske olimpiade 
Med trinajstimi gasilskimi desetinami iz vse Slovenije, ki 

bodo julija letos zastopale barve naše države na gasilski olimpi
adi na Danskem, bo tudi ženska desetina članic A iz PGD 
Hajdoše. Na Dansko, v mesto H e m i n g , se z vodstvom Gasilske 
zveze Slovenije odpravljajo 5. julija, vračajo pa 13. julija in upa
jo na najboljšo uvrstitev. > 

Hajdoške gasilske smo poi
mensko že predstavili in povedali, 
da se gasilci iz Hajdoš že tretjič 
udeležujejo gasilske olimpiade. Z 
mlado gasilsko ekipo še zadnji me
sec pred odhodom nabirajo kondi-
cijskih in gasilskih veščin mentor
ji Ivan Brodnjak, Srečko Tominc 
in Franc Zupanič. V zimskih in 
pomladih mesecih so vadili v 
športni dvorani v OŠ Markovci, ob 
prvem lepem vremenu pa smo eki
po že lahko vsak drugi dan v tednu 
srečali na domačem igrišču. Redno 
namreč vadijo suho gasilsko vajo 
po programu CTIF - ta bo v tek

movalnem sporedu na olimpiadi -
treningi pa so povezani še s štafet-
nim tekom in enkrat mesečno tudi 
s testiranjem. Ob koncu junija jih 
čakajo še zadnje priprave na Rogli, 
kjer se bodo srečali s člani vseh ga
silskih ekip, ki potujejo na 
Dansko. 

Domače gasilsko društvo 
Hajdoše je v zadnjem času 
poskrbelo tudi za nekaj dodatne 
gasilske opreme, gasilke bodo na 
Danskem oblečene v nove delovne 
in paradne obleke, še vedno pa bi 
jim prišel prav kakšen tolar, ki ga 
društvu potrebuje za dodatne 

stroške. Ženska destina je dobre tri 
tedne pred odhodom na Dansko 
dobro razpoložena, pričakovanja 
med članicami pa so različna in 

vse bi rade kar najbolje zastopale 
svoje PGD Hajdoše, mesto Ptuj in 
celo slovensko olimpijsko moštvo. 

Tekst in posnetek: T M 


